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1

ACTA - COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA
CLIMÀTICA

SESSIÓ ORDINÀRIA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECOLOGIA URBANA,
EMERGÈNCIA CLIMÀTICA DEL DIA 23 DE SETEMBRE DE 2021

A la Sala de Comissions I, pati A, 2n pis de l'edifici de l'Antiga Fàbrica de Tabacs de la
ciutat de València, sent les onze hores i deu minuts del dia vint-i-tres de setembre de 2021, davall
la presidència del Sr. Sergi Campillo Fernández, es reunix en sessió ordinària, la Comissió
Informativa d'Ecologia Urbana, Emergència Climàtica, amb la assistència dels components
d'esta, la Sra. Maite Ibáñez Giménez en substitució de la Sra. Elisa Valía Cotanda, el Sr.
Alejandro Ramón Álvarez, el Sr. Giuseppe Grezzi, el Sr. Borja Jesús Sanjuan Roca en substitució
del Sr. Emiliano García Domene, la Sra. Julia Climent Monzó, el Sr. Carlos Mundina Gómez, el
Sr. Narciso Estellés Escorihuela en substitució de la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio i el Sr. Vicente
Montañez Valenzuela, i actua com a Secretari, per delegació del Secretari General i del Ple, el Sr.
José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s'examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s'adopten els següents acords.
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SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 2

1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació, si és el cas, de l'acta de la Sessió anterior de data 22 de juliol de 2021.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 22 de juliol de 2021, prèviament distribuïda amb la
convocatòria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada d'acord amb allò que s'ha prescrit
en l'article 91 del ROF.

2 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02310-2019-000171-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
SERVICI DE POBLES DE VALÈNCIA. Contestació al recurs potestatiu de reposició presentat
pel Sr. Santiago Ballester Casabuena, del Grup Municipal Popular, contra l'acord plenari de
data 25 de març de 2021, relatiu a la creació de quatre nous mercats de venda no sedentària de
venda directa de producte agroalimentari.

DEBAT

El Sr. Ramón explica la proposta d'acord.

El Sr. Mundina assenyala que discrepen sobre la idoneïtat de la ubicació al costat del
Mercat de Colón perquè els propis venedors d'allí l'han rebutjada. Sobre el fons assenyala que
malgrat ho diu la Direcció Territorial d'Educació, Cultura i Esports, creuen que el Pla de
protecció d'aqueix àmbit deixa clar a qui li correspon pronunciar-se sobre aquestes actuacions,
sent l'Administració autonòmica.

VOTACIÓ

Se somet a votació i s'acorda per majoria de per majoria de cinc vots a favor del Sr. Sergi
Campillo Fernández (Compromís), de la Sra. Maite Ibáñez Giménez en substitució de la Sra.
Elisa Valía Cotanda (Socialista), del Sr. Alejandro Ramón Álvarez (Compromís), del Sr.
Giuseppe Grezzi (Compromís) i del Sr. Borja Jesús Sanjuán Roca en substitució del Sr. Emiliano
García Domene (Socialista), dos vots en contra de la Sra. Julia Climent Monzó (Popular) i del Sr.
Carlos Luis Mundina Gómez (Popular) i dues abstencions del Sr. Narciso Estellés Escorihuela en
substitucio de la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio (Ciutadans) i del Sr. Vicente Montáñez Valenzuela
(VOX).

ACORD

"Exposició de Fets

La regidoria d’Agricultura, Alimentació Sostenible i Horta, tenint en consideració el
processos participatius amb el sector primari agrícola i el teixit veïnal del municipi, en el marc
dels consells sectorials Consell Alimentari Municipal i Junta de Síndics del Consell Agrari
Municipal.

Atenent els següents compromisos adquirits per esta corporació:
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1. Pacte de Polítiques Alimentàries Urbanes de Milà, formalitzat l’octubre de 2015. El qual
indica:

«25. Donar suport a les cadenes de subministrament curtes, les organitzacions de
productors, les xarxes i les plataformes de productor a consumidor i altres sistemes de mercat que
integren les infraestructures socials i econòmiques per a un sistema alimentari urbà que connecte
les àrees urbanes a les rurals. Això podria incloure iniciatives de la societat civil i d’economia
social i solidària, així com sistemes de mercat alternatius.

31. Desenvolupar polítiques i programes en suport dels mercats municipals públics,
incloent-hi els mercats agrícoles, els mercats informals, els mercats a l’engròs i al detall,
restaurants i altres subjectes que operen en el sector de la distribució alimentària, i reconéixer les
diferències entre ciutats respecte al paper dels operadors públics i privats en el sistema dels
mercats.»

2. Estratègia Agroalimentària Municipal (EAV2025) aprovada en sessió plenària de 25
d’octubre de 2018 per unanimitat del grups polítics representats.

«Programa 3.2 Incrementar, diversificar i consolidar els canals curts de comercialització.

Acció 3.2.1 Instal·lar punts de venda directa en la xarxa de mercats municipals, afavorint
criteris de sostenibilitat, proximitat i inclusivitat.

Acció 3.2.2 Crear i impulsar mercats de venda directa de producte agroalimentari,
afavorint criteris de sostenibilitat, proximitat i inclusivitat, atenent també a la localització en
espais d’afluència i complementarietat amb altres centres de comercialització agroalimentaris.

Acció 3.2.3 Revisar i adaptar la normativa municipal de venda i consum de productes
agroalimentaris.

Acció 3.2.5 Garantir pel compliment de la traçabilitat al llarg de tota la cadena
agroalimentària.»

3. Acord Marc per a la recuperació i la reconstrucció de la Ciutat de València en el context
del post COVID-19, aprovat en Ple extraordinari de 7 de juliol de 2020.

«Línia Estratègica 3: ECONOMIA ALIMENTÀRIA DE PROXIMITAT

Programa 3.2 Incrementar, diversificar i consolidar els canals curts de comercialització.

Acció 3.2.1 Instal·lar punts de venda directa en la xarxa de mercats municipals, afavorint
criteris de sostenibilitat, proximitat i inclusivitat.

Acció 3.2.2 Crear i impulsar mercats de venda directa de producte agroalimentari,
afavorint criteris de sostenibilitat, proximitat i inclusivitat, atenent també a la localització en
espais d’afluència i complementarietat amb altres centres de comercialització agroalimentaris.
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1.  
2.  
3.  
4.  
5.  
6.  
7.  
8.  
9.  

Acció 3.2.3 Revisar i adaptar la normativa municipal de venda i consum de productes
agroalimentaris.

Acció 3.2.5 Garantir pel compliment de la traçabilitat al llarg de tota la cadena
agroalimentària.

Acció 3.2.7 Reconèixer i impulsar les tradicionals Tires de Comptar, com a dret i costum
ancestral dels agricultors de l’Horta a vendre els seus productes al municipi de València.»

Escoltat el parer del Consell Sectorial de Comerç sobre estes propostes en sessions
celebrades el 9 de junio de 2020 i el 4 de febrer de 2021.

4. Havent sol·licitat i recepcionat els preceptius informes als servicis «les competències
dels quals es puguen veure afectades per l'ocupació de l'espai públic», segons indica l’article 5 de
l’Ordenança Reguladora de la Venda No sedentària.

5. Vist que el Ple municipal reunit en sessió ordinària el 25 d’abril de 2021 aprovà, a
proposta de la regidoria d’Agricultura, Alimentació Sostenible i Horta, i amb el dictamen previ
de la Comissió d'Ecologia Urbana i Emergència Climàtica, la creació de quatre nous mercats de
venda no sedentària de venda directa de producte agroalimentari, dels contemplats en la
disposició addicional 5a de l’Ordenança que Regula la venda no sedentària.

6. Vist l’informe emés pel cap de secció d’Agricultura i Horta, amb data 20 de setembre de
2021, el qual planteja un canvi d’ubicació del mercat de venda no sedentària del barri de Malilla
el qual compta amb els informes favorables dels servicis consultats:

Bombers
Policia Local
Oficina Tècnica d’Ordenació Urbanística
Mobilitat Sostenible
Abastiments i Mercats
Sanitat
Domini Públic
Patrimoni Històric i Artístic
Residus Sòlids Urbans

7. Atenent al Recurs potestatiu de reposició interposat pel senyor Santiago Ballester
Casabuena, com a regidor del grup municipal Popular en l’Ajuntament de València, el 26 d’abril
de 2021 pel qual sol·licita la «declaració de nul·litat» de l’esmentat Acord.

Sobre l’argumentari del Recurs que justifica, al parer del senyor Santiago Ballester
Casabuena, la sol·licitud de declaració de nul·litat de l’Acord, es consideren NO
FONAMENTADES:

7.1
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«h.3 En el Expediente E-02310-2019-000171 no consta ningún informe de la Jefatura del
Servicio de Pueblos de València que tramitó la propuesta de Acuerdo, incumpliéndose el artículo
172.1 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las
Corporaciones Locales. La Propuesta de Acuerdo se firmó por el Jefe de Sección el 10 de marzo
de 2021 en lugar de firmar la Jefa del Servicio.»

L’article de referència del ROF diu textualment:

“En los expedientes informará el Jefe de la Dependencia a la que corresponda tramitarlos,
exponiendo los antecedentes y disposiciones legales o reglamentarias en que funde su criterio.”

La «dependència» que tramita l’expedient de referència ha sigut la secció d’Agricultura i
Horta i qui ha informat ha sigut el cap de secció d’Agricultura i Horta.

7.2

«h.4 Sobre el emplazamiento en “Plaça de la Figuereta de Castellar”, el informe de la
Oficina Técnica de Ordenación Urbanística de fecha 19 de febrero de 2021 con el Planeamiento
vigente señala: “la instalación de un Mercado en la “Plaça de la Figuereta de Castellar” fue
informada por esta oficia técnica en fecha 24/04/2020 al Servicio de Comercio y Abastecimiento
en el EXPTE.: E-02901-2020-000128-00. Se adjunta a continuación su contenido ya que no ha
variado la situación. “Además existe en el entorno zona verde pormenorizada, calificada de
“Sistema local de Espacios libres (EL)”, en la que el “Uso de Abastecimiento (Dab)” propio del
mercado, está prohibido según artículo 6-69.2 c), de las Normas Urbanísticas del Plan General,
por remisión del artículo 6.73, por lo que el mercado que se propone no podría instalarse sobre la
zona verde.»

Com s’indica en l’informe de l’Oficina Tècnica d’Ordenació Urbanística «existix en
l’entorn zona verda» però no en la ubicació indicada sinó en l’entorn. Efectivament la proposta
no es fa sobre zona verda qualificada com a Sistema local de Espais Lliures (EL).

7.3 Altres qüestions adduïdes pel senyor Santiago Ballester Casabuena:

«h1. La documentación obrante en el Expediente E-02310-2019-000171 resultaba
incompleta en el momento en que se adoptó el Acuerdo en el Pleno, pues como advertíamos en el
debate previo a su aprobación, no constaba informe favorable de la Dirección General de
Patrimonio de la Consellería de Cultura. Este informe preceptivo resultaba imprescindible tal y
como se ha reconocido posteriormente al solicitarse el día 31 de marzo de 2021 informe a la
citada Dirección General de Patrimonio: “La ubicació d'un d'estos nous mercats es troba dins de
l'entorn de protecció del monument BIC del Mercat de Colon, declarat mitjançant DECRET
134/2007, de 27 de juliol, del Consell. Per tal de tindre en consideració i donar compliment als
possibles condicionants o incompatibilitats que la creació d'este nou mercat i la seua activitat
ordinària puga presentar amb la normativa relativa al Patrimoni Cultural, us comuniquem la
proposta acordada per l'Ajuntament de València i us sol·licitem l'emissió d'informe o
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comunicació amb la identificació dels condicionants, en l'àmbit de les vostres competències, els
quals caldria acomplir per part de l'Ajuntament de València.” Esta omisión no puede subsanarse
con posterioridad al Acuerdo ya adoptado sin el informe preceptivo.»

«h2. El informe emitido el 9 de marzo de 2021 por el Servicio de Patrimonio Histórico y
Artístico asegura que “Este Servicio no tiene competencias ni afección respecto a las ubicaciones
propuestas. El Servicio de Patrimonio Histórico y Artístico únicamente informa instalaciones o
actividades que se sitúen en el entorno de los BICs y BRLs adscritos a este Servicio”. Tal y como
se ha puesto en manifiesto en el punto anterior, el emplazamiento previsto en la Calle Martínez
Ferrando se encuentra dentro del entorno de protección del BIC Mercado de Colón, por lo que el
Servicio de Patrimonio Histórico y Artístico debió informar al respecto»

Tot i que de la normativa específica d’aplicació als acords de creació d’esta tipologia de
mercats no sedentaris (Decret 65/2012, de 20 d’abril, del Consell, pel qual es regula la venda no
sedentària en la Comunitat Valènciana i Ordenança Municipal Reguladora de la Venda No
Sedentària) no s’identifica esta necessitat d’informe previ per part de la direcció general de
Cultura i Patrimoni i que l’informe emés pel servici de Patrimoni Històric municipal
efectivament, no identificava tampoc esta necessitat.

Vist que la normativa específica aplicable al BIC Mercat de Colon (Llei 4/1998, d’11 de
juny, de la Generalitat, del Patrimoni Cultural València; Decret 134/2007 de 27 de juny del
Consell pel qual es declara bé d’interés cultural, amb la categoria de monument, l’edifici del
Mercat de Colon, de València i del Pla especial de protecció de l’eixample de València, Pla del
Remei – Russafa Nord) presentava dificultats o possibilitats contradictòries en la seu
interpretació i, tot i que la norma pareixia indicar la innecessarietat de l’autorització prèvia per
part de la Conselleria (per no presentar transcendència patrimonial l’actuació proposada
conforme a l’article 31.1.b) de la Llei 4/1998), per tal de donar major seguretat a la tramitació de
l’expedient i a la contestació del Recurs, s’esperà a la contestació de la consulta feta a la
Conselleria i es demanaren nous informes als servicis municipals per tal de donar major seguretat
a l’actuació.

Sol·licitat informe de ratificació en data 21/05/2021 de l’informe elaborat per l’Oficina
Tècnica d’Ordenació Urbanística de data 19/02/2021, esta oficina informa que:

«De conformidad con la legislación sobre patrimonio cultural Valènciano, sobre cada BIC
se deberá realizar un Plan Especial de Protección que venga a regular las normas de protección
del edificio y su entorno.

Hasta en tanto no se tramite este Plan Especial, la competencia en el control y fiscalización
de las actuaciones urbanas de trascendencia patrimonial serán competencia de la administración
autonómica que es quién ostenta la tutela patrimonial y urbanística en esos ámbitos.

Por lo que se mantiene la conclusión del informe anterior atendiendo al planeamiento, es
decir respecto de la compatibilidad de usos, tal y como se recoge en la cita siguiente, ahora bien
la tutela patrimonial y urbanística que deba llevarse a cabo en dicho entorno corresponde, en la
situación actual del planeamiento, a la administración autonómica.»
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Es a dir que, tot i el temps transcorregut des de la declaració com a monument BIC del
Mercat de Colon, no existix redactat un Pla Especial de Protecció cosa per la qual la competència
en l’emissió d’informe previ preceptiu és de la Conselleria en virtut de la tutela patrimonial i
urbanística.

L’esmentada sol·licitud d’informe al servici de Patrimoni Cultural de la Conselleria
d’Educació, Cultura i Esport es feu amb data 31/03/2021 i s’ha rebut comunicació de resposta,
amb data 16 de setembre de 2021, la qual indica textualment:

«SE COMUNICA

Al Ayuntamiento de València (Regidoria d’Agricultura, Alimentació Sostenible i Horta)
que el proyecto de creación de un nuevo mercado de venta no sedentaria de tipología alimentaria
en la calle Martínez Ferrando no requiere autorización previa de esta Conselleria por entender
que no se encuentran entre los supuestos indicados en el art. 35 de la Ley 4/1998, del Patrimonio
Cultural Valènciano, y por comprobarse que las actuaciones previstas tienen carácter temporal y
reversible y no suponen la ejecución de obra alguna que pudiera tener incidencia negativa sobre
los valores materiales del Mercado de Colón.»

7.4 Sobre l’emplaçament proposat al barri de Malilla el Recurs indica:

«h.5 Sobre el emplazamiento en “Ingeniero Joaquín Benlloch”, el informe de la Oficina
Técnica de Ordenación Urbanística de fecha 19 de febrero de 2021 con el Planeamiento vigente
señala: “se clasifica dicha zona como Suelo Urbano (SU), y con las calificaciones
pormenorizadas de “Sistema Local de red viaria: Vía urbana (RV-4), en el que el “Uso de
Abastecimiento (Dab)” propio del mercado, NO está prohibido.”

Sin embargo, el informe del Servicio de Ocupación de Dominio Público de 11 de febrero
de 2021 señala “El emplazamiento C/ Ingeniero Joaquín Benlloch, consultado el programa
municipal, está calificado como Sistema General de Espacios Libres” por lo que el uso estaría
igualmente prohibido según artículo 6-69.2 c), de las Normas Urbanísticas del Plan General por
remisión del artículo 6.73. De esta forma, sobre este emplazamiento existen dos informes
técnicos cuyas manifestaciones contradictorias no han sido subsanadas ni rectificadas.»

Pel que fa a la qualificació del sòl és l’oficina tècnica d’Ordenació Urbanística qui té les
competències per informar i, en el seu moment es va interpretar per part del tècnic que hi
subscriu, que el criteri de qualitat, donada la contradicció, és el d’esta oficina tècnica
d’Ordenació Urbanística.

Tot i això, en l’esmentat informe de ratificació demanat a la oficina tècnica d’Ordenació
Urbanística està informa que:

«Si bien el planeamiento vigente es la “Homologación y Plan Parcial del sector 6 Malilla
Norte” aprobado por resolución de 11 de noviembre de 2004 del conceller de Territorio y
Vivienda, como se señalaba en el informe previo, la ubicación por el nombre de la calle nos llevó
a un emplazamiento que no se corresponde con el de la foto, por lo que la calificación que se
informó de “Sistema Local de red viaria: Vía urbana (RV-4) se correspondía con la calle y no
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con la ubicación señalada en la foto, que es la de Sistema General de Espacios Libres. (GEL-2)
como indica el “Servici d'Ocupació del Domini Pùblic Municipal”, en la que el “Uso de
Abastecimiento (Dab)” propio del mercado, está prohibido según artículo 6-69.2 c), de las
Normas Urbanísticas del Plan General, por remisión del artículo 6.73, por lo que el mercado que
se propone no podría instalarse en el Sistema General de Espacios Libres.»

Per tant, cal concloure que la ubicació proposada, segons este nou informe, no és
compatible amb la qualificació del sòl i cal buscar una ubicació alternativa.

En conseqüència, s’ha procedit a identificar una potencial ubicació alternativa sobre la qual
s’ha demanat, novament informació als servicis municipals amb possibles competències.

La nova ubicació proposada es troba al carrer Entrada Casa Sant Pau s/n sobre la qual s’ha
rebut contestació dels diversos servicis municipals sense que s’haja emés cap posicionament
contrari. Únicament la Policia Local de València ha emés informe en què considera inconvenient
la coincidència de l’activitat de càrrega i descàrrega de mercaderies amb els horaris d’entrada i
eixida d’alumnat del CEIP Pablo Neruda que en l’actualitat i degut a l’aplicació de mesures de
prevenció davant la COVID19 utilitza els accessos del centre que recauen sobre l’esmentat
carrer.

8. Demanada major informació a la Policia Local i amb propostes de subsanació dels
inconvenients identificats la Policia Local a més informe en el qual expressa:

«Que la solución más adecuada es la conjunción de las dos propuestas es decir celebrar el
mercado en sábado donde se evitaría el peligro para los escolares, pero a su vez el ubicarlo en la
zona propuesta ( junto a la zona verde) , puesto que como se plasmó en la Inspección ocular en su
punto 1º : “Que la citada vía propuesta es una calle peatonal de acceso limitado a vehículos
autorizados, recayente entre un colegio Público, unos campos de deporte y un parque público,
…”, y esto condiciona un paso de personas que acuden a dicho recinto deportivo y al parque, por
lo que el lugar propuesto recayente a la Periodista Miguel Carceller es el mejor lugar para
realizar el mercado con seguridad y en día sábado.

Que como conclusión, si se cumplieran las dos premisas, el día y el lugar, la actividad de
mercado de venta no sedentaria con un máximo de 15 puestos podría realizarse sin causar ningún
tipo de molestia a las actividades propias de la zona donde se ubica ni a la seguridad de los
peatones que por allí transiten.»

Fonaments de Dret

1. De conformitat amb allò que es disposa la següent normativa bàsica de regulació de
l’activitat de venda directa d’aliments al carrer per part d’agents de la producció primària:

DECRET 65/2012, de 20 d’abril, del Consell, pel qual es regula la venda no sedentària en
la Comunitat Valènciana.
DECRET 201/2017, de 15 de desembre, del Consell, pel qual es regula la venda de
proximitat de productes primaris i agroalimentaris.
Ordenança Municipal Reguladora de la Venda No Sedentària (publicada al BOP 51, el
dimecres 13 de març de 2019). De manera específica a l’Article 5. Implantació,
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1.  

2.  

3.  

modificació, trasllat o extinció de manifestacions agrupades de venda no sedentària i la
Disposició Addicional Cinquena Mercats de venda directa de producte alimentari.
Llei 4/1998, d’11 de juny, de la Generalitat, del Patrimoni Cultural València.
Pla especial de protecció de l’eixample de València, Pla del Remei – Russafa Nord,
aprovat per Resolució de la Generalitat de 26 de gener de 2005.
Decret 134/2007 de 27 de juny del Consell pel qual es declara bé d’interés cultural, amb la
categoria de monument, l’edifici del Mercat de Colon, de València.
Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions
públiques.

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda:

PRIMER. Desestimar el Recurs presentat pel senyor Santiago Ballester Casabuena, com a
regidor del grup municipal Popular en l’Ajuntament de València, a l’Acord plenari, de data
25/03/2021 i ratificar l’Acord de creació pel que fa als següents mercats proposats:

Un mercat de venda no sedentària de producte alimentari Plaça de la Figuereta de
Castellar, amb un màxim de quinze parades.
Un mercat de venda no sedentària de producte alimentari en la Plaça de Benimaclet amb
un màxim de quinze parades.
Un mercat de venda no sedentària de producte alimentari al carrer Martínez Ferrando amb
un màxim de vint parades.

SEGON. Estimar parcialment el Recurs presentat pel senyor Santiago Ballester Casabuena,
com a regidor del grup municipal Popular en l’Ajuntament de València, a l’Acord plenari, de
data 25/03/2021 i rectificar l’Acord pres per a la ubicació del carrer Enginyer Joaquín Benlloch
al barri de Malilla (modificant exclusivament la ubicació proposada i mantenint la resta de
condicions), la ubicació del qual passa a situar-se en el Carrer Entrada Casa Sant Pau s/n del barri
de Malilla."

3 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
EXPEDIENT: E-02610-2018-000018-00 PROPOSTA NÚM.: 27
ASSUMPTE:
SERVICI DE PLATGES, QUALITAT ACÚSTICA I DE L'AIRE. Donar compte de l'informe
de les Meses de Treballs ZAS (setembre).

VOTACIÓ

La Comissió queda assabentada de l'informe sobre les Meses de Treballs ZAS.

ACORD

"Por acuerdo de fecha 26 de enero de 2017, se acordó informar acerca de las Mesas de
Trabajo realizadas en relación a las distintas zonas acústicamente saturadas, así como de las
medidas definitivas de las zas del barrio del Carmen.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 10

Desde el último informe remitido a la Comisión de Ecología Urbana y Emergencia
Climática en relación con las actuaciones en las ZAS y zonas de ocio de València, se informa que
se han realizado las siguientes gestiones:

Por parte de este Servicio se han instalado dos estaciones de medición acústica en continuo
en la zona de Plaza del Cedro frente al nº 19 de la calle Explorador Andrés y en Plaza Honduras,
frente al nº 66, equipados con sonómetros clase I, con el objeto de realizar seguimiento de los
niveles acústicos ambientales sobre todo en periodo nocturno.

Así mismo, se están realizando actuaciones para dar cumplimiento a la sentencia por la
cual se establece el inicio del estudio sonométrico en el barrio de Ruzafa.

Se ha efectuado seguimiento continuo de los niveles acústicos y medidas aprobadas en el
ámbito de las zonas acústicamente saturadas."

4 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
EXPEDIENT: E-02610-2018-000060-00 PROPOSTA NÚM.: 31
ASSUMPTE:
SERVICI DE PLATGES, QUALITAT ACÚSTICA I DE L'AIRE. Donar compte de l'informe
sobre l'estat de tramitació de l'Ordenança Municipal de Protecció contra la Contaminació
Acústica (setembre).

VOTACIÓ

La Comissió queda assabentada de l'informe sobre l'estat de l'expedient de tramitació de
l'Ordenança Municipal de Protecció contra la Contaminació Acústica.

ACORD

"Vista la Moción y el Dictamen de la Comisión de Medio Ambiente en la que se instaba a
la elaboración de un informe mensual en relación con el estado de tramitación de la Ordenanza
de Protección Contra la Contaminación Acústica, se emite el citado informe dando cuenta de las
últimas gestiones realizadas al respecto.

Actualmente se está revisando la ordenanza en algunos aspectos técnicos estando pendiente
de informe Servicios Municipales al objeto de que se aporte cualquier sugerencia a tener en
cuenta en el texto de la ordenanza.

Asimismo indicar que se solicitó en el mes de julio informe al Servicio de Cambio
Climático y Transición Energética tal y como solicitó el grupo municipal Ciudadanos estando
pendiente en este momento de emisión de dicho informe.

Estos informes han sido reiterados recientemente."
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5 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
DELEGACIÓ DEL CICLE INTEGRAL DE L'AIGUA. Donar compte del resultat de les
anàlisis de detecció de restes genòmiques de coronavirus en aigües residuals de la ciutat de
València. (setembre)

DEBAT

La Sra. Ibáñez explica la evolución positiva de los datos a la baja, todo ello recogido en el
informe que se ha facilitado.

VOTACIÓ

La Comissió queda assabentada del resultat de les anàlisis de detecció de restes
genòmiques de coronavirus en aigües residuals de la Ciutat de València.

ACORD
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6 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 19
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a
la "Neteja d'escocells i reposició d'arbratge al Carrer Jerónimo de Monsoriu".

MOCIÓ

"EXPOSICION DE MOTIVOS 

El frente de la Piscina Municipal de Ayora, en la calle Jerónimo de Monsoriu, donde existe
un acceso a la red de metrovalencia - donde confluyen las líneas 5 y 7, así como la línea 6 del
tranvía- presenta la alineación de 12 alcorques de los que al menos 10 se encuentran sin arbolado
y con vegetación que cubre los mismos.

Asimismo, en la calle Industria frente al número 47 el pasado día 22 de agosto se produjo
la caída de una rama de grandes dimensiones que produjo daños y destrozos en un vehículo, y
afortunadamente no se tuvieron que lamentar daños personales, existiendo en dicho tramo dos
alcorques vacíos.

Consideramos desde el grupo municipal popular, que además de proceder a la plantación
del arbolado en los dos alcorques vacíos, se debería y por ello interesamos se realicen una
inspección y seguimiento del estado de dicho arbolado de gran porte, y en su caso la poda de las
ramas que puedan presentar riesgo de caídas, con el objetivo de evitar nuevos accidente, sobre
todo y en particular daños a personas.

Se adjuntan fotografías de ambas zonas cuya intervención reclamamos.

Por ello, y en calidad de Concejal del Grupo Municipal Popular se formula la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO

Primera.- Que desde el área de ecología urbana, a través del Servicio de Jardinería
Sostenible y Renaturalización de la ciudad, se proceda a la limpieza, mantenimiento y plantación
de arbolado en los alcorques de la calle Jerónimo Monsoriu en el frente de la Piscina de Ayora. 

Segunda.- Asimismo, instamos a dicha Delegación de Ecología Urbana, para se realicen
una inspección del arbolado de la calle Industria entorno al número 47, tramo entre la calle
Victor Moya y la calle Santos Justo y Pastor, así como se proceda a la reposición del arbolado en
alcorques vacíos existentes en el mismo.
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DEBAT

El Sr. Mundina explica la moció.

El Sr. President explica de nou que la vegetació a la qual s'al·ludeix no és brutícia.
Precisament les fotos posen de manifest la recent actuació de manteniment en la zona. Sobre la
reposició de l'arbratge ja està l'actuació inclosa en un projecte anomenat "València Verda 2",
aprovat en la Junta de Govern Local, que està en un expedient de contractació que es formalitzarà
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en breu. En relació al carrer Indústria nº47 es van realitzar dues inspeccions a l'agost i al
desembre de l'any 2020, els arbres són éssers vius i estan exposats també a inclemències
meteorològiques.

El Sr. Mundina assenyala que no comparteixen que calga esperar que es pose en marxa un
programa de plantació massiva. Si una zona requereix una actuació entenen que s'ha d'actuar amb
el pressupost del servei sense esperar a això. Demana que es repose l'arbratge en aqueixa zona.

El Sr. President contesta que quan van entrar a governar hi havia més de quatre mil
escocells per replantar, per la qual cosa això que es demana ara ho podien haver fet en el govern
anterior. A més exposa el problema de la infradotació de la contracta heretada del govern
anterior. Aquest govern ha replantat molt més que l'anterior. No actuaran en zones que ja estan
previstes en un projecte d'inversió. Encara que comparteix que no sempre ha de quedar el
replantat condicionat a l'execució de projectes de plantació massiva, en aquest cas entén que ja
està en marxa la licitació i procedeix esperar.

El Sr. Mundina contesta que és una llàstima que en sis anys encara no s'haja donat solució
a aquest problema amb més recursos dels que tenia l'anterior govern.

VOTACIÓ

Se sotmet la moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra del
Sr. Sergi Campillo Fernández (Compromís), de la Sra. Maite Ibáñez Giménez en substitució de la
Sra. Elisa Valía Cotanda (Socialista), del Sr. Alejandro Ramón Álvarez (Compromís), del Sr.
Giuseppe Grezzi (Compromís) i del Sr. Borja Jesús Sanjuán Roca en substitució del Sr. Emiliano
García Domene (Socialista) i quatre vots a favor de la Sra. Julia Climent Monzó (Popular), del
Sr. Carlos Luis Mundina Gómez (Popular), del Sr. Narciso Estellés Escorihuela (Ciutadans) en
substitució de la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio i del Sr. Vicente Montáñez Valenzuela (VOX).

7 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 20
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a
la "Urbanització espai lliure en Marxalenes".

MOCIÓ

"EXPOSICION DE MOTIVOS

 El Plan General de Ordenación Urbana de València (PGOU) aprobado en diciembre de
1988, en el barrio de Marxalenes, y en concreto entre las calles San Pancracio e Ingeniero La
Cierva, calificó el espacio existente entre ambas vías como sistema local de espacios libres, esto
es zonas verdes de la red secundaria.

En su momento dicha zona fue equipada con instalaciones deportivas  que actualmente no
existen, conociéndose el espacio en dicho barrio de Marxalenes como las “canchas”.
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La existencia de un murete perimetral que delimita la zona  forma un escalón en uno de sus
lados que invita a sentarse sobre el mismo, concitando desde hace varios meses la reunión y
concentración de jóvenes que practican botellón y alteran de madrugada el descanso de vecinos,
habiéndose producido en los últimos tiempos episodios violentos como   riñas y peleas, actos
delictivos como tráficos de sustancias estupefacientes, etc., que están afectando a  la convivencia
pacífica del barrio, a la seguridad ciudadana y en definitiva a la calidad de vida de sus residentes.

Miembros del grupo municipal del PP juntamente con representantes de la Asociación de
Vecinos de Marxalenes hemos visitado en varias ocasiones la zona, la última el pasado mes de
agosto, y llegamos al acuerdo a instancias de los mismos, que una forma de evitar las
concentraciones de personas, la actividad del botellón y la generación de episodios violentos y en
ocasiones delictivos, que contribuirá a atajar y en parte a eliminar esta situación es llevar a cabo y
ejecutar lo que el planeamiento prevé en la zona, esto es la zona verde.

En consecuencia, tratándose de una parcela de titularidad municipal y completamente
urbanizada y delimitada, tan solo resta ejecutar la zona verde que prevé el PGOU de València,
eliminando la obra actual y ejecutando un proyecto de urbanización del espacio libre que
conformase una verdadera zona verde, que contribuya a incrementar el arbolado y la vegetación,
y  que contribuirá a mejorar la calidad de vida de los ciudadanos del barrio.

Por todo ello, y en calidad de Concejal del Grupo Municipal Popular se formula la
siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO

Única.- Que el Ayuntamiento de València a través de la Delegación de Ecología Urbana
impulse el proyecto de urbanización de dicho sistema local de espacio libre conocido como las
canchas en el barrio de Marxalenes, sito entre las calles San Pancracio e Ingeniero La Cierva, y
acometa a la mayor brevedad posible su ejecución, transformando su actual estructura en una
zona ajardinada mediante la plantación de especies arbóreas y vegetales, consensuadas con los
vecinos."

DEBAT

El Sr. Mundina explica la moció.

El Sr. Montáñez explica que están de acuerdo con el proyecto de urbanización y votarán a
favor pero deja constancia de que no coinciden con la justificación, pues la actuación no
resolverá el problema del botellón de la zona, que pasa por la adopción de medidas pertinentes
por la Delegación de Seguridad Ciudadana para que se cumpla la legalidad.

El Sr. Estellés conoce la zona y el problema. No cree que la actuación por sí misma
solucione el problema nocturno pero si ésta actuación se encuentra en el PGOU ve correcta que
se ejecute.

El Sr. President contesta que coincideix amb l'assenyalat pel Grup Municipal VOX quant a
que no hi ha relació amb l'execució en la zona verda i l'erradicació del botelló. Altres zones de
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ciutat amb zones verdes tenen aqueix problema just en les zones verdes. Veu una pena perdre
aqueixa zona d'àgora que permet fer activitats, tenint altres zones que ja estan previstes per a
espais verds, per un tema de botelló. L'esforç del govern anirà destinat a urbanitzar les zones del
barri que estan pendents i reforçar la presència policial. No estan d'acord amb la proposta.

El Sr. Mundina assenyala que en la part resolutiva no es fa cap al·lusió al fet que l'actuació
siga la solució al problema del botelló. Estan plantejant en altres comissions altres solucions a
aquest problema, com el reforç policial. No creu que aqueix espai haja de respondre a l'àgora o
plaça del poble tenint altres destins més concordes a la seua qualificació urbanística.

VOTACIÓ

Se sotmet la moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra del
Sr. Sergi Campillo Fernández (Compromís), de la Sra. Maite Ibáñez Giménez en substitució de la
Sra. Elisa Valía Cotanda (Socialista), del Sr. Alejandro Ramón Álvarez (Compromís), del Sr.
Giuseppe Grezzi (Compromís) i del Sr. Borja Jesús Sanjuán Roca en substitució del Sr. Emiliano
García Domene (Socialista) i quatre vots a favor de la Sra. Julia Climent Monzó (Popular), del
Sr. Carlos Luis Mundina Gómez (Popular), del Sr. Narciso Estellés Escorihuela (Ciutadans) en
substitució de la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio i del Sr. Vicente Montáñez Valenzuela (VOX).

8 RESULTAT: RETIRAT
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 21
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa a
la "Millora en la cura i manteniment del Jardí del Túria".

MOCIÓ

"El Jardín del Turia es un espacio emblemático de nuestra ciudad, un parque urbano que
vertebra la ciudad de València de este a oeste y que, en actualidad, se ha convertido en una de las
zonas verdes más visitadas por los valencianos y por los que nos visitan.

Un espacio único y punto de encuentro perfecto para el esparcimiento, la práctica deportiva
y el disfrute de los vecinos que merece un adecuado cuidado y mantenimiento.

Lamentablemente las políticas medioambientales llevadas a cabo por el actual gobierno
municipal no están siendo efectivas en este sentido, apostar por el fomento de la biodiversidad y
la renaturalización está provocando que se desvirtúen numerosas zonas verdes urbanas muy
frecuentadas por los vecinos como es el último tramo del Jardín del Turía, concretamente la zona
que discurre desde el Puente del Reino hasta el final del Jardín.

Son numerosas las quejas vecinales que se reciben todos los días por este motivo, y a las
que sin duda, se suma el grupo municipal popular.

Consideramos que desde el gobierno municipal debería actuarse con celeridad para mejorar
el aspecto que presentan en la actualidad las praderas verdes ubicadas en el último tramo del
Jardín del Turia.
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No hay que olvidar que la tranquilidad y los espacios verdes que configuran este jardín son
su mayor atractivo, de ahí la relevancia de realizar un buen mantenimiento y cuidado del mismo.

Con este objetivo, y en calidad de concejal del Grupo Municipal Popular se formula la
siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

Única.- Que el Ayuntamiento de València a través de la delegación de Jardinería
Sostenible refuerce la tarea de cuidado y mantenimiento de las zonas verdes situadas en el Jardín
del Turía, así como la siega de las praderas de los tramos comprendidos desde el Puente del
Reino hasta el final del jardín.
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DEBAT

El Sr. Mundina retira la moció perquè han constatat que ja s'ha actuat en aqueixa zona.

9 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 22
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relativa al
"Manteniment, reposició i adequació de les zones enjardinades i espais lliures en CACSA".
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MOCIÓ

"EXPOSICION DE MOTIVOS 

La Ciudad de las Artes y las Ciencias de València desde su inauguración, se ha convertido
en uno de los mayores reclamos turísticos de nuestra ciudad, pasando cada año por sus
instalaciones millones y millones de visitantes y turistas que con sus cámaras y móviles
inmortalizan una de las obras arquitectónicas más reconocibles del arquitecto valenciano
Santiago Calatrava.

No cabe ninguna duda que este complejo arquitectónico forma parte de la Carta de
presentación de València, y con el tiempo se ha consolidado como referente cultural, atractiva
imagen de spots publicitarios, escenario de rodajes cinematográficos y como recinto para la
celebración de conciertos y otros eventos de primer orden, uniendo, así, su nombre al de la
ciudad de València. 

Sin embargo, el indiscutible atractivo de la Ciudad de las Artes y las Ciencias no puede
contrastar más con el aspecto descuidado que ofrece en la actualidad a sus visitantes.

Las quejas de vecinos y residentes de dichas zonas en cuanto a la situación de dejadez,
desidia en el mantenimiento y cuidado de zonas verdes, son permanentes.

Este grupo municipal tras visitar este complejo dotacional de la ciudad de València insta al
Ayuntamiento a que contribuya a la mejora de la imagen de nuestra ciudad cuidando el paisaje
urbano y haciendo de València una ciudad medioambientalmente más sostenible, por lo que urge
que se proceda al cuidado, mantenimiento y reposición del arbolado (fundamentalmente de los
cipreses) del complejo arquitectónico de CACSA, cuyo estado actual ofrece una imagen
lamentable tal y como se acredita con las fotografías que se adjuntan.

Por todo lo anteriormente expuesto, y en calidad de Portavoz y Concejal del Grupo
Municipal Popular formulan las siguientes:

PROPUESTAS DE ACUERDO

Primera.- Instar desde el Ayuntamiento de València a la Generalitat Valènciana a reparar,
cuanto antes y dentro del ámbito de sus competencias todos los elementos, jardineras, alcorques
que conforman las zonas verdes del complejo de CACSA, viario de acompañamiento (Av.
Profesor López Piñero), y en especial a que se reponga el arbolado -cipreses- que falta, así como
se proceda a la sustitución y plantación de nuevo arbolado en todos aquellos espacios en el que el
actual arbolado -en su mayoría cipreses- se encuentra en estado deficiente de conservación
recuperando y dignificando las mismas.
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DEBAT

El Sr. Mundina explica la moció.

El Sr. President contesta que en relació a l'Av. Professor López Piñero sí que és
competència de l'Organisme Autònom Municipal de Parcs i Jardins Singulars i Escola de
Jardineria. Afig que ha aparegut una plaga d'un fong que afecta diversos exemplars de xiprers,
estan evitant acostar molt els exemplars per a evitar que s'estenga. En algun altre cas es va
canviar el xiprer per la jacaranda, sobretot prop de parades d'autobusos perquè donaren ombra.

En la zona que correspon a CACSA si que falten alguns exemplars però també
l'Ajuntament té pendent alguna reposició pel que no creu oportú instar-los però es compromet a
parlar amb ells i ofereix com a alternativa contactar amb ells perquè donen solució al problema
posant a la seua disposició mitjans municipals.

El Sr. Mundina assenyala que no coneixia la dada de la plaga i li sembla bé que s'aprove
l'alternativa de comunicar-la al responsable de CACSA des de la Delegació de Jardineria
Sostenible i renaturalització de la Ciutat.

VOTACIÓ

Sotmesa a votació la proposta alternativa formulada pel Sr. President, resulta aprovada per
unanimitat.
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ACORD

"Que la Delegació de Jardineria Sostenible i renaturalització de la Ciutat es pose en
contacte telefònic amb el responsable de CACSA per a comunicar-li el problema de manteniment
i reposició en les zones verdes del complex d'aquesta zona i sol·licitar que donen solució a
aquest, posant a la seua disposició els mitjans municipals si fora necessari."

10 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000266-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa al "Control
poblacional de les colònies felines de la ciutat".

MOCIÓ

"Según contestaciones a preguntas realizadas en Comisión de julio de 2021, actualmente el
personal destinado por el Ayuntamiento de València a la gestión del Plan Colonial Felino de
València se ciñe a: una veterinaria, jefa de Sección, tres veterinarios y cuatro auxiliares, para
labores de gestión de los centros, inspecciones y denuncias, mediación PCF y esterilizaciones y
tratamientos veterinarios de las colonias felinas.

Según dicho Plan las labores de control poblacional de las colonias felinas se realizan
desde los Servicios Veterinarios Municipales, que desde 2019 ha podido realizar,
aproximadamente, solo 2.300 esterilizaciones de los 10.000-12.000 felinos se estima que se
encuentran en las calles de València.

A nuestro parecer este personal es escaso y se debe realizar un esfuerzo en aumentarlo para
que sea realmente efectivo.

PROPUESTA DE ACUERDO

Reforzar el Servicio Veterinario Municipal mediante un aumento de personal veterinario y
el establecimiento colaboraciones con Clínicas Veterinarias, con el fin de realizar un control real
y efectivo sobre población felina de la ciudad."

DEBAT

El Sr. Estellés explica la moción poniendo en valor el gran equipo municipal y su trabajo
pero solicita más medios para atender este tema, con fórmulas de colaboración público-privada.

El Sr. President dona resposta facilitada per la Sra. Tello. El servici d'esterilització ja es va
reforçar l'any passat. Modepran assumia inicialment però van demanar que s'encarregara el
servici municipal. No és només un tema de nombre de veterinaris sinó de capacitat de la
instal·lació on es realitza. Amb la construcció del nou centre d'acolliment en la Ronda Nord es
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podrà incrementar el nombre d'esterilitzacions. Pròximament està prevista la incorporació de
nous veterinaris per remunicipalització del Centre de Benimàmet. En els últims tres anys s'han
esterilitzat més exemplars que en cap altre període. En conseqüència declina la proposta.

El Sr. Montáñez señala que su grupo votará en contra porque entienden que la colonia
felina se irá reduciendo conforme avance poco a poco la esterilización, que no va a mal ritmo.
Consideran este gasto para incrementar personal o conveniar con centros privados un gasto
innecesario en estos momentos.

El Sr. Estellés agradece la respuesta de la Sra. Tello. Lo que no entiende es por qué en
tanto se amplían las instalaciones municipales no se acude a fórmulas público – privadas. Así no
queda solución alguna ni alternativa.

El Sr. President contesta que no aprecien hui dia un problema de presència de gats al
carrer. És un tema molt controlat i no hi ha denúncies generalitzades.

VOTACIÓ

Se sotmet la moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per sis vots en contra del Sr.
Sergi Campillo Fernández (Compromís), de la Sra. Maite Ibáñez Giménez en substitució de la
Sra. Elisa Valía Cotanda (Socialista), del Sr. Alejandro Ramón Álvarez (Compromís), del Sr.
Giuseppe Grezzi (Compromís), del Sr. Borja Jesús Sanjuán Roca en substitució del Sr. Emiliano
García Domene (Socialista) i del Sr. Vicente Montáñez Valenzuela (VOX) i tres vots a favor de
la Sra. Julia Climent Monzó (Popular), del Sr. Carlos Luis Mundina Gómez (Popular) i del Sr.
Narciso Estellés Escorihuela (Ciutadans) en substitució de la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio.

11 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000266-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa a la
"Instal·lació de contenidors de recollida de tòner o cartutxos de tinta com el de Cds i Dvds".

MOCIÓ

"El tóner o los cartuchos de tinta que empleamos en nuestros hogares son residuos
contaminantes que generamos en nuestro día a día. Lo mismo ocurre con CDs y DVDs. Ambos
son reciclables y debemos de desecharlos en lugares adecuados.

Los tóner, una vez llegan a las plantas de tratamiento, el material se pesa. Posteriormente
se clasifican según el tipo de residuo y se retiran los componentes más contaminantes como la
tinta o residuos de tóner. Por último, se muelen y se separan los distintos materiales como
plásticos o metales.

Por otro lado, los cartuchos pueden ser rellenados (algunos de ellos) o pueden someterse a
un proceso de reciclaje en el que también se retiren las impurezas y sustancias potencialmente
tóxicas, para posteriormente ser triturados y separados para nuevos usos.
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En el caso de los discos son policarbonato, y este plástico es muy valioso para la industria,
ya que sirve para la elaboración de otros muchos productos.

Facilitar el reciclaje ha de ser una actividad esencial dentro de las gestiones del
Ayuntamiento ya que el medio ambiente no es una fuente inagotable de recursos y debemos velar
por que éstos lleguen a las generaciones futuras. Sólo así conseguiremos un desarrollo sostenible.

Desde Ciudadanos consideramos que es indispensable velar por la correcta gestión de
todos los residuos que generamos, entre ellos el de los tóner o cartuchos de tinta así como el de
CDs y DVDs. Su adecuada eliminación y el tratamiento de los mismos es una necesidad para la
protección del medio ambiente, tan degradado por tantas y tantas causas.

Además, es una obligación regulada por la Ley 10/1998, de 21 de abril, de Residuos, que
atribuye de forma genérica a las entidades locales, como servicio obligatorio, la recogida, el
transporte y la eliminación de los residuos urbanos, y obliga a los municipios de más de 5.000
habitantes a implantar sistemas de recogida selectiva de residuos.

Por todo lo expuesto, formulamos la siguiente propuesta de acuerdo:

1. Que desde la Comisión de Ecología Urbana junto con la Entidad Metropolitana del
Tratamiento de Residuos (EMTRE) se inicien los trámites para poner en marcha un sistema de
recogida de tóner o cartuchos de tinta así como de CDs y DVDs en todos los barrios y pueblos de
València.

2. Que desde la Comisión de Ecología Urbana se realice una campaña informativa y de
concienciación así como de los beneficios de su reciclado.

3. Informar en la página web del Ayuntamiento, en las redes sociales y en las Juntas de
Distrito de los puntos fijos de recogida de tóner o cartuchos de tinta así como de CDs y DVDs."

DEBAT

El Sr. Estellés explica la moción.

El Sr. President comparteix la moció però ja es fa i explica com es fa, consisteix en tres
ecoparcs mòbils municipals que cada mes van canviant de barri, un ecoparc EMTRE que sempre
és a la Ciutat i en ells es recullen Dvds, Cds, tòners. Com a mínim una vegada al mes es compta
amb aquest servei que s'anuncia ja en la pàgina web i es pot veure dia i lloc en què estan situats.
S'arriba a més a tots els pobles de la Ciutat.

El Sr. Estellés señala que el espíritu de la moción era dar un paso más y que se ubicaran
puntos permanentes para ello.

VOTACIÓ

Se sotmet la moció a votació i per majoria, s'acorda rebutjar-la per cinc vots en contra del
Sr. Sergi Campillo Fernández (Compromís), de la Sra. Maite Ibáñez Giménez en substitució de la
Sra. Elisa Valía Cotanda (Socialista), del Sr. Alejandro Ramón Álvarez (Compromís), del Sr.
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Giuseppe Grezzi (Compromís) i del Sr. Borja Jesús Sanjuán Roca en substitució del Sr. Emiliano
García Domene (Socialista), i tres vots a favor de la Sra. Julia Climent Monzó (Popular), del Sr.
Carlos Luis Mundina Gómez (Popular) i del Sr. Narciso Estellés Escorihuela (Ciutadans) en
substitució de la Sra. Mª. del Rocío Gil Uncio i una abstenció del Sr. Vicente Montáñez
Valenzuela (VOX).

12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a la
"Contaminació acústica en la zona de Russafa".

PREGUNTA

"El pasado mes de julio, la Junta de Gobierno Local aprobó un acuerdo por el que el
Ayuntamiento de València se comprometía a iniciar, en el barrio de Ruzafa, la realización de un
estudio sonométrico para dar cumplimiento de la Sentencia 391/20 de fecha 10 de julio de 2020
del Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad.

En base a dicho Acuerdo, la concejala que suscribe, formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Ya se ha encargado la realización de dicho “estudio sonométrico”?

2.- Solicitamos se nos facilite el número de expediente iniciado en cumplimiento del
Acuerdo adoptado en la Junta de Gobierno Local de 23 de julio del presente año.

3.- ¿Cuáles son los plazos que maneja el gobierno municipal respecto a la finalización del
citado estudio y el resto de actuaciones a llevar a cabo por el Ayuntamiento de València?

4.- Respecto al "seguimiento diario de los valores obtenidos en los sensores acústicos
instalados en la zona Ruzafa", ¿ya se está realizando el mismo?

5.- En caso afirmativo. ¿Se dispone de informes técnicos de valoración de los datos
obtenidos? ¿Cuáles son los mismos?"

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Qualitat Acústica i de l'Aire

"El pasado mes de julio, la Junta de Gobierno Local aprobó un acuerdo por el que el
Ayuntamiento de València se comprometía a iniciar, en el barrio de Ruzafa, la realización de un
estudio sonométrico para dar cumplimiento de la Sentencia 391/20 de fecha 10 de julio de 2020
del Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad.

En base a dicho Acuerdo, la concejala que suscribe, formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Ya se ha encargado la realización de dicho “estudio sonométrico”?
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No se va a encargar, sino que se va a realizar con medios humanos y materiales del
Ayuntamiento. En estos momentos estamos en fase de contratación del instrumental y medios
materiales necesarios para la realización de dicho estudio.

2.- Solicitamos se nos facilite el número de expediente iniciado en cumplimiento del
Acuerdo adoptado en la Junta de Gobierno Local de 23 de julio del presente año.

No se ha generado todavía ningún expediente para materializar el cumplimiento del
Acuerdo citado, pues estamos en fase de planificación y logística (adquisición de instrumental y
material, diseño del estudio, ...).

3.- ¿Cuáles son los plazos que maneja el gobierno municipal respecto a la finalización del
citado estudio y el resto de actuaciones a llevar a cabo por el Ayuntamiento de València?

Se informará cuando se hayan determinado.

4.- Respecto al “seguimiento diario de los valores obtenidos en los sensores acústicos
instalados en la zona Ruzafa”, ¿ya se está realizando el mismo?

Los datos de los sensores del proyecto participativo de sensibilización y concienciación
sobre el ruido en el Barrio de Ruzafa ya se reciben correctamente y son publicados en la página
web del Ayuntamiento.

5.- En caso afirmativo. ¿Se dispone de informes técnicos de valoración de los datos
obtenidos? ¿Cuáles son los mismos?

El proyecto de instalación de sensores en Ruzafa ejecutado con cargo a los proyectos
participativos es un proyecto de concienciación y sensibilización."

13 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 12
ASSUMPTE:
Preguntas que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a la
"Reunió de la Junta Rectora del Parc Natural de l'Albufera".

PREGUNTA

"Tal y como consta en la agenda municipal, el paso 28 de julio, se celebró una reunión de
la Junta Rectora Ordinaria del Parque Natural de la Albufera y a la misma asistieron el
Vicealcalde y Concejal de Ecología Urbana Sr. Campillo y el Concejal de Agricultura,
Alimentación Sostenible y Huerta, Sr. Ramón.

Al objeto de conocer los temas tratados y acuerdos alcanzados, en dicha reunión, se
formulan las siguientes:

1. ¿Cuáles fueron los asuntos tratados en dicha reunión?

2. ¿Cuáles fueron los principales acuerdos tomados en la reunión sobre dichos asuntos?
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3. En concreto, ¿se abordó el tema de la problemática de la quema y recogida de la paja del
arroz? En caso afirmativo, que conclusiones se alcanzaron al respecto.

4. ¿Se hizo entrega de algún documento o informe? En caso afirmativo, se solicita copia
del mismo."

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Agricultura, Alimentació Sostenible i Horta

"Tal com consta en l'agenda municipal, el passat 28 de juliol, es va celebrar una reunió de
la Junta Rectora Ordinària del Parc Natural de l'Albufera i a la mateixa van assistir el Vicealcalde
i Regidor d'Ecologia Urbana Sr. Campillo i el Regidor d'Agricultura, Alimentació Sostenible i
Horta, Sr. Ramón.

A fi de conéixer els temes tractats i acords aconseguits, en aquesta reunió, es formulen les
següents preguntes:

1. Quins van ser els assumptes tractats en aquesta reunió?

2. Quins van ser els principals acords presos en la reunió sobre aquests assumptes?

3. En concret, es va abordar el tema de la problemàtica de la crema i recollida de la palla
de l'arròs? En cas afirmatiu, que conclusions es van aconseguir sobre aquest tema.

No constava cap punt específic en l’Ordre del dia que fera referència a este assumpte. En el
Torn Obert de Paraules hi hagué alguna reflexió d’algun participant sobre el tema però no
s’arreplegaren conclusions ni decisions al respecte per no estar contemplat en l’Ordre del dia
previst.

4. Es va fer lliurament d'algun document o informe? En cas afirmatiu, se sol·licita còpia
d'aquest."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1.- ¿Cuáles fueron los asuntos tratados en dicha reunión?

2.- ¿Cuáles fueron los principales acuerdos tomados en la reunión sobre dichos asuntos?

3.- En concreto, ¿se abordó el tema de la problemática de la quema y recogida de la paja
del arroz? En caso afirmativo, que conclusiones se alcanzaron al respecto.

4.- ¿Se hizo entrega de algún documento o informe? En caso afirmativo, se solicita copia
del mismo. 

RESPOSTA 1 a 4
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Hauran de dirigir estes preguntes a l'administració competent, la Generalitat Valenciana,
que és el titular de l'òrgan al qual vosté es referix. 

RESPUESTA 1 a 4

Tendrán que dirigir estas preguntas a la administración competente, la Generalitat
Valenciana, que es el titular del órgano al que usted se refiere."

14 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 14
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a la
"Subseu de l'IVAM a València".

PREGUNTA

"El pasado mes de abril presentamos varias preguntas a la Comisión de Ecología Urbana
en relación con el estado de tramitación de la nueva subsede del IVAM prevista en el Parque
Central. Se nos respondió que el proyecto se encontraba todavía en una fase previa y que, desde
el Ayuntamiento de València, se estaba a la espera de que el IVAM terminase de elaborar toda la
documentación necesaria para la incoación del expediente de concesión demanial.

Con base a lo anterior, se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿Qué avances concretos se han producido en relación con la nueva subsede del IVAM
desde la formulación de nuestra anterior pregunta sobre el tema?

2ª.- ¿El IVAM ha presentado ya al Ayuntamiento toda la documentación para iniciar el
expediente de concesión demanial? ¿De qué documentos se trata?

3º.- ¿Qué derechos y deberes concretos corresponderán a ambas partes en virtud de la
citada concesión demanial? ¿Cuál será la duración de la misma?

4ª.- ¿En qué estado de tramitación se encuentra el proyecto en estos momentos?
Interesamos se nos facilite el número del expediente administrativo.

5ª.- ¿Cuándo se iniciarán las obras de acondicionamiento? ¿Cuál será su importe
económico? ¿Qué previsión de fechas se baraja para su apertura al público?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1.- ¿Qué avances concretos se han producido en relación con la nueva subsede del IVAM
desde la formulación de nuestra anterior pregunta sobre el tema?
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2.- ¿El IVAM ha presentado ya al Ayuntamiento toda la documentación para iniciar el
expediente de concesión demanial? ¿De qué documentos se trata?

3.- ¿Qué derechos y deberes concretos corresponderán a ambas partes en virtud de la citada
concesión demanial? ¿Cuál será la duración de la misma?

4.- ¿En qué estado de tramitación se encuentra el proyecto en estos momentos?
Interesamos se nos facilite el número del expediente administrativo.

5.- ¿Cuándo se iniciarán las obras de acondicionamiento? ¿Cuál será su importe
económico? ¿Qué previsión de fechas se baraja para su apertura al público? 

L’Ajuntament està tramitant la sol·licitud de concessió demanial.

El Ayuntamiento está tramitando la solicitud de concesión demanial."

15 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 16
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a la
"Millora de l'accessibilitat dels itineraris de la Devesa del Saler".

PREGUNTA

"A finales de julio del año pasado, el Ayuntamiento de València encargó, a través de la
Delegación de Ecología Urbana, la redacción de los proyectos para la mejora de la accesibilidad
de los itinerarios lúdicos y educativos de la zona norte de la Devesa del Saler y, en concreto, del
Itinerario lúdico de playa, el Itinerario histórico del Saler, el Itinerario de los sentidos y el
Itinerario paisajístico.

Con base a lo anterior, se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿En qué fecha aprobó la Junta de Gobierno Local los proyectos para la mejora de la
accesibilidad de los itinerarios peatonales de la Devesa del Saler?

2ª.- ¿Cuentan los referidos proyectos con una partida específica en los Presupuestos
Municipales de este año 2021? ¿A cuánto asciende dicha partida?

3ª.- En caso afirmativo, ¿se han sacado ya a licitación las citadas obras? ¿Cuál es el precio
base de licitación y el plazo de ejecución de las mismas?

4ª.- ¿Se intervendrá simultáneamente en todos los itinerarios de la zona norte o de forma
escalonada en el tiempo? En su caso, ¿en qué orden se actuará?

5ª.- ¿Prevé el Ayuntamiento de València encargar a lo largo del presente año la redacción
del proyecto para hacer accesible el Itinerario Botánico, en la zona sur?"
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RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1) ¿En qué fecha aprobó la Junta de Gobierno Local los proyectos para la mejora de la
accesibilidad de los itinerarios peatonales de la Devesa del Saler?

El projecte per a la millora de l'accessibilitat dels itineraris de la Devesa del Saler encara
no s'ha aprovat en Junta de Govern Local, estant en estos moments sent revisat el projecte pel
servici Devesa-Albufera.

El proyecto para la mejora de la accesibilidad de los itinerarios de la Devesa del Saler
todavía no se ha aprobado en Junta de Gobierno Local, estando en estos momentos siendo
revisado el proyecto por el Servicio Devesa-Albufera.

2) ¿Cuentan los referidos proyectos con una partida específica en los Presupuestos
Municipales de este año 2021? ¿A cuánto asciende dicha partida?

No tindria molt de sentit tindre pressupost per a un projecte d’esta envergadura al 2021,
quan en estos moments s’està en fase d’avaluació del projecte i cal que siga aprovat formalment.

No tendría mucho sentido tener presupuesto para un proyecto de esta envergadura en 2021,
cuando en estos momentos se está en fase de evaluación del proyecto y hace falta que sea
aprobado formalmente.

3) En caso afirmativo, ¿se han sacado ya a licitación las citadas obras? ¿Cuál es el precio
base de licitación y el plazo de ejecución de las mismas?

No procedix.

No procede.

4) ¿Se intervendrá simultáneamente en todos los itinerarios de la zona norte o de forma
escalonada en el tiempo? En su caso, ¿en qué orden se actuará?

A data de hui, no s'ha decidit l'ordre d'execució d'estos itineraris.

A fecha de hoy, no se ha decidido la orden de ejecución de estos itinerarios.

5) ¿Prevé el Ayuntamiento de València encargar a lo largo del presente año la redacción
del proyecto para hacer accesible el Itinerario Botánico, en la zona sur?

A data de hui, no s’ha encarregat este projecte.

A fecha de hoy, no se ha encargado este proyecto."



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 41

16 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 17
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a les
"Platges afectades per l'últim temporal".

PREGUNTA

"Según han anunciado recientemente, el Gobierno Valenciano ha acordado el inicio de las
actuaciones para paliar los daños producidos por las fuertes lluvias ocurridas en la Comunitat los
días 29, 30 y 31 de agosto y el 1 y 2 de septiembre, al objeto de reparar las zonas que se han visto
afectadas.

En concreto, en la ciudad de València, se vió especialmente afectada por las lluvias
torrenciales causadas por el temporal entre el día 31 de agosto y el 1 de septiembre.

 En relación con dicho asunto, la concejala que suscribe formula las siguientes preguntas:

1. ¿Las playas de València sufrieron daños considerables debido al reciente temporal? En
caso afirmativo, ¿qué playas se vieron afectadas? ¿Cuáles fueron los daños concretos sufridos en
las mismas?

2. En su caso, ¿tiene previsto el Gobierno Municipal la solicitud de algún tipo de ayudas a
la Generalitat para la reparación de las zonas afectadas?"

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"Según han anunciado recientemente, el Gobierno Valenciano ha acordado el inicio de las
actuaciones para paliar los daños producidos por las fuertes lluvias ocurridas en la Comunitat los
días 29, 30 y 31 de agosto y el 1 y 2 de septiembre, al objeto de reparar las zonas que se han visto
afectadas.

En concreto, en la ciudad de València, se vió especialmente afectada por las lluvias
torrenciales causadas por el temporal entre el día 31 de agosto y el 1 de septiembre.

En relación con dicho asunto, la concejala que suscribe formula las siguientes preguntas:

1. ¿Las playas de València sufrieron daños considerables debido al reciente temporal? En
caso afirmativo, ¿qué playas se vieron afectadas? ¿Cuáles fueron los daños concretos sufridos en
las mismas?

Las playas de València no se han visto afectadas como consecuencia del temporal
referido. 

2. En su caso, ¿tiene previsto el Gobierno Municipal la solicitud de algún tipo de ayudas a
la Generalitat para la reparación de las zonas afectadas?
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No."

17 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 18
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a les
"Ajudes per a la reparació de danys pel temporal a les Platges Sud".

PREGUNTA

"A preguntas formuladas por este grupo municipal respecto a las ayudas solicitadas para
hacer frente a la reparación de los daños en las playas por el temporal Gloria de principios de
2020, por un importe de 303.907 €, desde la delegación de playas, se nos ha contestado a dichas
preguntas que a su delegación corresponden 51.000 € los cuales, a fecha de julio 2021, no habían
sido ingresados.

En relación con dicho asunto, la concejala que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Ha recibido el Ayuntamiento de València la totalidad de importe solicitado o parte del
mismo? En caso afirmativo, ¿en qué fecha se recibió el mismo?

2.- En caso de haber recibido sólo una parte de dicho importe, ¿qué cantidad se ha
recibido? ¿Cuándo está previsto recibir el importe restante?" 

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"A preguntas formuladas por este grupo municipal respecto a las ayudas solicitadas para
hacer frente a la reparación de los daños en las playas por el temporal Gloria de principios de
2020, por un importe de 303.907 €, desde la delegación de playas, se nos ha contestado a dichas
preguntas que a su delegación corresponden 51.000 € los cuales, a fecha de julio 2021, no habían
sido ingresados.

En relación con dicho asunto, la concejala que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Ha recibido el Ayuntamiento de València la totalidad de importe solicitado o parte del
mismo? En caso afirmativo, ¿en qué fecha se recibió el mismo?

No. 

2.- En caso de haber recibido sólo una parte de dicho importe, ¿qué cantidad se ha
recibido? ¿Cuándo está previsto recibir el importe restante?

—."
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18 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives al "Patrimoni arbori".

PREGUNTA

"Respecto al cuidado y mantenimiento del patrimonio arbóreo de la ciudad, y dado que en
los meses de julio y agosto hemos asistido al desplome de algún ejemplar, como los ocurridos en
el barrio de Malilla o en la calle Padre Tomás de Montañana … el concejal que suscribe formula
las siguientes

PREGUNTAS

1.- ¿Cuántos árboles se han perdido en la ciudad en lo que llevamos de año? Solicitamos se
nos indique el detalle del número de árboles plantados, la especie botánica y su ubicación.

2.- ¿Cuántos árboles han plantado a lo largo del presente año? Solicitamos se nos indique
el detalle del número de árboles plantados y su ubicación.

3.- ¿Con qué frecuencia se realizan las labores de inspección del arbolado municipal?

4.- ¿Cuántos alcorques permanecen vacíos en la actualidad? Y, ¿cuántos alcorques
permanecían vacíos en mayo de 2019?

5.- Respecto a las previsiones de plantación de arbolado, a preguntas formulas por este
Grupo municipal en anteriores Comisiones se nos respondió que “Esta informació serà
comunicada en el seu moment per part de la delegació”. ¿Ya disponen en la delegación de dicha
información?

6.- En caso afirmativo, ¿cuál es la previsión de plantación para el resto del año?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1.- ¿Cuántos árboles se han perdido en la ciudad en lo que llevamos de año? Solicitamos
se nos indique el detalle del número de árboles plantados, la especie botánica y su ubicación.

Gestionats per l'OAM de Parcs i Jardins, 101 exemplars, pel servici de Jardineria
Sostenible, 741.

El nombre d’arbres plantats, espècie i ubicació es contesta en la pregunta següent.

Gestionados por el OAM de Parques y Jardines, 101 ejemplares, por el Servicio de
Jardinería Sostenible, 741.

El número de árboles plantados, especie y ubicación se contesta en la pregunta siguiente.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 44

2.- ¿Cuántos árboles se han plantado en la ciudad en lo que llevamos de año? Solicitamos
se nos indique el detalle del número de árboles plantados, la especie botánica y su ubicación.

A continuació el detall de l’arbrat plantat per l’OAM de Parcs i Jardins:

A continuación el detalle del arbolado plantado por el OAM de Parques y Jardines:

 

PLANTACIONS OAM 2021

ESPÈCIE UDS JARDÍ UDS

Acacia retinoides (Acacia) 1 CENTRAL 1

Bauhinia purpurea (Bahuinia)  15 CAPÇALERA 5

    OEST 5

    TÚRIA I 2

    TÚRIA III 1

    TURIA XII 2

Brachychiton acerifolius (Brachichito)  23 LÍNIA 4B 1

    OEST 18

    PAU ADEMUZ 3

    LINEA 4B 1

Brachychiton discolor(Brachichito)  2 TÚRIA XVI 2

Broussonetia papyrifera (Brousontenia)  4 PAU ADEMUZ 4

Celtis australis (Llidoner)  60 ALBALAT 2

    CAPÇALERA 22

    TÚRIA XIV 2

    TÚRIA XVI 7

    PAU ADEMUZ 27

Ceratonia siliqua (Garrofera)  5 OEST 2

    MALILLA 3

Cercis siliquastrum (Árbold el amor) 6 AIORA 1

    OEST 3
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    TÚRIA VII 2

Citrus limon (Llimera) 1 PANACH 1

Citrus sinenesis Navelina (Taronger) 30 PARC LINEAL 6

    OEST 1

    POLIFILO 23

Cupressus sempervirens 'Totem' (Xiprer) 19 MONFORTE 3

    PARC LINEAL 3

    POLIFILO 4

    TÚRIA X-XI 9

Cupressus sempervirens 'Stricta'(Xiprer)  3 HESPÉRIDES 3

Cydonia oblonga (Codonyer)  1 MARXALENES 1

Dyospyros caqui (Caquiquer)  1 MONTCADA 1

Eryobotria japónica (Nyisprer)  6 MARXALENES 6

Fraxinus ornus (Freix)  26 CAPÇALERA 6

    MALILLA 2

    MARXALENES 10

    ORRIOLS 3

    PARC LINEAL 1

    PAU ADEMUZ 4

Grevillea robusta (Grevillea)  1 PARQUE LINEAL 1

Jacaranda mimosifolia (Jacaranda)  3 CENTRAL 1

    MALILLA 1

    PAU ADEMUZ 1

Koelreuteria paniculata (Coelreuteria)  8 OEST 3

    P. LLOMBART 1

    TÚRIA VI 4

Lagerstroemia indica (Lagerstroemia)  2 TÚRIA VIII 2

Lagunaria patersoni (Lagunaria)  2 CAPÇALERA 2
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Laurus nobilis (Llorer)  1 ORRIOLS 1

Ligustrum japonicum (Aligustre)  2 LÍNIA 4A 1

    LÍNIA 4B 1

Ligustrum japonicum Variegatum (Aligustre)  13 MARÍTIM 13

Melia azedarach (Melia)  4 AIORA 2

    OEST 2

Morus alba fruitless (Morera)  7 MARXALENES 2

    ORRIOLS 1

    LÍNIA -XVI 4

Nerium oleander copa (Baladre) 6 LINEA 4B 6

Olea europaea (Olivera  1 TURIA X-XI 1

Pinus canariensis (Pi canari)  4 G.V.M 1

    PAU ADEMUZ 3

Pinus halepensis (Pi carrasc)  2 MARXALENES 2

Pinus pinea (Pi pinyoner)  7 CABECERA 4

    TURIA IV-V 3

Platanus hispánica (Plataner)  65 LINEA 4B 10

    PAU ADEMUZ 55

Prunus armeniaca (ambercoquer)  2 MARXALENES 2

Prunus avium (Cirer)  4 CENTRAL 4

Prunus pissardi (Pruner ornamental)  1 MORVEDRE 1

Punica granatum (Mangraner)  3 MARXALENES 3

Quercus ilex (Alzina)  4 MORVEDRE 1

    ORRIOLS 1

    PANACH 1

    TURIA VIII 1

Schinus molle (Fals pimenter)  1 AYORA 1

Taxodium distichum (Xiprer dels pantans)  1 BENICALAP 1
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Taxus baccata columnaris(Teix)  4 BENICALAP 1

    MONFORTE 3

Tilia platyphyllos (Tell)  3 BENICALAP 3

Tilia platyphyllos cordata (Tell)  3 OESTE 3

Tilia x europaea (Tell)  2 TURIA II 2

  359   359

A continuació el detall d’exemplars arboris plantats pel servici de Jardineria Sostenible
durant 2021:

A continuación el detalle de ejemplares arbóreos plantados por el Servicio de Jardinería
Sostenible durante 2021:

DISTRICTE- ESPÈCIE
EXEMPLARS PLANTATS

(VIARI I JARDÍ)

DISTRICTE “Ciutat Vella” 12

Taronger (Citrus aurantium) 3

Xiprer (Cupressus “stricta”) 1

Xiprer (Cupressus sempervirens) 1

Freixe (Fraxinus Excelsior) 1

Hibisco (Hibiscus syriacus) 2

Mèlia (Melia azedarach) 3

Til·ler (Tilia) 1

DISTRICTE “L’Eixample” 25

Arbre de Júpiter (Cercis siliquastrum) 13

Mèlia (Melia azedarach) 5

Perer (Pyrus calleryana "chanticleer") 4

Til·ler (Tilia) 2

Til·ler (Tilia hybrida) 1

DISTRICTE “Extramurs” 16

Taronger (Citrus aurantium) 1
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Freixe (Fraxinus) 4

Freixe (Fraxinus Ornus) 4

Aligustre (Ligustrum variegata) 6

Mèlia (Melia azedarach) 1

DISTRICTE “Campanar” 22

Llidoner (Celtis australis) 1

Arbre de Júpiter (Cercis siliquastrum) 1

Taronger (Citrus aurantium) aurantium 1

Taronger (Citrus aurantium) paradisi 1

Cydonia oblonga 1

Freixe (Fraxinus Excelsior) 2

Xicarabanda (Jacaranda mimosifolia) 1

Pomer (Malus domestica)Sofora ( 1

Mèlia (Melia azedarach) 3

Morera (Morus alba Fruitless) 4

Prunera (Prunus avium) 1

Prunera (Prunus domestica) 1

Prunera (Prunus pérsica) 1

Punica granatum 1

Perer (Pyrus calleryana "chanticleer") 1

Perer (Pyrus pirifera (Nashis) 1

DISTRICTE “La Saïdia” 11

Taronger (Citrus aurantium) aurantium 1

Grevillea robusta 1

Perer (Pyrus calleryana) 3

Roure (Quercus ilex) 5

Sofora (Sophora japónica) 1

DISTRICTE “El Pla del Real” 23
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Araucaria excelsa 4

Llidoner (Celtis australis) 2

Taronger (Citrus aurantium) 9

Cumquat (Fortunella margarita) 5

Mèlia (Melia azedarach) 3

DISTRICTE “Patraix” 21

Llidoner (Celtis australis) 2

Xiprer (Cupressus “stricta”) 2

Freixe (Fraxinus Excelsior 1

Magnoli (Magnolio) 1

Morera (Morus fruitless) 3

Prunera (Prunus) 8

Prunera (Prunus cerasif) 1

Perer (Pyrus calleryana) 3

DISTRICTE “Quatre Carreres” 6

Mèlia (Melia azedarach) 1

Morera (Morus fruitless 4

Perer (Pyrus calleryana) 1

DISTRICTE “Poblats Marítims” 25

Arbre ampolla (Chorisia speciosa) 1

Taronger (Citrus aurantium) 8

Xicarabanda (Jacaranda mimosifolia) 2

Aligustre (Ligustrum j vgta) 5

Morera (Morus alba Fruitless) 4

Fitolaca (Phytolacca dioica) 1

Llentiscle (Pistacia lentiscus) 3

Til·ler (Tilia platyphyllos) 1

DISTRICTE “Camins al Grau” 37
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Bauinia (Bauhinia variegata) 11

Alcanfor (Cinnamomum camphora) 10

Taronger (Citrus aurantium) 1

Freixe (Fraxinus) 1

Freixe (Fraxinus Ornus) 1

Prunera (Prunus pisardii) 1

Grevillea (Grevillea robusta) 7

Morera (Morus alba Fruitless) 2

Perer (Pyrus calleryana) 1

Roure (Quercus ilex) 2

DISTRICTE “Algirós” 31

Casuarina (Casuarina equisetifolia) 3

Freixe (Fraxinus Excelsior) 1

Sapinde de la Xina (Koelreuteria paniculata) 2

Aligustre (Ligustrum japónica) 4

Mèlia (Melia azedarach) 2

Prunera (Prunus ) 2

Perer (Pyrus calleryana) 3

Freixe (Fraxinus Ornus 6

Gingo (Ginkgo biloba) 1

Perer (Pyrus) 6

Roure (Quercus ilex) 1

DISTRICTE “Benimaclet” 9

Aurò negre (Acer monspessulanum) 2

Bauinia (Bauhinia purpurea) 1

Margalló (Chamaerops humilis) 2

Grevillea (Grevillea robusta) 1

Mèlia (Melia azedarach) 2
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Palmera del Tíbet (Trachycarpus fortunei) 1

DISTRICTE “Rascanya” 17

Morera (Morus alba Fruitless) 3

Perer (Pyrus calleryana) 2

Perer (Pyrus calleryana Chanticleer) 5

Mèlia (Melia azedarach) 5

Roure (Quercus ilex) 2

DISTRICTE “Benicalap” 5

Llidoner (Celtis australis) 1

Aligustre (Ligustrum j vgta) 2

Plàtan (Platanus hispanica) 1

Roure (Quercus ilex) 1

DISTRICTE “Pobles del Nord” 1

Olivera (Olea europea) 1

DISTRICTE “Pobles del Sud” 42

Llidoner (Celtis australis) 3

Xiprer (Cupressus “stricta”) 1

Freixe (Fraxinus) 1

Freixe (Fraxinus Excelsior) 1

Freixe (Fraxinus Ornus) 14

Gingo (Ginkgo biloba) 1

Morera (Morus fruitless) 9

Fotinia (Photinia sp) 1

Tamariu (Tamarix) 1

Tamariu (Tamarix gallica) 10

Així, el nombre total d’unitats plantades pel servici de Jardineria Sostenible, sumant arbrat
viari i en espais verds, és de 303 exemplars. Afegint els 359 plantats per l’OAM tenim un total
conjunt de 662 arbres.
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És a dir, que en el que portem d’any i sense comptar la nova temporada de plantació que es
realitzarà a partir de la tardor, s’han plantat 662 nous arbres. Per altra banda, s’han perdut un total
(OAM+JS) de 842 per diverses causes, el que fa un saldo negatiu a dia de hui de 180 arbres. Tot
això tenint en compte que és a partir d’ara quan es fa la plantació d’arbres a la ciutat, per no ser
recomanable mentre dura la calor.

Cal assenyalar que segons les últimes dades actualitzades del Servici de Jardineria
Sostenible el total d’exemplars arboris en 2015 era de 137.609 unitats entre el servici de
Jardineria Sostenible i l’OAM de Parcs i Jardins, mentre que en 2020 esta xifra era de 149.056
unitats sense comptar els arbres gestionats pels Servicis Centrals Tècnics ni els arbres gestionats
pel Servici de Cementeris, és a dir un 8% més que en l’últim any del govern anterior.

En arbrat viari hem passat de 60.091 arbres en 2015 a 64.585 en 2020.

Así, el número total de unidades plantadas por el Servicio de Jardinería Sostenible,
sumando arbolado viario y en espacios verdes, es de 303 ejemplares. Añadiendo los 359
plantados por el OAM tenemos un total conjunto de 662 árboles.

Es decir, que en lo que llevamos de año y sin contar la nueva temporada de plantación que
se realizará a partir del otoño, se han plantado 662 nuevos árboles. Por otro lado, se han perdido
un total (OAM+JS) de 842 por varias causas, lo que hace un saldo negativo a día de hoy de 180
árboles. Todo esto teniendo en cuenta que es a partir de ahora cuando se hace la plantación de
árboles en la ciudad, por no ser recomendable mientras dure el calor.

Hay que señalar que según los últimos datos actualizados del Servicio de Jardinería
Sostenible el total de ejemplares arbóreos en 2015 era de 137.609 unidades entre el Servicio de
Jardinería Sostenible y el OAM de Parques y Jardines, mientras que en 2020 esta cifra era de
149.056 unidades sin contar los árboles gestionados por los Servicios Centrales Técnicos ni los
árboles gestionados por el Servicio de Cementerios, es decir un 8% más que en el último año del
gobierno anterior.

En arbolado viario hemos pasado de 60.091 árboles en 2015 a 64.585 en 2020.

3.- ¿Con qué frecuencia se realizan las labores de inspección del arbolado municipal?

Tant el personal inspector municipal com de les contractes inspeccionen visualment l'arbrat
de la ciutat diàriament, tant viari com de jardí, segons la programació així com les urgències
establides.

Tanto el personal inspector municipal como de las contratas inspeccionan visualmente el
arbolado de la ciudad diariamente, tanto viario como de jardín, según la programación así como
las urgencias establecidas.

4.- ¿Cuántos alcorques permanecen vacíos en la actualidad? Y, ¿cuántos alcorques
permanecían vacíos en mayo de 2019?

Gestionats per l'OAM Parcs i Jardins, 88 escocells buits actualment i 219 en 2019.
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Gestionats pel servici de Jardineria Sostenible actualment hi ha 3.252 escocells buits,
mentre que el balanç anual per a l’any 2019 era de 3.920 escocells buits. Així doncs, observem
actualment un percentatge d’escocells buits del 5%, respecte al total d’arbrat viari de la ciutat.

Cal assenyalar que les xifres de balanç anual i les que s’obtenen en un moment puntual de
l’any no són comparables perquè les plantacions es realitzen principalment en tardor i hivern,
mentre que les desaparicions d’exemplars es produeixen al llarg de l’any per causes diverses
(temporals, abatiments per risc, malalties, etc.); això vol dir que la xifra actual no serà la del
balanç anual de 2021 donades les plantacions previstes per al pròxim hivern.

Gestionados por el OAM Parques y Jardines, 88 alcorques vacíos actualmente y 219 en
2019.

Gestionados por el Servicio de Jardinería Sostenible actualmente hay 3.252 alcorques
vacíos, mientras que el balance anual para el año 2019 era de 3.920 alcorques vacíos. Así pues,
observamos actualmente un porcentaje de alcorques vacíos del 5%, respecto al total de arbolado
viario de la ciudad.

Hay que señalar que las cifras de balance anual y las que se obtienen en un momento
puntual del año no son comparables porque las plantaciones se realizan principalmente en otoño
e invierno, mientras que las desapariciones de ejemplares se producen a lo largo del año por
causas diversas (temporales, abatimientos por riesgo, enfermedades, etc.); esto quiere decir que la
cifra actual no será la del balance anual de 2021 dadas las plantaciones previstas para el próximo
invierno.

5.- Respecto a las previsiones de plantación de arbolado, a preguntas formulas por este
Grupo municipal en anteriores Comisiones se nos respondió que “Esta informació serà
comunicada en el seu moment per part de la delegació”. ¿Ya disponen en la delegación de dicha
información?

En breu podrem detallar totes les actuacions, conforme siguen aprovades formalment.

En breve podremos detallar todas las actuaciones, conforme sean aprobadas formalmente.

6.- En caso afirmativo, ¿cuál es la previsión de plantación para el resto del año?

No procedix.

No procede."

19 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, relatives
als "Jardins".

PREGUNTA
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"Respecto a los nuevos jardines de barrio creados por el actual gobierno municipal, el
concejal que suscribe formula las siguientes

PREGUNTAS:

1.- ¿Cuántos jardines se han abierto al público, desde junio de 2019 hasta la fecha de la
celebración de la presente Comisión, en espacios dónde antes existía un solar?

Solicitamos se nos facilite el detalle de los nuevos jardines (tipo de plantación, arbolado,
especies de plantas, etc.) y los metros cuadrados de espacio libre que suponen.

2.- ¿Cuántos metros cuadrados de superficie se han expropiado desde junio de 2019 hasta
la fecha de la celebración de la presente Comisión, para la construcción de zonas verdes?

3.- En este mismo periodo, ¿cuántas remodelaciones de jardines se han ejecutado? Y, ¿cuál
es la ubicación de los mismos?

4.- Las anteriores remodelaciones, ¿han supuesto un incremento de la superficie de zona
verde? En caso afirmativo, ¿cuál es el incremento de la superficie?

5.- Respecto de las actuaciones en zonas verde previstas para el presente año. ¿Cuántas
quedan pendientes de ejecutar?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1.- ¿Cuántos jardines se han abierto al público, desde junio de 2019 hasta la fecha de la
celebración de la presente Comisión, en espacios dónde antes existía un solar? Solicitamos se nos
facilite el detalle de los nuevos jardines (tipo de plantación, arbolado, especies de plantas, etc.) y
los metros cuadrados de espacio libre que suponen. 

Gestionats per l'OAM Parcs i Jardins:

Gestionados por el OAM Parques y Jardines:

JARDÍ ANY
INAUGURACIÓ SUPERFICIE m2 TIPUS PLANTACIÓ ESPÈCIES

Jardí Amèlia Chiner (Nou
rastre)

2019 11.434 Zona enjardinada multiús per a
instal·lació de mercat del rastre,
amb zona de picnic, jocs infantils i
de sociabilització canina

Morus alba (moreres), Celtis australis (llidorers),
Fraxinus ornus (freixos), Liriodendron tulipifera
(liriodendrons)

Bosquet de Benicalap 2021 5.000 Jardí mediterrani autosostenible Pyrus calleryana (pereres ornamentals), Quercus
faginea (alzines), Acer campestre (arces),
Cupressus stricta (xiprers)

Pel que fa al servici de Jardineria Sostenible:

Respecto al Servicio de Jardinería Sostenible:
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JARDÍ

Espècies
Superfície (m2)

JARDÍ JUAN REUS PARRA (LA TORRE)

Morus, Ginkgo, Bauhinia, Viburnum lucidum, Teucrium fruticans
477,47 m2

ZONA GOSSOS MÚSICO ESPÍ 600,00 m2

ZONA GOSSOS CARRER ADOR (CASTELLAR)

Morus alba, Grevillea robusta, Viburnum lucidum
717,54 m2

ZONA GOSSOS CASTELL DE CULLERA (LA TORRE)

Morus alba, Grevillea robusta, Viburnum lucidum
503,66 m2

AMPL ZONA DE JOCS SANT JOAN BAUTISTA PASTOR 3 FASE (BORBOTÓ) 313,45 m2

ENJARDINAMENT PLAÇA ESCOLA PINEDO

Tamarix gallica Westringia, Limoastium monopetalum
105,26 m2

HORTS URBANS C/ VAIXELL 1.254,15 m2

MENORCA – PINTOR MAELLA (ROTONDA) 5.025,00 m2

CAMÍ DE LA COSSA 300,00 m2

MASSAMAGRELL –LLOSA DEL BISBE 1.166,46 m2

CAMÍ NOU PATERNA (ROTONDA) 2.463,00 m2

JARDÍ CENTRAL (CAMPUS TARONGERS) 23.963,00 m2

DR. NICASIO BENLLOCH – AV. BURJASSOT 152,00 m2

PALANCIA – RUBEN DARIO 3.007,00 m2

ZONA DE JOCS MORELLA - RAGA 93,00 m2

JARDÍ HORT D´EN CENDRA

Morus Alba, Parthenocissus sp, Vinca, Acanthus.
324,00 m2

JARDÍ TRASERA DE L’IVAM - PATI OBERT IVAM

Morus Alba, Pradera silvestre.
2.223,90 m2

JARDÍ MANUEL SANCHIS GUARNER

Ficus nítida, Pradera silvestre
893,00 m2

JARDÍ DR. DOMAGK

Lagerstroemia indica, Ginkgo biloba ,Sophora japónica, Myrtus communis, Pittosporum tobira nana,
Arum italicum, Ruscus aculeatus, Asplenium scolopendrium, Nerium oleander, Raphiolepis indica,
Crataegus oxyacantha.

169,00 m2
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JARDÍ SANT SEBASTIÀ

Celtis australis, Ginkgo biloba, Quercus faginea, Erythrina crista-galli, Brachychiton acerifolium.
Harpephyllum caffrum, Stretlizia augusta.

321,93 m2

JARDÍ IMPRESOR MONFORT - SALABERT (HORT)

Platanus x hispanica, Prunus cerasifera, Pittosporum.
383,40 m2

JARDÍ PAI QUATRE CARRERES

Bahuinia, Fraxinus, Pistacia, Citrus, Prunus, Araucaria, Myrtus, Pittosporum, Viburnum.
5.817,00 m2

UNITAT D’EXCECUCIÓ CASA SANTA PAU

Olea, Brachychiton. Pittosporum.
2.638,00 m2

JARDÍ FONT SANT LLUÍS – PERIS I VALERO

Phoenix d., Celtis, Morus, Quercus, Pistacia, Nerium oleander.
384,00 m2

JARDÍ AUSIÀS MARCH – JUAN RAMÓN JIMÉNEZ

Quercus, Fraxinus, Celtis, Pyrus, Morus, Cercis, Ginkgo, Arecastrum, Pradera, aromáticas,
Callistemum, Viburnum

3.137,00 m2

JARDÍ ADOR - FIGUERETA (ÀREA ESPLAI CANÍ)

Morus alba, Grevillea robusta, Viburnum lucidum.
717,54 m2

JARDÍ CAMÍ CANAL - TRAVESSIA PINEDO (PLATABANDA)

Tamarix gallica, Westringia, Limoastium monopetalum
105,26 m2

JARDÍ REUS PARRA (JARDÍ DE LA FONT)

Morus, Ginkgo, Bauhinia, Viburnum lucidum, Teucrium fruticans.
477,47 m2

JARDÍ CARRERA DEL RIU (ENTRADA PINEDO)

Neurium o. Teucrium
17,00 m2

CASTELL DE CULLERA - FERNANDO CABEDO TORRENTS (ÀREA ESPLAI CANÍ)

Morus, Grevillea. Viburnum tinus.
503,66 m2

HORTS URBANS AMPLIACIÓ SOCIÒPOLIS

Celtis, Metrosideros, Ficus, Citrus, Washingtonia, Tipuana, Pinus, Olea, Ficus, Melia, Cupressus,
Grevillea, Ficus, Morus. Bougainvillea, Bignonia.

16.285,00 m2

Total: 74.538,15 m2

2.- ¿Cuántos metros cuadrados de superficie se han expropiado desde junio de 2019 hasta
la fecha de la celebración de la presente Comisión, para la construcción de zonas verdes?

3.- En este mismo periodo, ¿cuántas remodelaciones de jardines se han ejecutado? Y, ¿cuál
es la ubicación de los mismos?
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REMOD. JARDÍ (PARC NATURAL) I RENOV. PARC INFANTIL C/ MANUEL SIMÓ      

REMOD.INSTALACIONS INFANTILS C/ HOSPITAL- PL.VINATEA

CONSTRUCCIÓ PÈRGOLA EN PARC DE MALILLA

PLA EDUSI –REMODELACIÓ PL.VIRGEN DEL CASTILLO

PLA EDUSI - REMODELACIÓ JOCS INFANTILS JARDÍ PL. CALABUIG

REMOD.PARC BLASCO IBAÑEZ-POLO PEYROLON

MILLORA DOTACIÓ PARCS INFANTILS BENIFERRI

TANCAT NOU PARC INFANTIL BÉLGICA- TRASERA AV.ARAGÓ 40

REMODELACIÓ JOCS C/ SANTA MARIA MICAELA

ADEQUACIÓ PARC CASTELLAR C/ADOR - JOSÉ SIURANA

DIPU IFS18: CONDICIONAMENT PAVIMENT JARDÍ. BORBOTÓ-PLAZA MORERAL

UNA VALÈNCIA MÉS VERDA

JOCS INCLUSIUS C/ BORRIOL I CARRER DELS LLEONS

RED. PROJECTE I ENJARDINAMENT C/ CAMPOAMOR, XALANS, Y JOSE D'ORGA

PROJ. PISTES MULTIESPORTS I PINGPONG PARC LINEAL (BENIFERRI)

MILLORA D’EQUIPAMENT I ACCESIBILITAT HORTS RAMBLETA  

ZONA GOSSOS Pl. MAGÚNCIA

ZONA GOSSOS FAUSTO ELIO

JOCS CARRER CAMÍ DEL CALVARI (CARPESA)

REMODELACIÓ JARDÍ MOSSEN CUENCA II (PINEDO)

INSTAL·LACIÓ JOCS AL JARDÍ CARRER CENTENAR DE LA PLOMA- C/ RAGA

JOCS C/ROCIO I ADOR (CASTELLAR)

4.- Las anteriores remodelaciones, ¿han supuesto un incremento de la superficie de zona
verde? En caso afirmativo, ¿cuál es el incremento de la superficie?

No, perquè no són nous jardins, són remodelacions dels actuals.

No, porque no son nuevos jardines, son remodelaciones de los actuales.

5.- Respecto de las actuaciones en zonas verde previstas para el presente año. ¿Cuántas
quedan pendientes de ejecutar?
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La remodelació del Parc Oest, l'enjardinament provisional de l'Espai Natzaret i la
remodelació del Gulliver (zona accés i interior) pel que fa a l’OAM de Parcs i Jardins.

Respecte al servici es detalla a continuació:

La remodelación del Parque Oeste, el ajardinamiento provisional del Espacio Nazaret y la
remodelación del Gulliver (zona acceso e interior) en cuanto al OAM de Parques y Jardines.

Respecto al Servicio se detalla a continuación:

REMOD. PARC MANUEL GRANERO

NOU JARDÍ MONT-OLIVET AMADO GRANELL-PENYAGOLOSA (prevista finalització octubre 2021)

TANCAMENT DE LA ZONA DE JOCS INFANTILS DEL JARDÍ CARLOS CLIMENT GONZÁLEZ – GERMANS MACHADO

AMPLIACIÓ DE LA VORERA AL CARRER ABEN AL ABBAR CANTÓ AL CARRER ABEN AL ABBAR.

TANCAMENT DE LA PLATABANDA DE PROTECCIÓ DE LES VIES DEL TRAMVIA AL CARRER JERONI MONSORIU (ESTACIÓ METRO
MARÍTIM-ASERRADORA)

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ DE LA    PLAÇA DE POLO    I BERNABÉ AMB LA INSTAL·LACIÓ D’UNA ZONA DE JOCS
INFANTILS I PÉRGOLA D'OMBRA

REDACCIÓ PROJECTE: REMODELACIÓ DELS JARDINS AL CARRER ABEN AL ABBAR

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ DEL JARDÍ EN LA PLAÇA DEL CEDRE NOUS JOCS INFANTILS

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ DE L’ÀREA DE JOCS INFANTILS EN JARDÍ SENENT IBAÑEZ (MASSARROJOS)

REDACCIÓ DE PROJECTE: AMPLIACIÓ DE L’ÀREA DE JOCS INFANTILS I INSTAL·LACIÓ DE MOBILIARI URBÀ I APARELLS
BIOSALUDABLES ANTIC MERCAT D’ABASTOS

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ AL JARDÍ LLEIDA C (NINO BRAVO)

REDACCIÓ DE PROJECTE: AMPLIACIÓ ÀREA DE JOCS INFANTILS AL JARDÍ ENRIQUE GRANADOS

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ ÀREA DE JOCS INFANTILS AL JARDÍ "ANTIGA ESTACIONETA FEVE GIORGETA-URUGUAI

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ DEL JARDÍ RODRIGUEZ DE CEPEDA-DR MANUEL CANDELA

REDACCIÓ DE PROJECTE: REMODELACIÓ DEL JARDÍ EXISTENT EN L’ENCREUAMENT DELS CARRERS DE BENIFAIÓ I MESTRE
BAGANT   BENIFAIÓ

REDACCIÓ DE PROJECTE: PLA EDUSI – PROJECTE I D.F. REMODELACIÓ JARDÍ FONT PODRIDA-DR.LLUCH

RESPOSTA

Sra. Bernabé, Quarta tinent d'alcalde

"2.- Estas son las parcelas que se han expropiado para zona verde.

AÑO 2019
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Parcela en C/ Dtor Soriano Benlloch, 20.

Parcela en C/ Quart, 27.

Parcela en C/ Palomino, 3.

Parcela en C/ Aurora (Castellar).

Parcela en C/ Algar del Palancia, 7.

AÑO 2020.

Expropiación Avda. Constitución 287.

Expropiación Avda. de la Estación, 15.

Expropiación Avda. de la Estación, 35.

Expropiación C/ Casas Bajas, 3.

AÑO 2021.

Expropiación en C/ Mariano Alapont, 24.

Expropiación en C/ Río Bidaosa (Alquería Falco) F.R. 42831.

Expropiación en Plaza Dorotea y Margarita Joannes.

Derecho de retracto C/ Joc de Pilota.

Expropiación C/ Campamento, 126.

Expropiación C/ Casas Bajas, 4.

Expropiación C/ Rio Bidasoa (Ocupación).

Expropiación C/ Mariano Alapont, 14."

20 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives al "Cicle Integral".

PREGUNTA

"Respecto a las actuaciones llevadas a cabo, en los últimos años, por el gobierno municipal
en la red de saneamiento de nuestra ciudad, el concejal que suscribe formula las siguientes
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PREGUNTAS:

1.- ¿Cuántos nuevos tramos de la red de saneamiento se han instalado en el presente
mandato? Solicitamos se nos indique en qué barrios están ubicados dichos tramos.

2.- ¿Cuántos tramos de la red de saneamiento se han renovado en el presente mandato?
Solicitamos se nos indique en qué barrios están ubicados dichos tramos.

3.- ¿Cuánto presupuesto se ha invertido en la instalación de nuevos tramos? Solicitamos se
nos indique en la respuesta el presupuesto destinado en 2019, 2020 y 2021.

4.- ¿Cuánto presupuesto se ha invertido en la renovación de nuevos tramos? Solicitamos se
nos indique en la respuesta el presupuesto destinado en 2019, 2020 y 2021."

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.-, 2.-, 3.- y 4.-

En relación con los tramos nuevos o renovados, pueden acceder a todos los detalles de las
actuaciones solicitando acceso a cada uno de los expedientes correspondientes en su calidad de
concejal.

En relación con la información de carácter económico solicitada, toda ella es pública en la
web municipal."

21 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives al "Servici de retirada de residus i neteja de la via pública".

PREGUNTA

"En la Pedanía de Benimamet los vecinos nos trasladan sus quejas en relación con el
servicio de recogida de residuos sólidos, particularmente los fines de semana por la falta de
servicio, así como el baldeo de las calles, es por lo que el Concejal que suscribe formula las
siguientes:

PREGUNTAS

1.- ¿Cuál es la planificación y frecuencia de retirada de los contenedores de lunes a
viernes? Asimismo, ¿cuál es la planificación y frecuencia de retirada los fines de semana?

2.- Para el caso que no se retiren todos los días, ¿cuales son los motivos de la falta de
servicio?
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3.- ¿Cuáles es la programación, planificación y frecuencia, de baldeo relativo a las calles
Benimàmet y Beniferri?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1.- ¿Cuál es la planificación y frecuencia de retirada de los contenedores de lunes a
viernes? Asimismo, ¿cuál es la planificación y frecuencia de retirada los fines de semana?

La recollida de residus es realitza en funció de la fracció i l'època de l'any.

La fracció resta es recull de dilluns a dissabte durant tot l'any. Alguns contenidors,
concretament 14 unitats, es recullen també els diumenges i festius en tindre una major producció
de residus. Estos es troben als carrers Joaquín Marín, Vilamarxant, Crisòstom Martínez,
Penyetes, Albert Luz i Arquitecte Gilabert en Benimàmet, i als carrers Córdova i Xiprers en
Beniferri.

La fracció orgànica es recull tres vegades per setmana des de maig fins a octubre, tots dos
mesos inclosos. Durant els mesos de novembre a abril la recollida es realitza 2 vegades per
setmana.

La fracció envasos i la fracció paper cartó es recullen cada dos dies durant tot l'any,
independentment el cap de setmana, diumenges o festius, on es manté la mateixa freqüència.

La recogida de residuos se realiza en función de la fracción y la época del año.

La fracción resto se recoge de lunes a sábado durante todo el año. Algunos contenedores,
concretamente 14 unidades, se recogen también los domingos y festivos al tener una mayor
producción de residuos. Estos se encuentran en las calles Joaquín Marín, Vilamarxant, Crisòstom
Martínez, Penyetes, Albert Luz y Arquitecte Gilabert en Benimàmet, y en las calles Córdova y
Xiprers en Beniferri.

La fracción orgánica se recoge tres veces por semana desde mayo hasta octubre, ambos
meses incluidos. Durante los meses de noviembre a abril la recogida se realiza 2 veces por
semana.

La fracción envases y la fracción papel cartón se recogen cada dos días durante todo el
año, independientemente el fin de semana, domingos o festivos, donde se mantiene la misma
frecuencia.

2.- Para el caso que no se retiren todos los días, ¿cuales son los motivos de la falta de
servicio?

El volum de producció de residus no és suficientment elevat per a requerir una recollida
diària. No obstant, quan es detecten desbordaments recurrents en un contenidor, es valora la
necessitat d’augmentar la freqüència de recollida i s’implementa.
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El volumen de producción de residuos no es lo suficientemente elevado para requerir una
recogida diaria. No obstante, cuando se detectan desbordamientos recurrentes en un contenedor,
se valora la necesidad de aumentar la frecuencia de recogida y se implementa.

3.- ¿Cuáles es la programación, planificación y frecuencia, de baldeo relativo a las calles
Benimàmet y Beniferri?

La freqüència d'aigualeig en Benimàmet i Beniferri és cada 21 dies, igual que en la resta de
València.

La planificació de l'aigualeig es realitza segons sectorització d’agranada, de manera que
durant l'aigualeig dels carrers, 1 operari/a es dedica a l'aigualeig pròpiament dit i un altre/a
operari/a (d’agranada) retira tots els residus que es van generant durant l'aigualeig.

La frecuencia de baldeo en Benimàmet y Beniferri es cada 21 días, igual que en el resto de
València.

La planificación del baldeo se realiza según sectorización de barrido, de forma que durante
el baldeo de las calles, 1 operario/a se dedica al baldeo propiamente dicho y otro/a operario/a (de
barrido) retira todos los residuos que se van generando durante el baldeo."

22 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives als "Jardins en execució".

PREGUNTA

"PREGUNTAS 

1. ¿Cuántos jardines se encuentran actualmente en la ciudad de València en ejecución?
Solicitamos su ubicación, superficie, presupuesto de la obra y empresa adjudicataria de la obra.

2. Asimismo, ¿cuántos han solicitado prorroga de los plazos de finalización de las obras?
Solicitamos relación de los mismos.

3. ¿Cuántos jardines cuya obra se estaba ejecutando se encuentran actualmente
paralizados? ¿Qué superficie ocupan cada uno? ¿Cuáles son las causas de la paralización?
Solicitamos relación de los mismos.

4. ¿Cuándo se tiene previsto la reanudación de las obras de los que se encuentran
paralizadas las obras?

5. ¿Cuándo se tiene prevista la apertura al público de las zonas verdes que se encuentran
paralizadas sus obras?
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6. Por último, las zonas verdes en ejecución, ¿han sufrido modificados de proyectos? En su
caso, ¿estos modificados han supuesto un mayor coste económico de los mismos?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1.- ¿Cuántos jardines se encuentran actualmente en la ciudad de València en ejecución?
Solicitamos su ubicación, superficie, presupuesto de la obra y empresa adjudicataria de la obra.

L'OAM Parcs i Jardins no gestiona l'execució de cap jardí nou, però sí la remodelació
d'algunes zones del Parc de Marxalenes i del Parc de l’Oest. Poden vostès obtindre les
característiques d’eixes execucions al perfil del contractant.

El servici de Jardineria Sostenible està executant els següents jardins actualment:

- Pl. Sor Guillermina:

592 m2

105.718,29 euros de pressupost
Pavasal

- Pl. Manuel Granero

7.445 m2

464.400 euros de pressupost
Cleop

El OAM Parques y Jardines no gestiona la ejecución de ningún jardín nuevo, pero sí la
remodelación de algunas zonas del Parque de Marxalenes y del Parque del Oeste. Pueden ustedes
obtener las características de esas ejecuciones en el perfil del contratante.

El Servicio de Jardinería Sostenible está ejecutando los siguientes jardines actualmente:

- Pl. Sor Guillermina:

592 m2

105.718,29 euros de presupuesto
Pavasal 

- Pl. Manuel Granero

7.445 m2

464.400 euros de presupuesto
Cleop
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2.- Asimismo, ¿cuántos han solicitado prorroga de los plazos de finalización de las obras?
Solicitamos relación de los mismos.

L’OAM ha sol·licitat prórroga dels terminis de finalització, tant de les obres del Parc de
l’Oest i del Parc de Marxalenes. El servici de Jardineria Sostenible una, la Pl. Manuel Granero.

El OAM ha solicitado prórroga de los plazos de finalización, tanto de las obras del Parque
del Oeste y del Parque de Marxalenes. El Servicio de Jardinería Sostenible una, la Pl. Manuel
Granero.

3.- ¿Cuántos jardines cuya obra se estaba ejecutando se encuentran actualmente
paralizados? ¿Qué superficie ocupan cada uno? ¿Cuáles son las causas de la paralización?
Solicitamos relación de los mismos.

En el Parc de Marxalenes de 60.000 m , les obres de construcció d'una zona de jocs2

inclusius de 1.695 m , per part de l’empresa contractista es van alentir els treballs per2

desavinences entre la direcció facultativa i la constructora. En tot cas, s’ha accelerat el ritme de
treball al tramitar-se la proposta de resolució del seu contracte.

Respecte al servici de Jardineria Sostenible, el nou jardí en la Plaça de Joan XXIII, amb

2.358,31 m amb una paralització produïda per un incompliment greu del termini d’execució per2 

part de l’empresa adjudicatària i on ja s’ha començat el procediment per resoldre el contracte.

En el Parque de Marxalenes de 60.000 m², las obras de construcción de una zona de juegos
inclusivos de 1.695 m², por parte de la empresa contratista se ralentizaron los trabajos por
desavenencias entre la dirección facultativa y la constructora. En todo caso, se ha acelerado el
ritmo de trabajo al tramitarse la propuesta de resolución de su contrato.

Respecto al Servicio de Jardinería Sostenible, el nuevo jardín en la Plaza de Juan XXIII,
con 2.358,31 m² con una paralización producida por un incumplimiento grave del plazo de
ejecución por parte de la empresa adjudicataria y dónde ya se ha empezado el procedimiento para
resolver el contrato.

4.- ¿Cuándo se tiene previsto la reanudación de las obras de los que se encuentran
paralizadas las obras?

Pel que fa al Parc de Marxalenes, amb data 20-09-2021, s'ha realitzat una recepció amb
inconvenients de les obres, i en 20 dies naturals es tornarà a revisar l'estat de les obres.

En el cas de la plaça de Joan XXII, està tramitant-se l’expedient de redacció del projecte
modificat.

En cuanto al Parque de Marxalenes, con fecha 20-09-2021, se ha realizado una recepción
con inconvenientes de las obras, y en 20 días naturales se volverá a revisar el estado de las obras.

En el caso de la plaza de Juan XXII, está tramitándose el expediente de redacción del
proyecto modificado. 
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5.- ¿Cuándo se tiene prevista la apertura al público de las zonas verdes que se encuentran
paralizadas sus obras?

Quan s’acaben totalment les obres, no hi ha previsió.

Cuando finalicen totalmente las obras, no hay previsión. 

6.- Por último, las zonas verdes en ejecución, ¿han sufrido modificados de proyectos? En
su caso, ¿estos modificados han supuesto un mayor coste económico de los mismos?

Pel que fa l’OAM de Parcs i Jardins, les modificacions estan en fase de tramitació i es
desconeix en este moment eixa informació. Respecte a Manuel Granero, no es preveu un
increment pressupostari.

En cuanto al OAM de Parques y Jardines, las modificaciones están en fase de tramitación y
se desconoce en este momento esa información. Respecto a Manuel Granero, no se prevé un
incremento presupuestario."

23 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 13
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives a la "Neteja i manteniment de solars i abocadors".

PREGUNTA

"PREGUNTAS 

1. ¿Qué actuaciones municipales se han realizado durante el primer semestre del año 2021
en relación al programa de mantenimiento y limpieza de solares? Asimismo, en los solares donde
se ha actuado ¿cuántos son de titularidad municipal y cuantos de titularidad privada? Rogamos
que en la respuesta se relacione la ubicación de los mismos.

2. ¿Qué importe han supuesto estas actuaciones?

3. ¿Cuántos expedientes por  órdenes de limpieza se han abierto en solares privados? Y,
¿cuántas denuncias se han interpuesto por falta de limpieza de solares?

4. ¿Cuántos vertederos incontrolados se han detectado en la ciudad de València y las
Pedanías? ¿Cuántas actuaciones de limpieza, retirada y limpieza se han realizados durante este
primer semestre? Y, ¿cuántas sanciones se han interpuesto?

5. Por último, ¿cuál ha sido el importe que se ha recaudado por el Ayuntamiento de
València, como consecuencia de las sanciones impuestas a titulares de solares por no
mantenerlos en buen estado, de salubridad y ornato público?"

RESPOSTA
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Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1. ¿Qué actuaciones municipales se han realizado durante el primer semestre del año 2021
en relación al programa de mantenimiento y limpieza de solares? Asimismo, en los solares donde
se ha actuado ¿cuántos son de titularidad municipal y cuantos de titularidad privada? Rogamos
que en la respuesta se relacione la ubicación de los mismos.

L’Ajuntament ha netejat en el primer semestre de l’any 1.843 parcel·les dins del programa

de manteniment de solars,que sumen 1.679.260 m .2

El 85% d’estes zones són de propietat municipal, mentre que el 15% restant són de
titularitat privada, però pel fet d’estar obertes i tindre aprofitament com a aparcament o espai per
a passejar amb mascotes tenen el mateix tractament com si foren solars públics.

S’adjunten llistats amb les ubicacions dels solars. Donat que cada solar es compon d’una,
dos, tres, o més parcel·les, el nombre de parcel·les mantingudes és molt més alt que els solars, en
concret, 1.843 parcel·les.

El Ayuntamiento ha limpiado en el primer semestre del año 1.843 parcelas dentro del
programa de mantenimiento de solares, que suman 1.679.260 m².

El 85% de estas zonas son de propiedad municipal, mientras que el 15% restante son de
titularidad privada, pero por el hecho de estar abiertas y tener aprovechamiento como
aparcamiento o espacio para pasear con mascotas tienen el mismo tratamiento como si fueran
solares públicos.

Se adjuntan listados con las ubicaciones de los solares. Dado que cada solar se compone de
una, dos, tres, o más parcelas,el número de parcelas mantenidas es mucho más alto que los
solares, en concreto,1.843 parcelas. 

2. ¿Qué importe han supuesto estas actuaciones?

L’import total d’estes actuacions ha suposat una despesa de 499.557,5 €.

El importe total de estas actuaciones ha supuesto un gasto de 499.557,5 €. 

3. ¿Cuántos expedientes por órdenes de limpieza se han abierto en solares privados? Y,
¿cuántas denuncias se han interpuesto por falta de limpieza de solares?

Als solars privats es van obrir 136 expedients, ordenant la neteja i manteniment de la
seguretat. Respecte a les denúncies pot vostè dirigir la pregunta a la regidoria de Control
Administratiu.

El consistori s’ha fet càrrec de forma subsidiària de la neteja de 30 d’estos solars privats.
S’han instruït 23 actes d’infracció comunicades al servici de Procediment Sancionador (possibles
multes) per incompliment de les seues obligacions.
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A los solares privados se abrieron 136 expedientes, ordenando la limpieza y
mantenimiento de la seguridad. Respecto a las denuncias puede usted dirigir la pregunta a la
concejalía de Control Administrativo. 

El consistorio se ha hecho cargo de forma subsidiaria de la limpieza de 30 de estos solares
privados. Se han instruido 23 actas de infracción comunicadas al Servicio de Procedimiento
Sancionador (posibles multas) por incumplimiento de sus obligaciones. 

4. ¿Cuántos vertederos incontrolados se han detectado en la ciudad de València y las
Pedanías? ¿Cuántas actuaciones de limpieza, retirada y limpieza se han realizados durante este
primer semestre? Y, ¿cuántas sanciones se han interpuesto?

Des de 2019 fins ara, el servici de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l’Espai
Públic ha identificat 40 abocadors irregulars.

Durant el primer semestre s’han mantingut nets els 40 abocadors amb accions periòdiques
de periodicitat variable, mensual, bimensual, trimestral, quadrimestral,segons les necessitats de
cada un.

La imposició de multes i sancions per estes infraccions amb identificació de les persones
infractores, són competència de Policia Local,seguits pel corresponent expedient de servici de
Procediment Sancionador. 

Desde 2019 hasta ahora, el Servicio de Gestión Sostenible de Residuos Urbanos y
Limpieza del Espacio Público ha identificado 40 vertederos irregulares.

Durante el primer semestre se han mantenido limpios los 40 vertederos con acciones
periódicas de periodicidad variable, mensual, bimensual, trimestral, cuatrimestral, según las
necesidades de cada uno.

La imposición de multas y sanciones por estas infracciones con identificación de las
personas infractoras, son competencia de Policía Local ,seguidos por el correspondiente
expediente de Servicio de Procedimiento Sancionador. 

5. Por último, ¿cuál ha sido el importe que se ha recaudado por el Ayuntamiento de
València, como consecuencia de las sanciones impuestas a titulares de solares por no
mantenerlos en buen estado, de salubridad y ornato público?

Com he respost en la pregunta anterior, les sancions interposades als titulars dels solars per
no mantindre’ls, són competència de la Policia Local de València i del servici de Procediment
Sancionador.

Como he respondido en la pregunta anterior, las sanciones interpuestas a los titulares de los
solares por no mantenerlos, son competencia de la Policía Local de València y del Servicio de
Procedimiento Sancionador."

ANNEX I.- SOLARS PRIVATS NETEJATS PER EXECUCIÓ SUBSIDIÀRIA PRIMER
SEMESTRE 2021
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##ANEXO-1796527##

Solars privats netejats per execució subsidiària primer semestre 2021 

UBICACIÓ
Ctra. Bales 29
Ctra. Bales 25
Goya 14
Guillem de Castro 93
Dibujante Manuel Gago 13
Casa Moreno 8
Ayora 6
Blanes 6 - Calabazas 16
Padre Palau y Quer 22 y 22 bis
Aben al Abbar 13
Tabernes Blanques 3
Pare Teixidor 14 y 16
Flora 9 y 7
Mateu Escrivá 3 y 5
Cmno. Fuentes
La Yesa 17
Madre Teresa Jornet, 8 
Moreres 19
Francisco Falcons, 52,58,60
Cmno. Viejo de la Punta
Ignacio Zuloaga fte 43
Bernabé García 65
Vidal de Canelles 6
Antonio Ferrandis
Juan Ramón Jimenez, jto. 91
Retor, 19
Luis Despuig, 27 y 29
Progreso 389
Julio Romero Mocholí, 14
Arquitecto Alfaro, 47

Total 30
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ANNEX II.- SOLARS PÚBLICS NETEJATS PRIMER SEMESTRE 2021
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##ANEXO-1796508##

Solars públics netejats primer semestre 2021 
UBICACIÓ
C. Roger De Flor Cruce Torno Del Hospital,23
C. Viana,10
Pl. Bocha
C. Valeriola -Exarchs,5
Viana 4-Balmes
C. Corregeria-Talega,
C. Subida Del Toledano,3
C. Juristas,6
C. Cadirers 3 (adzucat),
Pl. Jesus Maroto I Gonzalez
C. Palomino,7
C. En Borras,2
Pl. Musico Lopez Chavarri
Pl. Tavernes De La Valldigna - junto  parque infantil
C. En Gordo
C. Corregeria Cruce C. Purisima,43
C. Mallorquins,8
C. Chella,6
C. Chella
C. Tomasos, Dels
Av. Giorgeta-Mediana Puente
C. Murla,3
Av. Peris Y Valero-Bajo Puente,8
setos Peris y Valero
Pso. Pechina - Pretil Rio
G.V. Fernando El Catolico 80 (Jesuitas)
C. Beato Gaspar Bono,1
Giorgeta - San Vicente jto Estación Ave
C. Chilches,5
Av. Giorgeta,33
Setos de Giorgeta-Pérez Galdós
C. Virgen De Sales
C. Ciutat De Mislata-San Miguel De Soternes
C. Arquitecto Ribes
Pl. Trece rosas
Pl. Miquel Adlert Noguerol
C. Santiago De Les,7
Av. Marconi
C. Padre Esteban Pernet,37
Pl. Vicente Castell Maiques
C. Madre Juana Maria Condesa De Lluch-Casa Misericordia
C. Jose Maestre-Músico Ayllón
C. Jurats
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C. Jurats
C. Jurats
C. Jurats
Av. Tres Forques-José Maestre
C. Hermanos Rivas
C. Hermanos Rivas,5
C. Arte Mayor De La Seda-Emigrante Valenciano
C. Brasil 46-48-50 (Norte),50
C. Brasil 49-61 (Sur),59
C. Pilota Valenciana
Seto de Tres Cruces
Hermanos Rivas con Arturo Piera
Casa Misericordia con Murcia
José Boch Herrero-Llombay
Hierbas museo de Historia de Valencia-C/ Democracia
Hierbas pretil río Paseo Petxina
Casa de la Misericordia, 32, jto Instituto,
C. Venerable Agnesio,3
C. Fray Mateu,6
C. Jose Perez-Fuster (Metge),10
C. Franco Tormo
C. Pablo Melendez
Hierbas Polígono Vara de Quart
Ramón de Perellós,
C. Archiduque Carlos,111
Av. Tres Cruces,109
C. Campaners,9
C. Campaners fte 9 con Campos Crespo,11
C. Montesa,50
C. Pintor Agrasot,15
Av. Gaspar Aguilar,1
Av. Tres Cruces,141
Av. Tres Cruces,135
C. Chera,7
C. Doctor Rafael Bartual
C. Mariano De Cavia
Cmno. Alqueria De La Morera
Cmno. Alqueria De La Morera
C. Arquitecto Segura De Lago,6
C. Mariano De Cavia,22
C. Jose Andreu Alabarta,17
C. Pau,4
C. Archiduque Carlos 89-91 y C. Alquería de Benlloch,89
Seto de Tres Forques
Gaspar Aguilar con Bulevar Sur
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Setos de Tres Cruces
Padre Jofre-trasera Iglesia
Mariano Ribera. 10
Mediana Camino nuevo Picanya
Gaspar Aguilar 96, alrededor colegio
Juan de Garay con Borrasca
Av. Giorgeta,64
C. Juan De Celaya,11
C. Fernandez De Mesa,2
C. Manuel Arnau
C. San Vicente Martir 317- Parque de la Rambleta,317
Av. Gaspar Aguilar 131-cruce Primero de Mayo,131
C. Jose Soto Mico 45-Alquería de Benimasot 20,45
C. Manuel Colomer Marco fte 1-8,4
C. Manuel Colomer Marco fte IES Ciudad del Aprendiz
C. Manuel Colomer Marco-Talud José Soto Micó,11
Alqueria Dels Balcons
C. Salvador Perles,42
C. Salvador Perles,32
C. Salvador Perles,16
C. Behring
C. Santo Domingo De Guzman,7
Pl. Santo Domingo De Guzman
Junto vía servicio V-30 y Junto Pared Cementerio
C. Doctor Tomas Sala,7
C. Tomas De Villarroya,27
C.V. Picasent
C. Ingeniero Jose Sirera 15-17,15
C. Na Monforta,4
C. Soria,1
C. Moncayo
Pl. Jardi De Wangari Maathai (Premi Nobel De La Pau)
Pio IX jto campo de fútbol
Praderas San Marcelino-Ciudad del aprendiz
Av. Giorgeta Jto C/Millares,54
Dolores Alcaide jto 9
Carteros jto cuartel
Ciudad del Aprendiz 5
Cmno. Molino De La Campaneta
Cmno. Molino De La Campaneta
C. Pintor Joan Miro
C. Pintor Joan Miro,7
C. Ismael Blat (Pintor)
C. Ovidi Montllor I Mengual (Actor I Cantant),2
Entd. Pinet
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C. Ep Castillo De Cullera,22
C. Manuel Iranzo
C. Alvarez De Sotomayor,33
C. Castillo De Cullera,41
C. Jose Marti (Escriptor),24
C. Guadalquivir - orilla del camino
C. Carlos Marx-Guadalquivir (pérgola),44
Av. Trabajadores,30
C. Azagador De La Torre - chatarrería Serral,81
C. Ador 19-21 y C/Figuereta,
Arboleda,9
C. Figuereta,52
C. Agustin Velarte Morte,7
Figuereta 25,
Entrd. Casa Perico
Pedro de Luna - Juan Reus Parra
Concepción Arenal
Cmno. Montañares,52
Entrd. Gola Del Perellonet
Av. Gaviotas,3
Av. Gaviotas,41
C. Escotilla,30
C.Ancla,13
Hierbas Eduardo Dato 1
Entr Pinet - Av Real de Madrid 109
Crta Alba hierbas,
María Ros-Alexandre Laborde
Manuel iranzo fte 9 con María ros
Pico Caroche- jto acera
Av Real de Madrid 85
Crta El Palmar
Gaviotas - senda Guardia civil
Estribor jto 46
Pinocha viales urbanización del Saler
Azagador de la Torre - entrada Secopsa
Pascual y Tatay
Paseo Pinedo Cruz
Entrada Rullo
Gaviotas, 107
Jesusset de l'Hort-Cabdet
Font de bonet,378
Castillo de Corberá (Barraca Cotofio),4
Tierra Camí de les Vaques
Tierra cmino Tremolar
Explanada entrada el Palmar
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Trilladora del Tocaio
Av Baleares nº 132
Octavio Vicente
Pedro II El Ceremonioso / Vicente Beltran Grimal (Norte)
Pedro II El Ceremonioso / Vicente Beltran Grimal (Sur)
Pl Ascension Chirivella
Siete Aguas fte. 11 , 13 y 10
Pedro II El Ceremonioso / Pintor Maella nº 8
Tres de Abril de 1979
Vicente Beltran Grimal s/n
Beniganim nº 1
Baleares / Padre Tomas de Montañana
Asturias nº 14 (Eduardo Boscá 13)
Pl Francisco Javier Goerlich Lleó (Arquitecte)
Carolina Alvarez / Dama de Elche
Av Francia nº 1
Av Francia / Menorca
La F.U.E.
Lebon / Padre Tomas de Montañana / Asturias
Menorca / Carolina Alvarez
Trasera Cementerio Cabañal
Cno Paralelo a Subterraneo Renfe
Pl Actor Enrique Rambal
Pl Ermita de Vera
Poeta Artola fte. 6
Blasco Ibañez 148-152 / Poeta Duran I Tortajada
Serpis nº 82
Albalat dels Tarongers
Santa Cruz de La Zarza / Av Cataluña
Actor Enrique Rambal / Serpis
Ernest Lluch
Barraca Marco
Av Cataluña / Clariano
José María Orense / Blasco Ibáñez
Campoamor / José de Orga
Pasaje Serpis 
Av Tarongers / Campillo de Altobuey (Rastro)
Patios interiores Yecla / República Argentina
Patios interiores Yecla / Campoamor
Bernat Fenollar (Frente edificio redondo)
Cementerio Cabañal
Carretera Sorli fte IES Cabañal
Cno Cabañal
Cno Farinos
Cno Vera
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D. Agusti Alaman I Rodrigo "Musico"
D. Agusti Alaman I Rodrigo "Musico"
Av Cataluña / Hermanos Machado
Sarcet (Rotonta Alfahuir)
Poeta Eduardo Buil nº 1 y 3 / Villa Alcora
Mistral / Valladolid
Mistral fte 57 (Aparcamiento)
Lliri Blau
Murta / Poeta Blas Otero
Cno Las Fuentes
Dr. Vicente Zaragozá / Cno Vera
Camino Vera
Av Cataluña
Alfahuir / Benicarlo
Real de Gandia
Massalfassar Junto nº 14
Poeta Ricard Sanmarti / Camino Farinos
Puzol / San Mateo
Frente Colegio Benimaclet
Dr. Vicente Zaragozá (Colegio)
Cementerio Benimaclet
Hermanos Machado (Lado derecho)
Cno Farinos / Jacarilla
Cno Farinos / Hermanos Machado
Ingeniero Alberto Oñate
Cno Farinos nº 16 (Junto Casa Tella)
Ingeniero Vicente Picho
Portacoeli nº 2 y 10
Santiago Ruiseñor / Alqueria Albors
Alqueria Campaneta / Jose Guanter
Hermanos Machado / Av Constitucion
Conde Lumiares / Meliana
José Esteve nº 3
Conde Lumiares / Grabador Fabregat
San Bernardo nº 1
Pl San Jeronimo (Colegio Hermanos Machado)
Av Primado Reig / Porta Coeli
Hermanos Machado / Sto Domingo Savio
Hermanos Machado / Conde de Torrefiel
Hermanos Machado / Cecilio Pla
Rio Bidasoa (Casal Fallero)
Rio Bidasoa (Alqueria Falco)
Juan Piñol / Alemany
Cno Moncada / Alemany
Cambrils / Obispo Laguarda
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Gallano Lluch / Juan XXIII
Peñiscola fte 13
Torreta de Miramar / Vinaroz
Padre Viñas / Santiago Ruiseñor
Av Constitucion 330 (trasera)
Reverendo Jose Maria Pinazo / Albocacer
Cno Alqueria El Grande s/n
San Juan Bosco nº 61
Motilla del Palancar fte 15
Av Constitucion (Pared San Miguel de los Reyes)
Sector Tabernes Blanques
Diputada Clara Campoamor / Alfahuir
Peñiscola nº 25 (Trasera)
Senda Orriols fte 3 (Plz Mustaçaf)
Arquitecto Rodriguez / Duque de Mandas
San Vicente de Paul / Hermanos Machado
El Alamo fte 11
General Llorens
Castellonet
Parot
Foc nº 13 trasera
Cora Raga / Louis Braille
Salvador Tuset / Cora Raga nº 5 trasera
Maestro Miguel Galan
Doctor Nicasio Benlloch
Tabal I Dolçaina / Ninot 23 Acc
Padre Fernando Casanova Benlloch
Alquerias de Bellver
Pere Delmonte I Hurtado
Pl Nassio Bayarri (Escultor) / Federico Alcacer Aguilar
Federico Alcacer Aguilar / Pl Jose Mª Gimenez Fayos
Pl Jose Mª Gimenez Fayos / Hermanos Machado
Salvador Cervero (Ronda Norte)
San Jose de Pignatelli
Transformador nº 29
Poeta Jose Albi
Rio Segre nº 21
Alqueria la Torre
Rio Segre / Juan XXIII
Av Burjasot nº 303
Av Burjasot nº 305
Levante / Encarna Albarracín (Indumentarista)
San Jose Artesano
Florista Pasaje
Buen Retiro nº 15
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Federico Alcacer Aguilar nº 20
Alqueria Los Moros
Pl Virgen del Amparo
Pl Cardenal Monescillo
Alamo nº 12
Agullent nº 18
Foc s/n (Frente naves)
Av Burjasot nº 153-155
Salesianos
Av Ecuador / Manuel Melia Fuster
Periodista Gil Sumbiela nº 31
Hermanos Machado / Av Constitucion
Borboto Trinquete y Entradas
Carpesa (Cementerio)
Carpesa (Club de Tenis)
Cno de La Cosa
Massarrochos (Cno Urbanización a pueblo)
Urb. Massarrochos fte 63
Massarrochos (Cementerio)
Senent Ibañez
Poble Nou
Urb. Massarrochos Huerto Ridaura
Constitucion
Poble Nou 
Dr Constantino Gómez
Alqueria del Pi (Casas de Barcena)
Camino Barranquet (Casas de Barcena)
Juan Bautista Pastor s/n
Carretera de Borbotó a Masarrochos (tunel)
Camino Palmaret
Av. Constitucion / Rio Genil
Rotonda Benifaraig
Rio Genil
Guillermina Medrano
Benirredra (Senda)
Ferrer y Bigne nº 1
Cno Alqueria Gasparo nº 3
Barraques de Castello
Guardamar del Segura Jto 8
Cno Moncada nº 248
Entrada Moli dels Canyars (rotonda)
Hnos. Machado / CV de Godella
Cno Moncada (Acequia Tormos)
Santos de la Piedra nº 19
Barranco Carraixet
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Central Electrica
Benifaraig / Alqueria Chilet
Alqueria Chilet / Venta del Moro
Benifaraig (Cementerio)
Borboto (Cementerio)
Borboto Ermita y Accesos
Alfarrasi
Parroco Cobos / Pl Campo Robles / Carpinteros
Campamento nº 115-117
Campamento nº 101 Al 113
Campamento nº 124 / Cocentaina
Campamento nº 122
Concentaina / Mariano Alapont
Crisostomo Martinez fte 44
Crisostomo Martinez / Secanet
Navarres
Benimodo (Centro Salud)
Coronacion nº 25
Parque Camales / Cuevas Pedrereta
Pintor Orrente / Esproceda
Penyetes nº 44 / Juan Calatrava
Benetuser
Rotonda Entrada Benimamet
Bernardo Prieto nº 40
Padre Simo fte 60
Cementerio Benimamet
Benimodo fte 28
Pl Canonigos
Rafael Tenes Escriche (Colegio y Camino)
Xiprers
Fabanella
Padre Simo nº 34
Doctor Rafael Molla Rodrigo
Benimodo fte 38
Rotonda Beniferri / Fabanella
Rotonda Beniferri / Fabanella
Cno Viejo de Liria
Rafael Tenes Escriche (Junto Campo Futbol)
Coronacion nº 2 / Miniaturista Meseguer
Campo futbol benimamet (Rafael Tenes Escriche)
Doctor Buen / Teruel
Senda Polvorin nº 10
Cullera nº 77
Pinos nº 48
Betera / Cno Nuevo Paterna
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Doctor Nicasio Benlloch (Alqueria de La Chepa)
Campamento nº 27 (trasera)
Doctor Soriano Benlloch nº 23
Campamento nº 148
Alqueria Mossen Povo
Parroco Cobos / Gloriosos
Camp del Turia / Plana Alta
Menendez Pidal / Profesor Beltran Bagena
Padre Barranco
Padre Barranco nº 40 y 42
Pio Baroja / Sierra Calderona
Pio Baroja / Jorge Comin
Pl Padre Domenech
Padre Diego Miron
Pl Baden Powel
Pl Poeta Salvador Rueda
Acorazado
Catadau nº 12
Enrique Gaspar / Ramon Porta Carrasco
Reina Violante / Padre Barranco
Reina Violante ( Sur )
Safor
Safor (Colegio Sagrada Familia)
Safor / San Clemente
San Clemente nº 12 / Marina Baixa
Tirso de Molina nº 7
Padre Barranco (Colegio Santiago Calatrava)
Cementerio Campanar
Pio Baroja
Benifayo nº 18
General Aviles / Benavites
Cno Nuevo Paterna
Falua
Partida Pouet nº 65
Marines nº 6 / Doctor Blay nº 20
General Aviles / Maestro Rodrigo / Mossen Rausell
Juan Pablo II
Maestro Rodrigo / Grabador Enguidanos
Marines / Maestro Rodrigo / Maestro Bagan
Goleta
Horticultor Bosch nº 16 Acc
Olba nº 17 / Ingeniero Lacierva nº 13
San Pancracio / Doctor Oloriz
Doctor Oloriz / Doctor Peset Aleixandre
Luis Crumiere / V. Peris
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Economista Gay / Cañonero
Cañonero / Yate
Yate nº 1
Camino Moncada / Economista Gay
Marie Curie nº 11
Guala
Hermanos Fabrilo / Gual Villalbi
Almazora fte 74
Jaboneria
Tarra / San Guillem
San Juan de La Cruz / Sagunto
Duato / Sagunto
Marie Curie nº 19
Padre Palau y Quer
Pl Pedro Nolasco / Santa Isabel
Doctor Oloriz fte 7 y 11
Rebollar / Gilet
Arzobispo Fabian y Fuero, 29
Alboraya nº 6
Marxalenes nº 25-27
Pintor Geraro Lahuerta nº 39-43
Portugal nº 56 / En Guillem Ferrer
Portugal / Gilet
Cno Moncada nº 16-18
Doctor Machi / Batista Esteve Ximeno
Reus / Periodista Llorente / Doctor Machi
Antigua Senda Senent fte 6
Antonio Suarez nº 18
Rio Ebro / Tous
Pintor Ricardo Verde nº 9 y 11
Av Aragon nº 26 (seto central)
Antigua Senda Senent / Av Puerto
Tamarit y Olmos
Ruben Dario / Blasco Ibañez
Av Aragon nº 5
Albentosa
Cunetas Alameda
Puente de Astilleros
Quatretonda 8
Quatretonda 10
Rio Cenia 2
SECTOR IKL
VIRGEN DE LOS REYES DEL 1 AL 11
Virgen de los Reyes fte. 90-96
Avda Ronda Nazaret Fte 11-19 (Junto E.S)
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Coll de Rates Fte 1-11 - Camino Canal
Fontilles 15 - Camino Canal
Compositor Martinez Baguena Fte 3 y 5
Ignacio Zuloaga Fte 12-18
Bernabe Garcia 59
Ifach 58
Fuenterrobles-Cmno LaPunta al Mar 58
Mare de Deu dels Reis, 41 y 37
Calle Mayor de Nazaret 1
Quatretonda frente 8-10
Cocoters 2 (Frente ronda Nazaret)
Jose Soler Carnicer frente 3 y 5
José María Tena Artola
Carlos Pau Español (Algemesí 44)
Punta al Mar, frente 73 (Vallado)
Algemesí frente 26
Castell de Pop, 33
Mascarat 2
Castell de Pop 22
Cura Monzó (frente 29)
Macarena 98
Francisco Falcons 58
Francisco Falcons 50-52
Francisco Falcons 56
Bernabé Garcia 63
PAI Moreras, Lateral Rio
Ifach 34
Cementerio el Grao (Poeta Sn Martín Aguirre)
Paseo Levante
Pl Aras de los Olmos 4 (Higuera)
Ferran Morais de la Horra
Pl Hugo Zarate
Pl Musico Antonio Eximeno
Pl Musico Moreno Gans
Pl Osset 2
Pl Pintor Vidal Corella
Progreso 181
Progreso Fte 379
Progreso 197 - TAPIADO
Progreso 198
San Pascual
San Pedro 11 - Columbretes
San Pedro 15 - Luis despuig 6
San Pedro 43 - Luis Despuig 28
San Pedro 53 - Luis Despuig 38
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San Pedro 81 - TAPIADO
San Pedro 113 - Luis Despuig 108
San Pedro 65 - Luis Despuig 52
San Pedro 103 - Luis Despuig 96
San Pedro 109 - Luis Despuig 102
San Pedro nº 113-Luis Despuig del 112 al 108
Sánchez Coello con Felipe de Gauna
Tramoyeres nº 46-Arzobispo Company nº 49
Vicente La Roda/Fausto Elio/Álvaro López
A.Lopez-VLa Roda-B. Juan Grande-San Rafael
Isabel de Villena 161
Eugenia Viñes 231-1º Lunes
Eugenia Viñes 127
Juan Mercader 19
Juan Mercader 24
Luis Peixo - Conde de Melito
Cabañal Fte 25 - Jose Maria Haro
Manuela Estelles-Beniopa-Marino Blas de Lezo
Cantarranas (Ingeniero Manuel Soto 13)
Av Naranjos Frente Parque Remonta
Vte la Roda con álvaro López (Escuelas Pías)
Plaza Padre Benito Menni (Casitas Rosa)
Padre Antón Martín 20 (Av Malvarrosa fte 8)
Av. Naranjos 20, Parking
Horno Cabañal 4 (Frente Guardia Civil)
Astilleros frente 24-42
Dr.Lluch-Horno Cabañal-Astilleros-P.Ferrandis
Bloque Portuarios-Polideportivo
Mediterraneo junto 63
Maestrazgo-Granero
Pavia 99 a 127
Padre Luis Navarro 191
Escalante 187
Escalante 200
Escalante 204
Jose Benlluire 186 - TAPIADO
Jose Benlluire 198 - Progreso 201
Ángeles 37 - San Pedro 48
Ángeles 65
Montanejos 17
Padre Luis Navarro 168 - Barraca 153
Ángeles 24-TAPIADO
Ángeles 47-TAPIADO
Plaza Iglesia de los ángeles 3
Blasco Ibáñez frente 197
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Marino Sirera 16
Plaza Calabuig 4
Amparo 8- Rosario 11
Calle Museros
Amparo Ballester. Beniopa, M.Estellés
Jose Aguirre 39 (Pl. conde de Pestagua)
Av. Francia 149
Barco 7
Fausto Elio con Arnaldo Vilanova
Francisco Eiximenis 31
Manuel Estelles - Pedro Valencia (Serreria)
Arnaldo Vilanova (Camino de Vera)
Dr. Álvaro López 70 acc
Astilleros 14-16 (Historiador Coloma)
El Clot
Senda Capelleta -Av. Naranjos-Río
Rio Sil
San Pedro 109 - Luis Despuig 102
Progreso 197
Hombres del Mar
Pipican Gran Canaria-Isla de Hierro
Av. Peris y Valero x Murla
Pianista Amparo Iturbi 39
Adolfo Azcarrega  - Barraques del Figuero
Alabau y Arce 14-24
Alabau y Arce nº 11-15-Ausias March nº 117
Alqueria Fabero-Barquera-Adolfo Azacarrega
Amparo Iturbi nº 62- Ctra. Malilla nº 7
Ausias March fte. 55 (bajo pasarela)
Ausias March nº 111
Ausias March nº 122
Ausias March nº 128
Ausias March nº 134-138
Actor Antonio Ferrandis, Cruce Peatones
Av. Federico García Lorca hast camino Almenar
Avd. Plata nº 51
Bernat Descoll jto C.P. Pablo Neruda
Bernat Descoll nº 24
Bernat Descoll nº 58-78
Bernia 9
Bernia 11
Bombero Ramon Duarte 7 (Fte a Colegio)
Bombero Ramon Duarte 5
J.M. Borrás, Parque cruce Camino Salinar
Camino Almenara tras 16
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CAMINO FUENTE EN CORTS FRENTE AL Nº 186
CAMINO FUENTE EN CORTS JTO. Nº 186
CAMINO MOLINO DE LAS FUENTES (RENFE)
CAMINO PUNTA AL MAR (JUNTO CV500SALER)
Cmno Salinar (desde C.C. Saler hasta J.M.)
Cmno. Valladar-Acequia Monperot
Camino Viejo Punta
CMNO CANAL 74
Camino canal (Punta Nazaret a MargaritaSalas)
CMNO VIEJO DE NAZARET
Cmno Azagador del Morro-Ent Palmero
CRTA RIO JTO 120
Ctra Malilla nº 34-48, Alquería de la Comtessa
Ctra Sabater con Flor de Mayo
Ctra Rochs Nº 63,64
Doctor Waksman 41
Entrada Valladar (zona bajo pasarela)
Entrada Vázquez tras nº10
Entrada Pedros
Casa Colau (Cmno Escuelas de Malilla Jto nº 40)
Ampliación Ctra. Malilla Bajo Puente
Entda Casa Gallineta
Ctra Fuente en Corts Fte 125
Entrada Matadero En_Corts
Alcalde Gisbert Rico con Pintor Gassent
Alcalde Gisbert Rico Fte 42 acc
Angel de Villena con Pintor Sabater
Antonio Ferrandis nº 14
Luis Antonio Garcia con Alcalde Gisbert Rico
Pintor Sabater Con A. G. Rico
Setos Ángel Villena Y Pintor Sabater
Pianista Amparo Iturbi 48-50-52
Malilla 19
Malilla 117 y 119
Luces 1-7, Peris y Valero 20-26, JRJ 2-6
Pl. Nicolas Ferrer y Julve
Margallons 4, P. Federico Garcia Lorca 87
Pl Ep Isla Formentera 16 Con F Senent Perez
Pare Presentat Fte 6 (Plaza Musico Cuesta)
Fuente de San Luis 88
Ribelles Comín nº 7 (Antonio Cortis 2)
Musico Chapi Fte 36
Isabel de Nebrada 11 a 21
Lucena del Cid x Musico Chapi
Sollana 18
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Plaza Musico Cuesta (Junto Autovia)
Pare Presentat - Grabador Jordan 85-87
Accesos Sur Nueva Fe
Camino Molí de Bonjoch
Cmo Punta al Mar x Bernabé García
Pedreguer 20
Malilla 27
Malilla 35
Rio Eresma 22
Proximidades Nueva Fe
Jose Manuel Izquierdo frente 2
Amparo Iturbi 56, Casa Gorrita 3-5-7, Olta 9
Pare Presentat 5
Ribelles Comín nº7
Rio Tormes, Cta Zorrilla, Musico Chapi
Rio Seco 7 x Av Ausias March (junto Hotel)
Carril bici paralelo V-15
Jesús Morante y Borrás frente 64
Jesús Morante y Borrás frente 233
Rio Tinto con Camino Valladar
Margarita Salas con María Moliner
Isabel Nebrada 15
Ignacio de Zuloaga x Bernabe García
Isabel Nebrada x Barraques de Figuero
PAI Moreras. Pared Puente Tranvia
Primo Yufera, lateral Principe Felipe
Ruben Vela 19 (C/ Mas y Boher)
PAI Quatre Carreres
General Urrutia 75(Amado Granell)
Rotonda CC El Saler
Joc de Pilota 1 (pequeño junto a valla)
Estación Fuente San Luis (Parking)
PAI San Pau - Bernat Descoll frente 35
Hermanos Maristas 26
Camino Caminot 51
Malilla 66
Ignacio de Zuloaga 47-49
Camino Pare Presentat
Barraques del Figuero con Ctra Rio
Proximidades Club Naútico
Proximidades Mercavalencia
Tunel de la autovía del Saler
Carretera Fuente en Corts x Boulevard
Antonio Ferrandis x Fuente en Corts
Cmno Salinar
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Caseta de Madera (tratamiento)
Camino de la Fonteta (Casa Churro)
Entrada Chato de la Paloma
EP Sector Malilla A (Casa Onofre)
Entrada Casa de Masena 5
EP Isla Cabrera s/n
EP Sector Malilla A - Casa Masena s/n
Ausias March 128
Joaquín Benlloch frente 61
Carrer Xeraco 34
Music Chapi - frente Colegio Fonteta
Music Chapi esquina Cura Palanca 30
Music Chapi 19
Musico Chapi-Acequia Fabiana
Profesor Lopez Piñero-Setos
Juan Ramón Jimenez-Pianista Mtnez Carrasco
Entrada Colero - Punta al Mar
Entrada Colero - Punta al Mar
Entrada Colero - Punta al Mar
Alcalde Gibert Rico 25
Antic Regne 92 (Interior Manzana)
Doctor Waksman x Nieve
López Piñero nº2 (Nino bravo)
Romeral 10 (Tras Pedro Aleixandre 17)
Plaza Sor Guillermina (General Urrutia 9)
Planas 45
Zapadores (Setos Policia)
Peñagolosa 10
Dique Norte



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 87

24 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 15
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives a "L'acord marc per a la construcció de noves unitats d'enterrament".

PREGUNTA

"PREGUNTAS

1.- ¿Se ha adjudicado el acuerdo marco para la construcción de nuevas unidades de
enterramiento para los próximos 2 años? En consecuencia, la empresa adjudicataria ¿ha
elaborado el Proyecto para la construcción de nuevas unidades de enterramiento en los distintos
cementerios municipales? Solicitamos se nos indique, de forma detallada, el número de unidades
de enterramiento previstas en cada uno de los cementerios de València.

2.- A fecha de septiembre de 2021, ¿cuántas unidades de enterramiento hay disponibles en
los distintos cementerios de València? ¿Hasta cuándo está cubierta la demanda de nichos para
enterramientos en los cementerios municipales de València? Solicitamos se nos indique, de
forma detallada, el número de unidades de enterramiento disponibles, en la actualidad, en cada
uno de los cementerios de València. 

3.- Con la modificación de créditos por importe de 170.000.-€ tramitada. ¿Cuántos nichos
sencillos, dobles y/o columbarios se van a construir o se han construido en los diferentes
cementerios municipales?" 

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat de Cementeris i Servicis Funeraris

"En resposta a les preguntes realitzades pel grup municipal P. POPULAR rebudes en data
13 de setembre de 2021, des del Servei de Cementeris i Serveis Funeraris es procedeix a donar
trasllat de la següent informació.

1.- S'ha adjudicat l'acord marc per a la construcció de noves unitats d'enterrament per als
pròxims 2 anys? En conseqüència, l'empresa adjudicatària ha elaborat el Projecte per a la
construcció de noves unitats d'enterrament en els diferents cementeris municipals? Sol·licitem
que se'ns indique, de manera detallada, el nombre d'unitats d'enterrament previstes en cadascun
dels cementeris de València.

Actualment el "Acord marc per a l'execució de les obres en general i construcció d'unitats
d'enterrament en els cementeris municipals de la ciutat de València" es troba en fase de licitació
sent pròxima la seua adjudicació. Una vegada es produïsca l'adjudicació es procedirà a elaborar
el Projecte d'execució per part del Servei de Cementeris determinant-se en aqueix moment el
nombre de nínxols a construir.

2.- A data de setembre de 2021, quantes unitats d'enterrament hi ha disponibles en els
diferents cementeris de València? Fins quan està coberta la demanda de nínxols per a
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enterraments en els cementeris municipals de València? Sol·licitem que se'ns indique, de manera
detallada, el nombre d'unitats d'enterrament disponibles, en l'actualitat, en cadascun dels
cementeris de València.

La relació d'unitats d'enterrament disponibles a data 15 de setembre de 2021 segons dades
del sistema informàtic és la següent.

Nichos sencillos Nichos dobles Nichos columbarios

Cementerio General 199 83 103

Cementerio Cabañal 5 2 1

Cementerio Campanar 4 2 3

Cementerio Grao 11 21 0

Cementerio Benimamet 4 0 178

Cementerio Massarrochos 22 0 45

Cementerio Palmar 165 74 0

TOTAL 410 182 330

3.- Amb la modificació de crèdits per import de 170.000.-€ tramitada, quants nínxols
senzills, dobles i/o columbarios es construiran o s'han construït en els diferents cementeris
municipals?

La modificació de crèdit per import de 170.000 € es preveu incloure dins de l'acord marc
amb la finalitat de dur a terme la construcció de noves unitats d'enterrament en els diferents
cementeris municipals sobre la base del Projecte d'execució d'obra que es realitze una vegada
adjudicat el citat acord marc."

25 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives a
"L'Ordenança municipal de captació solar per a usos tèrmics".

PREGUNTA

"El pasado 9 de septiembre se anunció la modificación de la Ordenanza municipal de
captación solar para usos térmicos "que facilitará la reducción del coste de la luz", acerca de esta
modificación la concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- La tramitación del expediente E-08001-2020-000023 para la modificación de la
ordenanza municipal de captación solar para usos térmicos estuvo paralizada desde el 21 de
septiembre de 2020 en que se emitió informe de Asesoría Jurídica Municipal hasta el pasado 2 de
septiembre de 2021. ¿A qué se debe esta paralización durante un año?
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2.- ¿El borrador de modificación de esta ordenanza está adaptado a lo previsto en el
Decreto-ley 14/2020, de 7 de agosto, del Consell, de medidas para acelerar la implantación de
instalaciones para el aprovechamiento de las energías renovables por la emergencia climática y la
necesidad de la urgente reactivación económica?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"El passat 9 de setembre es va anunciar la modificació de l'Ordenança municipal de
captació solar per a usos tèrmics "que facilitarà la reducció del cost de la llum", sobre aquesta
modificació la regidor que subscriu formula les següents preguntes:

1.- La tramitació de l'expedient E-08001-2020-000023 per a la modificació de l'ordenança
municipal de captació solar per a usos tèrmics va estar paralitzada des del 21 de setembre de
2020 en què es va emetre informe d'Assessoria Jurídica Municipal fins al passat 2 de setembre de
2021, a què es deu aquesta paralització durant un any?

L'informe de l'Assessoria Jurídica de 21 de setembre de 2020 sobre la proposta de
modificació de l'Ordenança municipal de captació solar va ser retornat al Servici d'Emergència
Climàtica i Transició Energètica amb la finalitat que els serveis implicats realitzaren una revisió
conjunta del text proposat.

En atenció a aquest informe el Servici gestor ha mantingut reunions amb els Servicis
implicats: Planejament, Llicències Urbanístiques, Assessoria Jurídica, entre altres, per a la revisió
del text proposat, a més de la realització dels tràmits exigits per la normativa en relació amb la
sol·licitud d'informes als serveis corresponents així com l'emissió pel servici gestor dels informes
de valoració preceptius: informe de necessitat i oportunitat, avaluació d'impacte de gènere,
impacte pressupostari i impacte econòmic.

2.- L'esborrany de modificació d'aquesta ordenança està adaptat al que es preveu en el
Decret llei 14/2020, de 7 d'agost, del Consell, de mesures per a accelerar la implantació
d'instal·lacions per a l'aprofitament de les energies renovables per l'emergència climàtica i la
necessitat de la urgent reactivació econòmica?

Si."

26 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives a
"L'acord per a avançar en la neutralitat climàtica".

PREGUNTA

"Acerca de la firma del acuerdo con otras ciudades españolas, que tuvo lugar el pasado 8
de septiembre en Madrid, para acelerar la transición hacia la neutralidad climática de las ciudades
españolas, la concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:
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1.- La declaración institucional "Ciudades climáticamente neutrales en 2030", ¿conlleva el
desarrollo de alguna iniciativa concreta en la ciudad de València?

2.- En caso afirmativo, ¿de qué iniciativa se trata?

3.- ¿Se contará con algún presupuesto adicional para dar cumplimiento a los objetivos del
presente Acuerdo?

4.- En caso afirmativo, ¿qué presupuesto destinará el Ayuntamiento de València?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"Sobre la signatura de l'acord amb altres ciutats espanyoles, que va tindre lloc el passat 8
de setembre a Madrid, per a accelerar la transició cap a la neutralitat climàtica de les ciutats
espanyoles, la regidora que subscriu formula les següents preguntes:

1.- La declaració institucional "Ciutats climàticament neutrals en 2030", comporta el
desenvolupament d'alguna iniciativa concreta a la ciutat de València?

Sí.

2.- En cas afirmatiu, de quina iniciativa es tracta?

Les referides en el PACES, pacte dels alcaldes, Mission, el propi precontracte i altres
acords adoptats per l'Ajuntament.

3.- Es comptarà amb algun pressupost addicional per a donar compliment als objectius del
present Acord?

4.- En cas afirmatiu, quin pressupost destinarà l'Ajuntament de València?

No.

Per ser una activitat transversal a la ciutat i el seu Ajuntament, les partides pressupostàries
es troben englobades dins dels pressupostos de cada Servici o entitat dependent."

27 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives al
"Rebut de la llum".

PREGUNTA

"A preguntas formuladas por este grupo municipal en el mes de junio, desde la delegación
de emergencia climática y transición energética se nos respondió que se iban a realizar acciones
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de formación e información a la ciudadanía, acerca de estas acciones la concejal que suscribe
formula las siguientes preguntas:

1.- Además de la información que se ofrece desde la Oficia de la Energía, desde que se
abrió dicho equipamiento municipal, ¿se ha llevado a cabo por el Ayuntamiento de València
alguna acción específica relacionada con el incremento del precio de la luz?

2.- En caso afirmativo, ¿de qué acciones se trata? ¿Cuándo se han puesto en marcha dichas
acciones y cuántas personas se han podido beneficiar de las mismas?

3.- En caso negativo, ¿tiene pensado, el gobierno municipal, desarrollar alguna acción
específica relacionada con el incremento del precio de la luz?

4.- En caso afirmativo, ¿de qué acciones se trata?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"A preguntes formulades per aquest grup municipal el mes de juny, des de la delegació
d'emergència climàtica i transició energètica se'ns va respondre que s'anaven a realitzar accions
de formació i informació a la ciutadania, sobre aquestes accions la regidora que subscriu formula
les següents preguntes:

1.- A més de la informació que s'ofereix des de l'Oficia de l'Energia, des que es va obrir
aquest equipament municipal, s'ha dut a terme per l'Ajuntament de València alguna acció
específica relacionada amb l'increment del preu de la llum?

Si.

2.- En cas afirmatiu de quines accions es tracta? Quan s'han posat en marxa aquestes
accions i quantes persones s'han pogut beneficiar d'aquestes?

Les accions desenvolupes que influeixen de manera directa o indirecta sobre el cost de la
llum són les següents:

1. Projecte negoci local, verd i sostenible.

2. Projecte 50/50.

3. València canvia pel clima.

4. Instal·lacions d'aprofitament d'energia solar fotovoltaica en diversos edificis municipals,
pèrgoles, etc.

5. Aprovació de bonificacions als sistemes d'aprofitament d'energia solar en ordenança
fiscal reguladora de l'Impost sobre Construccions Instal·lacions i Obres ICIO (BOP 19/04/2021).
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6. Aprovació de bonificacions als sistemes d'aprofitament d'energia solar en ordenança
fiscal reguladora de l'Impost sobre Béns immobles IBI (BOP 19/04/2021).

7. Està en tramitació l'aprovació de l'Ordenança Solar.

3.- En cas negatiu té pensat, el govern municipal, desenvolupar alguna acció específica
relacionada amb l'increment del preu de la llum?

No aplica.

4.- En cas afirmatiu, de quines accions es tracta?

No aplica."

28 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives al
"PACES".

PREGUNTA

"Una de las conclusiones del Primer Informe de Seguimiento PACES - 2030 establecía la
necesidad de incrementar los valores de reducción de emisiones, mediante la implantación de
nuevas iniciativas municipales en sectores tales como "sector residencial", "transporte" y "sector
servicios", acerca de esta conclusión la concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Qué iniciativas municipales tiene pensado implantar, el Ayuntamiento de València, en
el "sector residencial" y qué plazos maneja el gobierno municipal para su implantación?

2.- ¿Qué iniciativas municipales tiene pensado implantar, el Ayuntamiento de València, en
el "sector transporte" y qué plazos maneja el gobierno municipal para su implantación?

3.- ¿Qué iniciativas municipales tiene pensado implantar, el Ayuntamiento de València, en
el "sector servicios" y qué plazos maneja el gobierno municipal para su implantación?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"Una de les conclusions del Primer Informe de Seguiment PACES - 2030 establia la
necessitat d'incrementar els valors de reducció d'emissions, mitjançant la implantació de noves
iniciatives municipals en sectors com ara "sector residencial", "transport" i "sector servicis",
sobre aquesta conclusió la regidor que subscriu formula les següents preguntes:

1.- Quines iniciatives municipals té pensat implantar, l'Ajuntament de València, en el
"sector residencial" i quins terminis maneja el govern municipal per a la seua implantació?
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Aquestes accions estan detallades amb la inversió estimada, reducció de CO , i estalvi2
d'energia, etc. en les pàgines 144 i 145 i la seua planificació temporal en les pàgines 153 i 154 del
Pla d'Acció per al Clima i l'Energia Sostenible de la ciutat de València (PACES) que està
disponible en el següent enllaç

https://www.valencia.es/cas/energias/energias-renovables-y-cambio-climatico/-/content/inicio-1?uid=FBC742FC00FBA232C12581AF003C7684

2.- Quines iniciatives municipals té pensat implantar, l'Ajuntament de València, en el
"sector transporte" i quins terminis maneja el govern municipal per a la seua implantació?

Aquestes accions estan detallades amb la inversió estimada, reducció de CO , i estalvi2
d'energia, etc. en les pàgines 146 i 147 i la seua planificació temporal en les pàgines 156 i 157 del
Pla d'Acció per al Clima i l'Energia Sostenible de la ciutat de València (PACES) que està
disponible en el següent enllaç

https://www.valencia.es/cas/energias/energias-renovables-y-cambio-climatico/-/content/inicio-1?uid=FBC742FC00FBA232C12581AF003C7684

3.- Quines iniciatives municipals té pensat implantar, l'Ajuntament de València, en el
"sector servicis" i quins terminis maneja el govern municipal per a la seua implantació?

Aquestes accions estan detallades amb la inversió estimada, reducció de CO , i estalvi2
d'energia, etc. en les pàgines 145 i 146 i la seua planificació temporal en les pàgines 155, 156 i
157 del Pla d'Acció per al Clima i l'Energia Sostenible de la ciutat de València (PACES) que està
disponible en el següent enllaç

https://www.valencia.es/cas/energias/energias-renovables-y-cambio-climatico/-/content/inicio-1?uid=FBC742FC00FBA232C12581AF003C7684

29 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000089-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Marta Torrado de Castro, del Grup Municipal Popular, relatives
a la "Colònia felina de Monteolivete".

PREGUNTA

"La concejala que suscribe, en relación con el asunto de referencia, formula las preguntas
siguientes:

1. ¿Se puso en conocimiento desde la Concejalía de Bienestar Animal a la Concejalía de
Cultura Festiva la existencia de dos colonias felinas registradas y controladas en el parking
ubicado en la Avenida Hermanos Maristas donde se programaron 2 mascletás y un castillo de
fuegos artificiales el pasado 2 y 4 de septiembre y en la que desgraciadamente falleció un gato?

2. ¿Cuántos gatos han desaparecido de estas colonias tras las mascletás celebradas en el
parking de la Avenida Hermanos Maristas en las pasadas Fallas?

3. ¿Quién decidió la ubicación en este lugar donde existen dos colonias felinas?"
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RESPOSTA

Sra. Tello, delegada de Benestar Animal

"La concejala que suscribe, en relación con el asunto de referencia, formula las preguntas
siguientes:

1. ¿Se puso en conocimiento desde la Concejalía de Bienestar Animal a la Concejalía de
Cultura Festiva la existencia de dos colonias felinas registradas y controladas en el parking
ubicado en la Avenida Hermanos Maristas donde se programaron 2 mascletás y un castillo de
fuegos artificiales el pasado 2 y 4 de septiembre y en la que desgraciadamente falleció un gato?

Sí. En relación a la realización de dos actos pirotécnicos que fueron programados para la
primera semana de septiembre en el solar destinado a aparcamiento sito en las proximidades del
estadio de la Fuente de San Luis cabe destacar que durante el presente año, varios inspectores se
han presentado en varias ocasiones, por diversos motivos, en las colonias que podrían verse
afectadas sitas en el interior del Instituto San Jordi y en el polideportivo. En ambas colonias los
individuos tienen paso del exterior al interior del centro educativo y deportivo respectivamente
debido a la permeabilidad del vallado para poder resguardarse en el interior de ambos centros.

Tras valorar la cuestión planteada por la ciudadana en cuanto a la ubicación alternativa de
otro emplazamiento para realizar los actos pirotécnicos de la semana fallera, dado que el
emplazamiento reunía todos los requisitos y permisos necesarios para realizarse tales actos así
como la toma de medidas COVID que permitían la realización de los mismos con totales de
garantías sanitarias necesarias y teniendo en cuenta que los felinos de las dos colonias cercanas
posiblemente afectadas tienen la posibilidad de guarecerse del ruido así como del aumento del
número de ciudadanos en esas fechas y a sabida cuenta de los hábitos nocturnos de los felinos, la
realización de dichos actos no era incompatible.

No obstante desde la Regidoria de Benestar Animal se hicieron gestiones con la Regidoria
de Cultura Festiva a la hora de poder suspender dicho acto pirotécnico, hecho que no fue posible
dado que ya se tenían todas las autorizaciones y servicios contratados.

Ante esta situación la Jefatura de Servicio de Sanidad y Consumo y Bienestar Animal se
propuso a las gestoras autorizadas de las dos colonias felinas posiblemente afectadas por la
realización de los actos pirotécnicos el traslado temporal de las colonias a las instalaciones
municipales de la Avenida del Puerto hasta la finalización de los actos, medida que fue declinada
por ambas gestoras.

Los técnicos veterinarios también hablaron con la gestora de una de las colonias para la
captura por los miembros del grupo de rescate de la actual empresa gestora del Núcleo Zoológico
Municipal de una gata invidente ante la posibilidad de que se desorientara la cual sería devuelta a
su colonia de origen una vez terminados los actos.

No obstante, desde la sección de Bienestar Animal y con el fin de garantizar siempre el
bienestar de los animales se estuvo en constante comunicación tanto con las gestoras de las
colonias como con los cuerpos y fuerzas de seguridad tanto locales como autonómicos en
referencia a posibles alteraciones en el normal desarrollo de los acontecimientos.
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2. ¿Cuántos gatos han desaparecido de estas colonias tras las máscletás celebradas en el
parking de la Avenida Hermanos Maristas en las pasadas Fallas?

Ninguno, si falleció un cachorro pero no motivado por los actos pirotécnicos.

3. ¿Quién decidió la ubicación en este lugar donde existen dos colonias felinas?

La Regidoria de Cultura Festiva, consensuada con la Junta Central Fallera."

30 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000242-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relatives als
"Nous nuclis zoològics municipals".

PREGUNTA

"1.- Por favor enumere los núcleos zoológicos municipales o con participación del
Ayuntamiento de València en proyecto o construcción así como el destino de las instalaciones, la
localización geográfica, gasto estimado, estado de ejecución de su inversión, plazos y número de
expedientes referidos a cada uno.

2.- Indique si se tienen previstas inversiones de renovación o el destino de los núcleos
zoológicos municipales actuales."

RESPOSTA

Sra. Tello, delegada de Benestar Animal

"1.- Por favor enumere los núcleos zoológicos municipales o con participación del
Ayuntamiento de València en proyecto o construcción así como el destino de las instalaciones, la
localización geográfica, gasto estimado, estado de ejecución de su inversión, plazos y número de
expedientes referidos a cada uno.

 Actualmente existen dos proyectos de nuevos centros de acogida de animales. Uno junto
con el Ayuntamiento de Torrent y otro en exclusiva del Ayuntamiento de València.

El primero y tras la firma del convenio y la compra de una parcela por parte del
Ayuntamiento de Torrent en suelo de ese municipio para albergar el centro de acogida.
Actualmente está en fase de elaboración de un estudio de viabilidad que ha de elaborar el
Ayuntamiento de Torrent.

En el segundo caso, actualmente se ha licitado y adjudicado la redacción del proyecto de
ejecución, dirección de obra, dirección de instalaciones, dirección de ejecución y coordinación de
seguridad y salud de las obras del proyecto de un nuevo centro municipal de acogida de animales
domésticos, de la ciudad de València, la localización geográfica es Referencia Catastral
7060703YJ2776A. Dicha licitación tiene un coste de 21.010,00 € y el expediente es el 02401
2019 3028.
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Una vez presentado dicho proyecto, se deberá licitar la obra, que se tiene previsto se inicie
el expediente a primeros del año próximo.

2.- Indique si se tienen previstas inversiones de renovación o el destino de los núcleos
zoológicos municipales actuales.

Los dos centros municipales de acogida de animales, el de Benimamet que acoge perros y
gatos y el de Nazaret Centro de Avifauna y animales exóticos. Están en funcionamiento y no se
espera ningún cambio en su destino. En ambos, anualmente se invierte en mejoras y
equipamiento."

31 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000242-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a la
"Neteja viària a l'estiu i Falles".

PREGUNTA

"1.- ¿Se ha reforzado durante este verano la limpieza viaria en el centro de la ciudad?
Indique que dispositivo se ha establecido.

  2.- ¿Se ha establecido un dispositivo especial de limpieza con motivos de las fiestas
durante la primera semana se septiembre? Indique que dispositivo se ha establecido.

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1.- ¿Se ha reforzado durante este verano la limpieza viaria en el centro de la ciudad?
Indique que dispositivo se ha establecido.

Sí, a partir del 29 d’agost amb motiu de la celebració dels actes fallers.

Sí, a partir del 29 de agosto con motivo de la celebración de los actos falleros.

2.- ¿Se ha establecido un dispositivo especial de limpieza con motivos de las fiestas
durante la primera semana se septiembre? Indique que dispositivo se ha establecido.

El servici específic de reforç per a Falles 2021 ha estat conformat per les següents
quantitats de recursos addicionals:

1699 jornades de personal
681 jornades de vehicles de recollida i neteja

El reforç dels servicis ha consistit en les següents actuacions:
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1) Moviment de contenidors.

2) Equips de reforç de neteja i recollida.

3) Recollida i neteja de cendres la nit de la cremà.

4) Neteja amb aigua i agranat mecànic post-cremà.

1) REUBICACIÓ DE CONTENIDORS PER TALL DE CARRERS

Des del 23 al 31 d'agost es van reubicar tots els contenidors de la via pública que es troben
en zones d'influència de monuments, carpes i actes fallers per tal de poder realitzar la recollida de
residus.

2) REFORÇ DE NETEJA I RECOLLIDA: DE L'1 AL 5 DE SETEMBRE.

INCREMENT RECOLLIDA RESIDUS

Durant el diumenge 5 de setembre es va reforçar el servici de recollida domèstica (en tots
dos torns, dia i nit de manera que es va fer el buidatge de tots els contenidors en via pública i
quartos d'escombraries (no realitzat la resta dels diumenges de l'any).

INCREMENT DE NETEJA

Estos equips es van distribuir per tots els districtes per reforçar els equips ordinaris. També
es van dedicar a reforçar la neteja de zones d'activitat fallera dels equips ordinaris de neteja de
solars i part del servici de neteja.

REFORÇ AGRANADA MECÀNICA

Des de l'1 al 4 de setembre, estos equips van reforçar el servici ordinari d’agranada
mecànica.

NETEJA MASCLETADES I CASTELLS DE FOCS ARTIFICIALS

La neteja d’estos actes es va fer just després de la seua celebració mitjançant equips
específics.

DIUMENGE 5 DE SETEMBRE

La neteja de l’espai públic es va reforçar mitjançant equips que actuaven en zones de
celebracions.

3) RECOLLIDA I NETEJA DE CENDRES I RESTES DE LA NIT DE LA CREMÀ

La matinada del 5 al 6 de setembre, va haver un servici especial per a la recollida de les
cendres dels monuments fallers i neteja d’estes zones.
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4) NETEJA AMB AIGUA I REFORÇ D’AGRANADA MECÀNICA POST-CREMÀ:
DEL 6 AL 8 DE SETEMBRE.

REFORÇ AIGUALEIG

Del 6 al 8 de setembre (tots dos inclosos) es va produir un increment en aigualeig en tota
València.

REFORÇ D’AGRANADA MANUAL

Del 6 al 8 de setembre es va efectuar un increment d’agranada manual per la vesprada en
tota la ciutat.

PRESSUPOST TOTAL: 442.578,20 €.

El servicio específico de refuerzo para Fallas 2021 ha sido conformado por las siguientes
cantidades de recursos adicionales:

1699 jornadas de personal
681 jornadas de vehículos de recogida y limpieza

El refuerzo de los servicios ha consistido en las siguientes actuaciones:

1) Movimiento de contenedores.

2) Equipos de refuerzo de limpieza y recogida.

3) Recogida y limpieza de cenizas la noche de la cremà.

4) Limpieza con agua y barrido mecánico post-cremà.

1) REUBICACIÓN DE CONTENEDORES POR CORTE DE CALLES

Desde el 23 al 31 de agosto se reubicaron todos los contenedores de la vía púbica que se
encuentran en zonas de influencia de monumentos, carpas y actos falleros para poder realizar la
recogida de residus.

2) REFUERZO DE LIMPIEZA Y RECOGIDA: DEL 1 AL 5 DE SEPTIEMBRE.

INCREMENTO RECOGIDA RESIDUOS

Durante el domingo 5 de septiembre se reforzó el servicio de recogida doméstica (en
ambos turnos, día y noche de forma que se hizo el vaciado de todos los contenedores en vía
pública y cuartos de basura (no realizado el resto de los domingos del año).

INCREMENTO DE LIMPIEZA 



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 99

Estos equipos se distribuyeron por todos los distritos para reforzar los equipos ordinarios.
También se dedicaron a reforzar la limpieza de zonas de actividad fallera de los equipos
ordinarios de limpieza de solares y parte del servicio de limpieza.

REFUERZO BARRIDO MECÁNICO

Desde el 1 al 4 de septiembre, estos equipos reforzaron el servicio ordinario de barrido
mecánico y supusieron un incremento aproximado de un 20% más que días normales.

LIMPIEZA MASCLETADES y CASTILLOS DE FUEGOS ARTIFICIALES

La limpieza de estos actos se hizo justo después de su celebración mediante equipos
específicos.

DOMINGO 5 DE SEPTIEMBRE

La limpieza del espacio público se reforzó mediante equipos que actuaban en zonas de
celebraciones.

3) RECOGIDA Y LIMPIEZA DE CENIZAS Y RESTOS DE LA NOCHE DE LA
CREMÀ

La madrugada del 5 al 6 de septiembre, hubo un servicio especial para la recogida de las
cenizas de los monumentos falleros y limpieza de estas zonas.

4) LIMPIEZA CON AGUA Y REFUERZO DE BARRIDO MECÁNICO POST-CREMÀ:
DEL 6 AL 8 DE SEPTIEMBRE.

REFUERZO BALDEO

Del 6 al 8 de septiembre (los dos incluidos) se produjo un incremento en baldeo en toda
València.

REFUERZO DE BARRIDO MANUAL

Del 6 al 8 de septiembre se efectuó un incremento de barrido manual por la tarde en toda la
ciudad.

PRESUPUESTO TOTAL: 442.578,20 €."

32 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000242-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a la
"Nova Ordenança municipal sobre protecció, benestar i tinença d'animals de companyia".

PREGUNTA 
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"En València, la actual Ordenanza Municipal sobre Tenencia de Animales fue publicada en
el BOP en 1990. Treinta años después de su publicación y después de que desde hace 5 años se
está anunciando una actualización que no llega desde nuestro grupo político pedimos en la
Comisión de Ecología del pasado mes de noviembre de 2020 que se actualizara la ordenanza de
tenencia de animales para adaptarla a la norma a los nuevos usos y costumbres que hay en la
actualidad respecto a la tenencia responsable de mascotas.

Por lo expuesto la concejal que suscribe formula las siguientes,

PREGUNTAS

1) ¿Desde cuándo se encuentra redactado el borrador de la nueva ordenanza?

2) ¿Por qué se están esperando más de cinco años la concejalía para actualizar el texto y
que sea más más acorde con la conciencia actual de la tenencia de animales y su protección?"

RESPOSTA

Sra. Tello, delegada de Benestar Animal

"En València, la actual Ordenanza Municipal sobre Tenencia de Animales fue publicada en
el BOP en 1990. Treinta años después de su publicación y después de que desde hace 5 años se
está anunciando una actualización que no llega desde nuestro grupo político pedimos en la
Comisión de Ecología del pasado mes de noviembre de 2020 que se actualizara la ordenanza de
tenencia de animales para adaptarla a la norma a los nuevos usos y costumbres que hay en la
actualidad respecto a la tenencia responsable de mascotas.

Por lo expuesto la concejal que suscribe formula las siguientes, PREGUNTAS

1) ¿Desde cuándo se encuentra redactado el borrador de la nueva ordenanza?

2) ¿Por qué se están esperando más de cinco años la concejalía para actualizar el texto y
que sea más más acorde con la conciencia actual de la tenencia de animales y su protección?

RESPUESTA A LAS DOS PREGUNTAS:

Como ya se ha dicho en anteriores ocasiones sobre la misma pregunta. El borrador de la
ordenanza lleva ya mucho tiempo elaborado, pero no se ha continuado con la tramitación, dado
que está pendiente la aprobación de la nueva Ley de la Generalitat Valenciana, sobre protección,
bienestar y tenencia de animales de compañía. Este pasado 6 de agosto se aprobó el proyecto de
ley en el Pleno del Consell de la Generalitat Valenciana. Una vez se apruebe la ley se adaptará el
borrador ya elaborado de la ordenanza a la nueva Ley."

33 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
la "Contaminació per aigües residuals a les platges del sud".
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PREGUNTA

"1. ¿Se ha reunido alguna vez el Comité para tratar la situación de contaminación de las
playas del sur por la apertura de las compuertas de las golas de la Albufera o los alivios de
Pinedo? Indique que temas se trataron y que decisiones se tomaron.

2. Adjunte todas las comunicaciones realizadas con la Consellería de Transición Ecológica
respecto a estos episodios de contaminación."

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1.- ¿Se ha reunido alguna vez el Comité para tratar la situación de contaminación de las
playas del sur por la apertura de las compuertas de las golas de la Albufera o los alivios de
Pinedo? Indique que temas se trataron y que decisiones se tomaron

Durante la temporada de baño no ha se han dado circunstancias que hayan conllevado la
necesidad de adoptar ninguna medida extraordinaria de cierre, por lo que no se ha reunido el
Comité por tal motivo. 

2.- Adjunte todas las comunicaciones realizadas con la Consellería de Transición
Ecológica respecto a estos episodios de contaminación.

La Dirección General del Agua de la Conselleria de Agricultura, Desarrollo Rural,
Emergencia Climática y Transición Ecológica nos remitió un correo en fecha 27/07/2021 en el
que nos transmitía los análisis realizados en las Golas de la Albufera El Pujol y en la del
Perellonet indicando que el agua en ellas contenida no afecta a la calidad del agua de Devesa y
Perellonet. También advertían que dado los resultados observados no se preveía realizar
posteriores análisis durante esta temporada.

Aquí se resumen los valores obtenidos de los parámetros estudiados.

  15-7-21 8-7-21 22-7-21

Gola Pujol      

Enterococos Intestinals 100n.d. 100

Escherichia coli 18 6 36

Gola Perellonet  

Enterococos Intestinals 640 10  

Escherichia coli 60 180  

Aparte de estos análisis puntuales del agua de las golas, no se han realizado más análisis
específicos de aguas en la zona, salvo los programados de la calidad del agua de mar que se
informan puntualmente tanto en las postas como en la Web municipal."
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34 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
"L'ús partidista d'instal·lacions i imatge corporativa de València Clima i Energia".

PREGUNTA

"El pasado 16 de julio de 2021, Joan Ribó, Alcalde de València, publico en sus redes
sociales un video promocional de Compromís en el que un concejal de su partido hacía uso
partidista de un servicio y unas instalaciones públicas, las de la Fundación Valencia Clima i
Energia, para promocionarse.

PREGUNTA

1) ¿Pidió Compromís algún permiso a la Fundación para el uso de sus instalaciones y su
imagen corporativa para realizar un video promocional? En caso afirmativo adjunte el permiso
concedido por la Fundación y/o por el Ayuntamiento de València.

2) ¿Quién ha sufragado los gastos relativos a la producción del citado video?

3) Adjunte listado de contratos de comunicación y producción de vídeos, así como las
muestras de los trabajos realizados, de la concejalía de transición energética del Ayuntamiento de
València y de la Fundación Valencia Clima i Energia desde el 1 de enero de 2021 hasta el 15 de
septiembre de 2021."

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"El passat 16 de juliol de 2021, Joan Ribó, alcalde de València, publique en les seues
xarxes socials un vídeo promocional de Compromís en el qual un regidor del seu partit feia ús
partidista d'un servici i unes instal·lacions públiques, les de la Fundació València Clima i
Energia, per a promocionar-se.

PREGUNTA

1. Va demanar Compromís algun permís a la Fundació per a l'ús de les seues instal·lacions
i la seua imatge corporativa per a realitzar un vídeo promocional? En cas afirmatiu adjunte el
permís concedit per la Fundació i/o per l'Ajuntament de València.

2. Qui ha sufragat les despeses relatives a la producció del citat vídeo?

3. Adjunte llistat de contractes de comunicació i producció de vídeos, així com les mostres
dels treballs realitzats, de la regidoria de transició energètica de l'Ajuntament de València i de la
Fundació València Clima i Energia des de l'1 de gener de 2021 fins al 15 de setembre de 2021.

El grup municipal considera necessari fer un esforç per ajudar a controlar el cost de la
factura elèctrica dins d’esta situació d’escalada de preus i ha considerat important donar a
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conèixer per tots els canals possibles tots els servicis que l’Oficina de l’Energia oferix al
respecte. No consta s'haja realitzat cap sol·licitud per escrit a la Fundació per part del Grup
municipal Compromís.

La Fundació València Clima i Energia no ha sufragat cap despesa en relació amb el vídeo
al qual es fa referència.

Entre el 01/01/2021 i el 15/09/2021, des del Servici d'Emergència Climàtica i Transició
Energètica únicament s'ha tramitat un contracte que tinga per objecte la comunicació i producció
de vídeos. Aquest contracte correspon a l'EXP. 08001-2021-000040-00 Contracte menor de
serveis de comunicació i divulgació en mitjans i xarxes socials per a la cobertura integral e dos
esdeveniments, el mes de juny i novembre, dins del marc de “València canvia pel Clima”. En
l'àmbit d'aquest contracte es van produir diversos vídeos sobre l'esdeveniment i cap d'ells té res a
veure amb l'objecte del vídeo de la pregunta. Entre els dies 3 i 7 de juny de 2021, se li va facilitar
accés a l'EXP. 08001-2021-000040-00 al regidor del Grup Municipal Ciutadans Sr. Fernando
Giner Grima.

València Clima i Energia no té cap contracte de comunicació en vigor en el període
sol·licitat."

35 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
les "Fonts interiors d'aigua filtrada".

PREGUNTA

"El pasado mes de febrero nos comunicaron la instalación de fuentes interiores de agua
filtrada en las instalaciones del Ayuntamiento de València así como la recepción de botellas
rellenables.

Por lo expuesto, formulamos las siguientes preguntas:

PREGUNTA

1. ¿Cuántas fuentes interiores de agua filtrada se han instalado hasta la fecha de la presente
comisión? Indiquen número y lugar de instalación.

2. ¿Cuántas botellas rellenables se han entregado hasta la fecha de la presente comisión?

3. ¿Cuántas fuentes interiores de agua filtrada están pendientes de instalar en el
Ayuntamiento de València?

4. ¿Cuándo tienen prevista su instalación?

5. ¿Qué coste han supuesto?
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6. ¿Cuántas botellas rellenables están pendientes de entregar hasta la fecha de la presente
comisión?

7. ¿Cuándo tienen prevista que se entreguen el total de las botellas?

8. ¿Qué coste han supuesto?"

RESPOSTA

Sra. Valía, delegat del Cicle Integral de l'Aigua

"1.- En total se han instalado 14 fuentes interiores de agua filtrada y refrigerada, 7 en el
Complejo de Tabacalera, 5 en Casa Consistorial, 1 en la Central del Parque de Bomberos y 1 en
la Central de Policía Local.

2.- Hasta la fecha se han entregado algo más de 5.400 botellas.

3.- Se va a proceder a instalar nuevas fuentes de forma escalonada, sin poder determinar el
número total final en este momento.

4.-  Se instalarán de forma escalonada a lo largo de los próximos meses, sin poder
determinar el plazo exacto en este momento.

5.- Las 14 fuentes de interior instaladas han supuesto una inversión de unos 7.000 euros.

6.- No queda botella rellenable alguna pendiente de entrega.

7.- No procede.

8.- Las algo más de 5.400 botellas repartidas han supuesto una inversión de unos 24.500
euros."

36 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
les "Actuacions en prevenció d'incendis en l'Antic llit fluvial del riu Turia".

PREGUNTA

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTA

¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el Antiguo
cauce fluvial del rio Túria durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la
que se han realizado y tipo de actuación.
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RESPOSTA

Sr. Cano, delegat de Prevenció i Extinció d'Incendis

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTA

¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el Antiguo
cauce fluvial del rio Túria durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la
que se han realizado y tipo de actuación.

Reconocimientos de zona por parte de las dotaciones de los parques Sur, Norte, Campanar
y Oeste de las cinco subunidades operativas."

37 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
les "Actuacions en prevenció d'incendis en la massa forestal de Massarrojos".

PREGUNTA

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTA

¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en masa forestal
de Massarrojos durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se han
realizado y tipo de actuación."

RESPOSTA

Sr. Cano, delegat de Prevenció i Extinció d'Incendis

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTA

¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en masa forestal
de Massarrojos durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se han
realizado y tipo de actuación.

Reconocimientos de zona por parte de las dotaciones de los parques Sur, Norte, Campanar
y Oeste de las cinco subunidades operativas."
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38 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives
als "Alleujaments en l'EDAR de Pinedo de juliol a setembre de 2021".

PREGUNTA

"- Indique fechas, duración y metros cúbicos de los alivios que se hayan comunicado al
Ayuntamiento de València desde el EDAR Pinedo del 23 de julio de 2021 hasta el 22 de
septiembre de 2021, ambos incluidos."

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua
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##ANEXO-1795938##

 

Día
Hora inicio 

alivio
Hora fin 

alivio
Tiempo 
vertido

Volumen 
aliviado al 

azarbe (m3)

Caudal 
(m3/h)

26/07/2021 9:00 15:10 6:10 16.860,00 2.734,05
08/08/2021 10:30 15:10 4:40 8.380,00 1.795,71
25/08/2021 2:00 6:30 4:30 22.530,00 5.006,67
30/08/2021 18:42 23:59 5:17

0:00 1:30 1:30
01/09/2021 23:28 23:59 0:31
02/09/2021 0:00 15:35 15:35
16/09/2021 19:40 23:59 4:19
17/09/2021 0:00 13:30 13:30

14.956,72

24.636,00 3.631,84

28.794,00 1.788,45

NO RECIBIDO
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39 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
les "Actuacions en prevenció d'incendis al Parc Natural de l'Albufera".

PREGUNTA

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTAS

1.- ¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en las masas
forestales de la interfaz urbano forestal y los enclavados urbanos del Parque Natural de la
Albufera durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se han
realizado y tipo de actuación.

2.- ¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el resto del
Parque Natural de la Albufera durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en
la que se han realizado y tipo de actuación."

RESPOSTA

Sr. Cano, delegat de Prevenció i Extinció d'Incendis

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTAS

1.- ¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en las masas
forestales de la interfaz urbano forestal y los enclavados urbanos del Parque Natural de la
Albufera durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se han
realizado y tipo de actuación.

No corresponde a esta Delegación.

2.- ¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el resto del
Parque Natural de la Albufera durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en
la que se han realizado y tipo de actuación.

De acuerdo a las competencias del Departamento de Bomberos, Prevención, intervención
en Emergencias y Protección Civil (DBPIEPC) del Ayuntamiento de València se han llevado a
cabo las siguientes actuaciones en materia de prevención de incendios en el Parque Natural de La
Albufera durante 2021:

A lo largo de todo el año la dotación del parque Saler, ubicado en el Parque Natural de La
Albufera, realiza servicios de reconocimiento de zona, vigilancia preventiva y disuasión frente a
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posibles comportamientos que puedan originar incendios forestales. Estos servicios de
reconocimiento se intensificaron en el mes de abril con el objetivo de preparar al personal del
DBPIEPC para el periodo estival, por ser el de mayor riesgo de incendio forestal.

En el mes de abril se llevó a cabo la campaña de revisión y puesta a punto de los 116
hidrantes ubicados en la zona, tanto en el ámbito forestal como el del interfaz urbano-forestal.

Dos prácticas de instalación de los “cañones” de agua portátiles para el desarrollo de
operaciones preventivas y de protección de zonas del interfaz urbano-forestal. Estas prácticas se
llevaron a cabo en los meses de febrero y marzo.

Cinco simulacros de la actuación del DBPIPC en un supuesto incendio forestal en zona de
interfaz urbano-forestal según el procedimiento operativo vigente, uno para cada una de las
subunidades operativas. Previamente a este simulacro las dotaciones de todos los parques
realizaron el repaso del procedimiento operativo frente a incendios forestales (PROCOP 1.11)."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1.- ¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en las masas
forestales de la interfaz urbano forestal y los enclavados urbanos del Parque Natural de la
Albufera durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se han
realizado y tipo de actuación.

2.- ¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el resto del
Parque Natural de la Albufera durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en
la que se han realizado y tipo de actuación.

En la següent taula es detallen les actuacions que s'han realitzat en matèria de prevenció
durant 2021.

Data Zona Zona d’Interfície Tipus d’Actuació

4 a 29 gener Camí Vell NO Poda de vegetació que envaeix pista forestal

5 a 7 gener Itinerari paisatgístic NO Eliminació de branques perilloses

25 gener a 3 de febrer Vial del Pujol SÍ Eliminació de branques perilloses

25 gener Itinerari paisatgístic NO Eliminació de branques perilloses

26 gener Racó de l’Olla NO Poda de branques estripades amb perill

26 gener CV-500 NO Eliminació de branques estripades en carretera

1 febrer Devesa NO Eliminació de branques caigudes per forts vents

4 febrer Nucli V SÍ
Eliminació de vegetació per a donar accés a
fugida d'aigua



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 110

4 febrer Vial de l’Hospitalet NO
Eliminació de vegetació per a donar accés a
fugida d'aigua

4 febrer Itinerari paisatgístic NO
Eliminació de necromassa i eliminació de
branques perilloses

10 febrer Aparcaments 19 i 20 NO Eliminació vegetació per a accés a trapes

10-11 febrer Vial del Pujol SÍ
Poda de vegetació que envaeix zones per als
vianants

12 febrer CV-500 NO Eliminació de branques estripades en carretera

17 febrer a 1 març Carril bici NO Poda de vegetació que envaeix carril bici

1 març Vial de El Saler NO
Poda de vegetació que envaeix carretera i
abatiment pi perillós

2 març Aterrissador NO Eliminació de necromassa

2 març Gola del Pujol nº 6 i nº 8 SÍ
Eliminació de necromassa i eliminació de
branques perilloses

3 març Vial del Pujol SÍ
Eliminació de necromassa i abatiment arbre
perillós

4 març a 15 abril Vials Devesa Sud NO
Eliminació de necromassa, poda de vegetació
que envaeix pistes forestals

10 a 11 març Casal d'Esplai NO Eliminació de ginebres secs

11 març Casal d'Esplai NO Eliminació canyar

12 març Hotel SIDI SÍ
Eliminació de vegetació per a donar accés
registres d'aigua

15 a 16 març Racó de l'Olla NO Eliminació branques seques de ginebres

23 març a 6 abril Carretera CV-5010 NO Poda de vegetació que envaeix carretera

1 abril Mirador de El Pujol NO
Eliminació de necromassa i poda de branques
seques de pins

1 abril Gavines I i III SÍ Eliminació de necromassa i poda de pins

7 abril El Perellonet NO

Eliminació de vegetació per a donar accés a
dipòsit d'aigua i baixar densitat de vegetació del
voltant

8 abril Gola del Pujol nº 6 SÍ Eliminació de necromassa

13 abril Vial de l’Hospitalet NO
Eliminació de vegetació per a donar accés a fuita
d'aigua

16 abril a 3 maig L’Aterrissador SÍ
Eliminació de necromassa, poda de vegetació
que envaeix pistes forestals

26 abril Estany del Pujol NO Eliminació de necromassa

27 abril Mirador del Pujol NO Eliminació de pi afeblit
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28 a 29 abril Nucli VI SÍ
Eliminació de vegetació que envaeix
aparcaments i abatiment arbres secs

29 abril Estany del Pujol NO Eliminació branques seques de ginebres

3 maig Gola del Perellonet NO Eliminació vegetació en mobiliari urbà

4 a 6 maig Camí Vell NO
Eliminació de necromassa, poda de vegetació
que envaeix pistes forestals

7 maig Tallafoc de la Rambla-Camí Vell NO Poda de branques estripades amb perill

7 a 19 maig Carril Bici de Pinedo NO Poda de vegetació que envaeix carril bici

10 maig Vial de l’Hospitalet NO
Eliminació de vegetació per a donar accés a
fugida d'aigua

12 maig El Saler NO Eliminació branca perillosa

14 a 17 maig Zona Parc de Bombers NO
Eliminació de branques que impedeixen accés a
tractors

17 a 21 maig Tallafoc de la Rambla NO
Eliminació de vegetació per obres i eliminació
vegetació al·lòctona

18 maig Gola del Pujol NO Poda pins per instal·lar un bany portàtil

18 maig Nucli VI, Torre 8 SÍ
Eliminació de vegetació que envaeix
aparcaments

20 maig Vial de l’Hospitalet NO
Eliminació de vegetació per a donar accés a fuita
d'aigua

21 maig Parc de Bombers NO Eliminació vegetació per a accés per als vianants

21 a 24 maig Itinerari paisatgístic, juntament a Torre 5 SÍ

Eliminació de vegetació que envaeix vial per als
vianants i eliminació vegetació al·lòctona
invasora

24 maig a 28 juny Gavines I i III SÍ

Eliminació vegetació que envaeix vials,
eliminació vegetació invasora, eliminació
necromassa

7 a 15 juny L’Estibador NO
Eliminació de vegetació que envaeix
aparcaments i abatiment arbres secs

16 a 30 juny Carretera de El Palmar NO Poda de vegetació que envaeix carretera

23 juny Muntanyar de La Mona NO
Eliminació branques que impedeixen l'ús de
mobiliari

23 juny Av. Gola del Pujol nº 24 SÍ
Obertura senda per als vianants i neteja de
vegetació de la parada

25 a 30 juny Gavines I i III SÍ
Eliminació vegetació en vial per als vianants,
creus i rotondes

25 juny Casa Forestal NO Poda matoll

26 juny El Saler NO
Eliminació vegetació per a visualitzar semàfor i
senyal
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28 a 29 juny Les Gavines (sud) SÍ Poda vegetació per obres d’enllumenat

1 juliol Vial de l’Aterrissador NO Eliminació vegetació per obres en camí

1 juliol Passeig Marítim NO Eliminació branques perilloses de taray

2 a 8 juliol El Perellonet NO
Eliminació vegetació en passarel·les i eliminació
de necromassa

2 a 6 agost Gavines I i III SÍ

Eliminació vegetació que envaeix vials,
eliminació vegetació invasora, eliminació
necromassa

5 a 9 juliol Dutxes Passeig Marítim (Pinedo – El Saler) NO Eliminació vegetació per ús de mobiliari

8 juliol Aparcament nº 6 del Saler NO Eliminació branques estripades perilloses

9 a 20 juliol Carril bici (antic retén de bombers – El Saler) NO Poda de vegetació que envaeix carril bici

21 juliol Rodona Vivers Municipals NO Poda vegetació en rodona

22 a 29 juliol Camí Vell NO Poda de vegetació que envaeix pista forestal

29 juliol a 3 agost Aparcament l’Arbre del Gos NO Eliminació vegetació en aparcament

2 agost Nucli V NO
Eliminació de vegetació per a donar accés a fuita
d'aigua

3 agost Nucli VI SÍ Eliminació branques perilloses

3 a 10 agost Vial Urbanització La Kasbah SÍ Poda de vegetació que envaeix viària

10 a 11 agost Carretera Pinedo – El Saler NO Eliminació canyar

12 a 30 agost L’Alcatí NO
Poda de vegetació que envaeix pista forestal i
eliminació de necromassa

12 agost L’Hospitalet NO
Eliminació de vegetació per a donar accés a fuita
d'aigua

13 agost Les Gavines I i III NO
Retirada de residus de brancatge sec procedents
del veïnat

13 a 17 agost Devesa NO Tall accés a tota la Devesa per alerta 3

17 a 18 agost Carril Bici El Saler NO Eliminació d'arbre caigut i necromassa

19 agost Embarcador del Perellonet NO Eliminació de vegetació en l'embarcador

19 a 20 agost
Centre de transformació elèctrica (Gavines
nº26) SÍ

Eliminació de vegetació en l'accés i edifici

31 agost Tallafoc de El Saler NO Eliminació vegetació en senyals

En la siguiente tabla se detallan las actuaciones que se han realizado en materia de
prevención durante 2021.
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Fecha Zona Zona de Interfaz Tipo Actuación

4 a 29 enero Camino Viejo NO Poda de vegetación que invade pista forestal

5 a 7 enero Itinerario paisajístico NO Eliminación de ramas peligrosas

25 enero a 3 de febrero Vial del Pujol SÍ Eliminación de ramas peligrosas

25 enero Itinerario paisajístico NO Eliminación de ramas peligrosas

26 enero Racó de l’Olla NO Poda de ramas desgarradas con peligro

26 enero CV-500 NO Eliminación de ramas desgarradas en carretera

1 febrero Devesa NO Eliminación de ramas caídas por fuertes vientos

4 febrero Núcleo V SÍ
Eliminación de vegetación para dar acceso a fuga
de agua

4 febrero Vial del Hospitalet NO
Eliminación de vegetación para dar acceso a fuga
de agua

4 febrero Itinerario paisajístico NO
Eliminación de necromasa y eliminación de
ramas peligrosas

10 febrero Aparcamientos 19 y 20 NO Eliminación vegetación para acceso a trapas

10-11 febrero Vial del Pujol SÍ Poda de vegetación que invade zonas peatonales

12 febrero CV-500 NO Eliminación de ramas desgarradas en carretera

17 febrero a 1 marzo Carril bici NO Poda de vegetación que invade carril bici

1 marzo Vial de El Saler NO
Poda de vegetación que invade carretera y
abatimiento pino peligroso

2 marzo Aterrissador NO Eliminación de necromasa

2 marzo Gola del Pujol nº 6 y  nº 8 SÍ
Eliminación de necromasa y eliminación de
ramas peligrosas

3 marzo Vial del Pujol SÍ
Eliminación de necromasa y abatimiento árbol
peligroso

4 marzo a 15 abril Viales Devesa Sud NO
Eliminación de necromasa, poda de vegetación
que invade pistas forestales

10 a 11 marzo Casal de Esplai NO Eliminación de ginebras secas

11 marzo Casal de Esplai NO Eliminación cañar

12 marzo Hotel SIDI SÍ
Eliminación de vegetación para dar acceso
registros de agua

15 a 16 marzo Racó de l'Olla NO Eliminación ramas secas de ginebras

23 marzo a 6 abril Carretera CV-5010 NO Poda de vegetación que invade carretera
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1 abril Mirador de El Pujol NO
Eliminación de necromasa y poda de ramas secas
de pinos

1 abril Gaviotas I y III SÍ Eliminación de necromasa y poda de pinos

7 abril El Perellonet NO

Eliminación de vegetación para dar acceso a
depósito de agua y bajar densidad de vegetación
de alrededor

8 abril Gola del Pujol nº 6 SÍ Eliminación de necromasa

13 abril Vial del Hospitalet NO
Eliminación de vegetación para dar acceso a
escape de agua

16 abril a 3 mayo Aterrissador SÍ
Eliminación de necromasa, poda de vegetación
que invade pistas forestales

26 abril Estanque del Pujol NO Eliminación de necromasa

27 abril Mirador del Pujol NO Eliminación de pino debilitado

28 a 29 abril Núcleo VI SÍ
Eliminación de vegetación que invade
aparcamientos y abatimiento árboles secos

29 abril Estanque del Pujol NO Eliminación ramas secas de ginebras

3 mayo Gola del Perellonet NO Eliminación vegetación en mobiliario urbano

4 a 6 mayo Camino Viejo NO
Eliminación de necromasa, poda de vegetación
que invade pistas forestales

7 mayo Cortafuego de la Rambla-Camino Viejo NO Poda de ramas desgarradas con peligro

7 a 19 mayo Carril Bici de Pinedo NO Poda de vegetación que invade carril bici

10 mayo Vial del Hospitalet NO
Eliminación de vegetación para dar acceso a fuga
de agua

12 mayo El Saler NO Eliminación rama peligrosa

14 a 17 mayo Zona Parque de Bomberos NO
Eliminación de ramas que impiden acceso a
tractores

17 a 21 mayo Cortafuego de la Rambla NO
Eliminación de vegetación por obras y
eliminación vegetación alóctona

18 mayo Gola del Pujol NO Poda pinos para instalar un baño portátil

18 mayo Núcleo VI, Torre 8 SÍ
Eliminación de vegetación que invade
aparcamientos

20 mayo Vial del Hospitalet NO
Eliminación de vegetación para dar acceso a
escape de agua

21 mayo Parque de Bomberos NO Eliminación vegetación para acceso peatonal

21 a 24 mayo Itinerario paisajístico, junto a Torre 5 SÍ

Eliminación de vegetación que invade vial
peatonal y eliminación vegetación alóctona
invasora
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24 mayo a 28 junio Gaviotas I y III SÍ

Eliminación vegetación que invade viales,
eliminación vegetación invasora, eliminación
necromasa

7 a 15 junio El Estibador NO
Eliminación de vegetación que invade
aparcamientos y abatimiento árboles secos

16 a 30 junio Carretera de El Palmar NO Poda de vegetación que invade carretera

23 junio Muntanyar de La Mona NO
Eliminación ramas que impiden el uso de
mobiliario

23 junio Av. Gola del Pujol nº 24 SÍ
Apertura senda peatonal y limpieza de vegetación
de la parada

25 a 30 junio Gaviotas I y III SÍ
Eliminación vegetación en vial peatonal, cruces y
rotondas

25 junio Casa Forestal NO Poda matorral

26 junio El Saler NO
Eliminación vegetación para visualizar semáforo
y señal

28 a 29 junio Las Gaviotas (sur) SÍ Poda vegetación por obras de alumbrado

1 julio Vial del Aterrissador NO Eliminación vegetación por obras en camino

1 julio Paseo Marítimo NO Eliminación ramas peligrosas de taray

2 a 8 julio El Perellonet NO
Eliminación vegetación en pasarelas y
eliminación de necromasa

2 a 6 agosto Gaviotas I y III SÍ

Eliminación vegetación que invade viales,
eliminación vegetación invasora, eliminación
necromasa

5 a 9 julio Duchas Paseo Marítimo (Pinedo – El Saler) NO Eliminación vegetación por uso de mobiliario

8 julio Aparcamiento nº 6 del Saler NO Eliminación ramas desgarradas peligrosas

9 a 20 julio
Carril bici (antiguo retén de bomberos – El
Saler) NO

Poda de vegetación que invade carril bici

21 julio Rotonda Viveros Municipales NO Poda vegetación en rotonda

22 a 29 julio Camino Viejo NO Poda de vegetación que invade pista forestal

29 julio a 3 agosto Aparcamiento L'Arbre del Gos NO Eliminación vegetación en aparcamiento

2 agosto Núcleo V NO
Eliminación de vegetación para dar acceso a
escape de agua

3 agosto Núcleo VI SÍ Eliminación ramas peligrosas

3 a 10 agosto Vial Urbanización La Kasbah SÍ Poda de vegetación que invade viaria

10 a 11 agosto Carretera Pinedo – El Saler NO Eliminación cañar

12 a 30 agosto El Alcatí NO
Poda de vegetación que invade pista forestal y
eliminación de necromasa
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12 agosto El Hospitalet NO
Eliminación de vegetación para dar acceso a
escape de agua

13 agosto Las Gaviotas I y III NO
Retirada de residuos de ramaje seco procedentes
del vecindario

13 a 17 agosto Devesa NO Corte acceso a toda la Devesa por alerta 3

17 a 18 agosto Carril Bici El Saler NO Eliminación de árbol caído y necromasa

19 agosto Embarcadero del Perellonet NO Eliminación de vegetación en el embarcadero

19 a 20 agosto
Centro de transformación elèctrica (Gaviotas
nº26) SÍ

Eliminación de vegetación en el acceso y edificio

31 agosto Cortafuego de El Saler NO Eliminación vegetación en señales

40 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Comité per a la Gestió del Risc de l'Òrgan Gestor de Platges".

PREGUNTA

"1. ¿Cuántas reuniones se han realizado del Comité para la Gestión del Riesgo durante el
mes de agosto y primera quincena de septiembre?

2. Adjunte las actas de cada una de las reuniones.

3. ¿Qué balance hace el comité del Comité de esta temporada de playas?"

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1. ¿Cuántas reuniones se han realizado del Comité para la Gestión del Riesgo durante el
mes de agosto y primera quincena de septiembre?

Como en temporadas anteriores no ha sido necesaria ninguna reunión durante la temporada
de baño del Comité para la Gestión del Riesgo ya que durante la misma el contacto entre los
distintos servicios implicados directamente (residuos, ciclo integral del agua, policía, servicios
centrales técnicos, ...) es prácticamente diaria para ir resolviendo las cuestiones normalmente de
carácter leve.

2. Adjunte las actas de cada una de las reuniones.

—

3. ¿Qué balance hace el comité del Comité de esta temporada de playas?
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El Comité de Gestión del Riesgo no ha necesitado reunirse por el momento como se ha
comentado. Sí está previsto que se reúna a finales de septiembre una vez terminada la temporada
para el balance de la misma."

41 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
les "Actuacions en prevenció d'incendis en la marjal de Rafalell i Vistabella".

PREGUNTA

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTA

¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el marjal de
Rafalell y Vistabella durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se
han realizado y tipo de actuación."

RESPOSTA

Sr. Cano, delegat de Prevenció i Extinció d'Incendis

"Este año se ha aprobado el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales de València.

PREGUNTA

¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el marjal de
Rafalell y Vistabella durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se
han realizado y tipo de actuación.

Reconocimientos de zona por parte de las dotaciones de los parques Sur, Norte, Campanar
y Oeste de las cinco subunidades operativas."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"¿Qué actuaciones se han realizado en materia de prevención de incendios en el marjal de
Rafalell y Vistabella durante 2021? Adjunte todas actuaciones, indicando fecha, zona en la que se
han realizado y tipo de actuación. 

La marjal de Rafalell i Vistabella és un aiguamoll i la seua vegetació està constituïda
principalment per canyissars. Encara que la seua vegetació, d'acord amb la legislació, es
correspon amb vegetació forestal, la seua composició està formada principalment per grans
herbes i arbustos, no havent arbrat. A més, els terrenys ocupats per estos canyissars no són de
propietat municipal.
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Les actuacions previstes de prevenció d’incendis forestals estan descrites al Pla Local de
Prevenció d’Incendis Forestals i es realitzaran conforme es vaja desenvolupant el Pla segons les
seues previsions.

Caldria afegir que la marjal de Rafalell i Vistabella a penes té ús públic, tampoc existixen
immobles que puguen vore's afectats per un incendi.

El marjal de Rafalell y Vistabella es un humedal y su vegetación está constituida
principalmente por carrizales. Aunque su vegetación, de acuerdo con la legislación, se
corresponde con vegetación forestal, su composición está formada principalmente por grandes
hierbas y arbustos, no habiendo arbolado. Además, los terrenos ocupados por estos carrizales no
son de propiedad municipal.

Las actuaciones previstas de prevención de incendios forestales están descritas en el Plan
Local de Prevención de Incendios Forestales y se realizarán conforme se vaya desarrollando el
Plan según sus previsiones.

Habría que añadir que el marjal de Rafalell y Vistabella apenas tiene uso público, tampoco
existen inmuebles que puedan verse afectados por un incendio."

42 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
les "Atencions i rescats realitzats a les platges de la ciutat".

PREGUNTA

"1) En caso afirmativo ¿cuántas atenciones y rescates se realizaron en las playas de la
ciudad durante la temporada de baño 2021? Por favor, indique en que playa, la cantidad,
tipología de atención realizada y el horario de la intervención.

2) ¿Cuántos de esas atenciones o rescates terminaron necesitaron remitir a la persona
atendida a algún centro de salud u hospital? Por favor, indique en que playa, la cantidad, motivo
de la remisión, si se realizó por medios privados o mediante ambulancia y el horario de la
intervención."

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1) En caso afirmativo ¿cuántas atenciones y rescates se realizaron en las playas de la
ciudad durante la temporada de baño 2021? Por favor, indique en que playa, la cantidad,
tipología de atención realizada y el horario de la intervención.

No disponemos a día de hoy de los datos correspondientes al mes de septiembre. Los datos
finales son remitidos por Cruz Roja al finalizar la temporada. Entendemos que la solicitud viene
referida solo a datos de intervenciones en caso de rescate de bañistas y no a otras asistencias
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como picaduras, lesiones, quemaduras, etc. Los datos que se dan vienen referidos a los siguientes
conceptos tal y como recibimos la información de Cruz Roja. El horario de intervención y demás
datos figuran en los partes.

JUNIO

Cabanyal- 1 rescate bañista leve, 1 rescate bañista víctima pasiva

Arbre del Gos- 1 rescate bañista con problemas leves

Garrofera- 2 rescate bañistas con problemas leves

JULIO

Cabanyal- 2 rescate bañistas con problemas leves

Arbre del Gos- 2 rescate bañistas con problemas leves

Garrofera- 1 rescate bañista con problemas leves

Perellonet- 2 rescate bañistas con problemas leves, 4 víctima activa

AGOSTO

Pinedo- 1 víctima pasiva

Saler- 1 rescate bañista leve

Garrofera- 1 rescate bañista leve

Perellonet- 5 rescate bañistas leve

Como asistencias graves constan cuatro:

27 de junio de 2021 a las 12,38 h . Evacuación a hospital. Playa Cabanyal

1 de julio de 2021 a las 13,38 h. Evacuación al hospital. Playa Malvarrosa

1 de agosto de 2021 a las 15,20 h Evacuación al hospital. Playa Pinedo

14 de agosto de 2021 a las 11,19 h Evacuación al hospital . Playa Malvarrosa

2) ¿Cuántos de esas atenciones o rescates terminaron necesitaron remitir a la persona
atendida a algún centro de salud u hospital? Por favor, indique en que playa, la cantidad, motivo
de la remisión, si se realizó por medios privados o mediante ambulancia y el horario de la
intervención

Evacuaciones (no consta hora ni motivo de la remisión. Figura en los partes)
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JUNIO

Malvarrosa- 3 evacuaciones no urgentes

Cabanyal- 3 evacuaciones no urgentes,1 evacuación urgente

Pinedo- 1 evacuación no urgente, por sus propios medios

Saler- 1 evacuación urgente

Perellonet- 1 evacuación no urgente

JULIO

Malvarrosa- 1 evacuación urgente, 2 no urgentes

Cabanyal- 1 evacuación urgente, 8 no urgentes

Arbre del Gos- 2 evacuaciones no urgentes

Devesa- 1 evacuación no urgente

Perellonet- 1 evacuación urgente,8 no urgentes

AGOSTO

Malvarrosa- 2 evacuaciones urgentes, 1 urgente y 1 por sus propios medios

Cabanyal- 1 evacuación urgente, 3 no urgentes

Pinedo- 3 evacuaciones urgentes y 2 no urgentes

Arbre del Gos- 1 evacuación no urgente

Saler- 3 evacuaciones no urgentes

Garrofera- 1 evacuación no urgente

Perellonet- 2 evacuaciones no urgentes, 1 por sus propios medios."

43 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000245-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Trencament de l'emissari submarí del Saler".

PREGUNTA

"1. ¿Cuándo se tuvo conocimiento de la posible rotura del emisario submarino de El Saler?
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2. ¿Por qué no se comunicó a la opinión publica la situación?

3. ¿En qué fechas se realizaron las inspecciones para detectar lo sucedido?

4. ¿Cómo se actuó cuándo se tuvo conocimiento? Indique fechas de las actuaciones.

5. ¿Se han ido realizando análisis de calidad de las aguas en la zona de la rotura? Indique el
resultado de cada análisis, así como la fecha de realización.

6. ¿Cuándo se comunicó por primera vez con el EPSAR a raíz de dicha rotura?

7. Indique las coordenadas de la rotura y en que consiste.

8. ¿Cuándo prevén que este solucionada la rotura?"

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.-,  2.-,3.-,4.-,5.-,6.-,7.- y  8.-  Las respuestas a sus preguntas pueden obtenerlas del
expediente correspondiente al que se le dio acceso el pasado día 27 de agosto."

44 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000264-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Precontracte Climàtic i les iniciatives per a aconseguir la neutralitat climàtica l'any 2030".

PREGUNTA

"En el acto de presentación de la iniciativa citiES 2030, celebrado en el Senado el pasado 8
de septiembre, se anunció la suscripción por parte de la Ministra para la Transición Ecológica y
el Reto Demográfico y los Alcaldes de València, Madrid, Barcelona y Sevilla, de lo que se he
denominado “precontrato climático”.

Según parece, en virtud del mismo, las partes se comprometen a alcanzar la neutralidad
climática en el año 2030.

A este respecto, se formulan las siguientes preguntas: 

1. ¿Qué compromisos adquiere el Ayuntamiento en virtud del referido “precontrato
climático”? Se ruega copia del mismo.

2. ¿Qué iniciativas concretas tiene previsto adoptar el Ayuntamiento para alcanzar la
neutralidad climática en el año 2030?

3. ¿Existe alguna partida presupuestaria expresamente destinada a dichas iniciativas?
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4. ¿Se ha contemplado que las actuaciones a adoptar para el cumplimiento del “precontrato
climático” impacten en los distintos distritos que conforman la ciudad? De ser así, se ruega
detalle de las actuaciones que tiene previsto acometer el Ayuntamiento desglosadas por distritos."

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat d'Emergència Climàtica i Transició Energètica

"En l'acte de presentació de la iniciativa citiES 2030, celebrat al Senat el passat 8 de
setembre, es va anunciar la subscripció per part de la Ministra per a la Transició Ecològica i el
Repte Demogràfic i els Alcaldes de València, Madrid, Barcelona i Sevilla, del que s'he
denominat “precontracte climàtic”.

Segons sembla, en virtut d'aquest, les parts es comprometen a aconseguir la neutralitat
climàtica l'any 2030.

Referent a això, es formulen les següents preguntes:

1. Quins compromisos adquireix l'Ajuntament en virtut del referit “precontracte climàtic”?
Es prega còpia d'aquest.

S'adjunta còpia del precontracte climàtic on es reflecteixen els compromisos.
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##ANEXO-1796340##

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

DECLARACIÓN INSTITUCIONAL 

“CIUDADES CLIMÁTICAMENTE NEUTRALES EN 2030”  
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2 08 de septiembre de 2021 

 

 

 

 

El Acuerdo de París de 2015 y la Agenda 2030 para el Desarrollo Sostenible marcan 
el inicio de una agenda global hacia el desarrollo sostenible, que conlleva la 
transformación del modelo económico y de un nuevo contrato social de prosperidad 
inclusiva. Ambos acuerdos ponen de manifiesto que el cambio profundo que 
necesitamos en los patrones de crecimiento y desarrollo sólo puede realizarse de 
manera global, concertada y en un marco multilateral que siente las bases de un 
camino compartido a la descarbonización. Se trata de una agenda que exige una 
nueva gobernanza y nuevos modelos basados en la equidad para su éxito. 

 
La mayor iniciativa que se ha llevado a cabo para identificar los retos a los que se 
enfrenta la humanidad y avanzar en soluciones, ha sido la definición e implementación 
de los Objetivos de Desarrollo Sostenible (ODS), que se ha constituido como una 
agenda de carácter mundial. Uno de los ODS se denomina “Ciudades y Comunidades 
Sostenibles” (ODS 11) y plantea lograr que las ciudades y los asentamientos humanos 
sean inclusivos, seguros, resilientes y sostenibles. La relevancia del esfuerzo que 
pueden hacer las ciudades en mejorar la sostenibilidad es evidente puesto que 
actualmente agrupan a más de la mitad de la población mundial y se prevé que siga 
aumentando. En el caso de España, la población urbana en 2021 es superior al 80%. 
 
Dada la interdependencia y complejidad de los retos que plantea la agenda, es 
imposible abordar dichos retos con enfoques convencionales. Por lo contrario, es 
necesario propiciar cambios sistémicos, profundos y estructurales a lo largo de todos 
los sectores de la sociedad. Se trata de un cambio disruptivo en los sistemas 
económicos, sociales y financieros, así como una transformación profunda de valores, 
prácticas, comportamientos y patrones en la gobernanza, entendida como aquella que 
posibilita la interacción entre los distintos sectores de la sociedad: público, privado, 
sociedad y academia.  
 
Los ODS nos muestran un nuevo modelo para hacer frente a la emergencia climática 
con un modelo económico que sea más distributivo y genere cohesión social, que 
garantice la generación de riqueza y el crecimiento, pero que, al mismo tiempo, nos 
permita trabajar y vivir de forma más saludable y, en definitiva, que nos incite a innovar. 
Por eso, la Agenda 2030 nos propone un círculo virtuoso donde el encuentro de 
soluciones que mitiguen el cambio climático además de generar riqueza económica -
gracias a una evolución hacia la economía verde -, no deja a nadie atrás. 
 
Las ciudades, pese a cubrir sólo el 3% de la superficie terrestre, representan el 72% 
de las emisiones de gases de efecto invernadero. Muchas ciudades son también más 
vulnerables al cambio climático y a los desastres naturales debido a su elevada 
concentración de personas y su ubicación - el 90% de las áreas urbanas son costeras 
-, por lo que reforzar la resiliencia urbana es crucial para evitar pérdidas humanas, 
sociales y económicas, atribuidas en algunos casos a las desigualdades en las 
condiciones sociales y de vida.  
 
Las ciudades también son el crisol donde conviven y se cruzan las estrategias de 
biodiversidad y protección de la naturaleza y de la salud humana, con la 
descarbonización de la energía, el transporte, los edificios e incluso la industria y la 
agricultura. Son motores de innovación en los que existe un potencial de integración 
intersectorial y de infraestructuras complejas como las redes inteligentes. Además, las 
ciudades tienen acceso a más capital y conocimientos y pueden crear las economías 
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3 08 de septiembre de 2021 

de escala necesarias para la puesta a prueba y la ampliación de nuevas ideas y 
conceptos. 

 
Por estas razones, las ciudades deben ser líderes y tener un papel clave en la acción 
climática. 
 
En 2020 la Comisión Europea y el Parlamento Europeo decidieron definir cinco 
misiones que orienten el programa de investigación de la UE para 2021-2027 
“Horizonte Europa”. Una de ellas, la misión “100 ciudades climáticamente neutrales en 
Europa antes de 2030, por y para la ciudadanía”, la cual está orientada a conseguir 
que 100 ciudades europeas sean climáticamente neutrales en 2030. Esta Misión 
Europea de Ciudades de la Comisión Europea pretende apoyar la transformación de 
esas ciudades para acelerar el cumplimiento del Acuerdo de París y la Agenda 2030 y 
constituirse tanto en un elemento catalizador del Pacto Verde Europeo como en un 
demostrador de que es posible la neutralidad climática antes del 2050.  
 
Para poder transformar una ciudad hacia la neutralidad climática – un requisito para la 
prosperidad y el bienestar del futuro - será necesario actuar simultáneamente en todos 
los subsistemas urbanos y se requerirá de la colaboración de diversos actores de la 
sociedad en torno a iniciativas interdisciplinares que trasciendan industrias y sectores, 
con formas innovadoras de colaboración que aprovechen lo mejor de cada sector y 
disciplina. En este sentido, para que la colaboración entre lo público, lo privado y lo 
social sea efectiva y estable, se necesitan espacios complementarios a los 
institucionales que fomenten la creatividad y acción concertada entre distintos 
contextos territoriales y niveles de gobernanza.  

 
Barcelona, Madrid, Sevilla y València se han convertido en las primeras ciudades 
comprometidas con este proceso de transformación hacia la neutralidad climática de 
aquí a 2030. En este contexto, han reforzado su compromiso de continuar a la 
vanguardia europea en la acción para mitigar la emergencia climática y en el impulso 
a la innovación orientada a acciones que mejoran el bienestar de las personas, así 
como de colaborar y acelerar la implementación de soluciones que produzcan 
beneficios sociales, económicos y ambientales para la transformación urbana. Para la 
consecución de sus objetivos climáticos, Barcelona, Madrid, Sevilla y València se han 
organizado en torno a la iniciativa citiES 2030, promoviendo formas innovadoras de 
colaboración entre ciudades, actores y sectores claves, a través de iniciativas con 
capacidad para transformar las ciudades y acelerar la transición energética y 
ecológica. Mediante procesos de co-creación entre los actores involucrados, la gestión 
de carteras de proyectos transformadores y la generación de economías de escala 
entre ciudades de España, citiES 2030 busca acelerar la transformación de las 
ciudades que forman parte de la iniciativa.  
 
Con el fin de garantizar que nuestras ciudades alcancen los objetivos más ambiciosos 
del Acuerdo de París y avancen hacia la neutralidad climática, las ciudades firmantes 
de esta declaración nos comprometemos a: 
 

● Adherirnos a un proceso de transformación urbana en el marco de la iniciativa 
citiES 2030, con el compromiso de colaborar y acelerar la implementación de 
soluciones que promuevan la equidad y produzcan beneficios sociales, 
económicos y ambientales en nuestras ciudades.  
 

● Aprobar metas y objetivos, y diseñar una hoja de ruta para lograr la 
descarbonización y la transición ecológica de nuestras ciudades, con una visión 
de justicia climática.  
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● Acelerar la implementación de la Misión Europea de Ciudades y comunicar el 

valor social de los procesos de transformación urbana en alianza con la 
ciudadanía.  
 

● Coordinar a todas las partes interesadas dentro de la ciudad y con la 
Administración General del Estado hacia objetivos climáticos comunes, 
consistentes en:  

o Alcanzar la neutralidad climática para 2030 en, al menos, algún distrito 
o zona de especial interés, conforme a la definición de la Misión 
Europea de Ciudades. 

o Reducir las emisiones en 2030 de la ciudad en apoyo del compromiso 
de España con la Comisión Europea. 
 

● Desarrollar e implementar proyectos con capacidad transformadora en las 
ciudades con el compromiso de incorporar a todos los agentes (sector privado, 
academia y sociedad civil conjuntamente con los distintos gobiernos). 

 
La firma de esta declaración supone un esfuerzo adicional y un impulso a estos 
compromisos e iniciativas. Además, está pensada para que puedan adherirse y 
participar otras ciudades españolas, administraciones y entidades del sector público y 
privado que estén alineados con la esencia y razón de ser de esta iniciativa y contribuir 
al logro de sus objetivos. Esta adhesión se formalizará a través de la firma del 
correspondiente documento de adhesión, que a su vez refleje sus compromisos 
propios e individuales, y que se anexará a esta Declaración.   
 
En particular, cada ciudad ya ha desarrollado diversas estrategias, planes y proyectos 
de transformación que se resumen a continuación. 
 
Barcelona ha marcado su hoja de ruta con la “Declaración de Emergencia Climática”, 
aprobada en enero de 2020, y con la “Estrategia de impulso de la Agenda 2030”. En 
ellas se compromete a realizar un conjunto de acciones para llegar a un objetivo de 
reducción de emisiones de gases de efecto invernadero del 50% en el 2030 con 
respecto al 1990 y a la neutralidad en carbono en el 2050. Además se han fijado 
también objetivos de adaptación y resiliencia, justicia climática y acción ciudadana para 
el 2030. El compromiso que adquiere la ciudad de Barcelona en el ámbito de esta 
declaración, se centra en el desarrollo de los siguientes proyectos transformadores:  
 

-  Mecanisme per l’energia sostenible de Barcelona (MES Barcelona): un 
instrumento financiero para realizar una co-inversión público-privada para la 
instalación de placas fotovoltaicas y rehabilitación energética en la ciudad de 
Barcelona. Dicha co-inversión público-privada (50M€ mínimo de inversión 
municipal y 116M€ mínimo de inversión privada) permite que los propietarios 
de los edificios no tengan que desembolsar ningún importe por su parte. El 
mecanismo permitirá aumentar en un 66% la energía renovable generada en 
la ciudad, hasta 86 MW de energía renovable, lo que representa reducir en 83T 
de CO2, o lo que es lo mismo, quitar de nuestra ciudad 19.000 vehículos. 

 
- Transición justa mediante comunidades energéticas en fincas de alta 

complejidad: se trata de un proyecto piloto que plantea la inversión en 
instalaciones de generación fotovoltaica en fincas declaradas de alta 
complejidad por albergar viviendas de familias vulnerables. Se promoverá que 
las instalaciones faciliten el autoconsumo compartido con equipamientos 
públicos municipales cercanos (radio menor a 500 m) con lo cual el consistorio 
recuperaría la inversión en un periodo de amortización razonablemente 
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pequeño. Por su parte, las comunidades de propietarios que alberguen las 
instalaciones recibirían una contraprestación y de esta forma sería generaría 
un retorno no solo ambiental sino también social. 
 

- Regeneración urbana, rehabilitación de edificios y del entorno público 
basada en la eficiencia energética: actuación de regeneración de un entorno 
urbano con cierto carácter de vulnerabilidad, rehabilitando el parque edificatorio 
residencial, unas 5.000 viviendas y el entorno urbano mediante un liderazgo 
público pero con una gestión público-privada. En estos momentos el 
Ayuntamiento de Barcelona ya tiene previsto invertir 17,3M€. Se trata de una 
regeneración en una tipología constructiva muy repetitiva en la que se puede 
plantear paquetes de rehabilitación comunes y por tanto muy replicables. Se 
plantea una reducción de la demanda energética en las viviendas, incrementar 
el autoconsumo energético, así como conseguir los niveles de confort y 
habitabilidad deseados. Estas intervenciones se plantean mediante una 
gobernanza pública, donde la administración aporta un 85% y los vecinos un 
15% (un máximo de 2.000 a 3.000 € por vivienda). 

 
- Barcelona Innovation Coast (BIC): es un espacio de impulso y coordinación 

de la innovación en la ciudad de Barcelona, con la voluntad de transferir 
conocimiento hacia las empresas para que estas incorporen la innovación en 
sus procesos productivos y generen productos de mayor valor añadido. Entre 
los sectores que se quieren priorizar dentro de la BIC está el sector de la 
energía, con la voluntad de apostar por la innovación en el desarrollo y 
consumo de energía renovable, tanto en edificación, como en movilidad o 
almacenaje, permitiendo en su conjunto, el desarrollo de productos 
innovadores en el campo de la energía renovable y el fortalecimiento 
empresarial. 

 
Madrid ha aprobado la “Estrategia de localización de los ODS de la Agenda 2030 en 
la ciudad de Madrid” y ha adoptado, en el marco de su Estrategia de Sostenibilidad 
Ambiental Madrid 360 la “Hoja de ruta hacia la neutralidad climática en 2050” que tiene 
por metas reducir en un 65% las emisiones de gases de efecto invernadero de la 
ciudad de Madrid en 2030, respecto a 1990, y alcanzar la neutralidad climática en el 
año 2050. El compromiso que adquiere la ciudad de Madrid en el ámbito de esta 
declaración, se centra en el desarrollo de distintos proyectos transformadores, entre 
los que destacan dada su capacidad tractora: 
 

- Plataforma de colaboración multiactor para el desarrollo de las políticas 
climáticas urbanas: a través del programa del Instituto Europeo de Innovación 
y Tecnología “Climate-KIC Deep Demonstration of Healthy and Clean Cities” y 
junto con la Universidad Politécnica de Madrid. Plataforma para reforzar 
sinergias, facilitar la implementación y realizar el seguimiento de políticas y 
proyectos hacia la sostenibilidad, en coherencia con la Hoja de Ruta hacia la 
neutralidad climática de la ciudad de Madrid. 
 

- Infraestructuras verdes para un nuevo modelo urbano: aplicación de 
soluciones basadas en la naturaleza a través de proyectos singulares a escala 
ciudad como el “Bosque Metropolitano”, un nuevo corredor verde que mejorará 
las condiciones ambientales de la ciudad de Madrid, dando lugar a un paisaje 
urbano bajo los principios del nuevo Bauhaus europeo y con un componente 
de innovación social y de reequilibrio territorial.  

 
- Flotas urbanas cero emisiones: descarbonización acelerada de las flotas 

clave (transporte público, movilidad compartida y logística urbana) para 
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impulsar un modelo de movilidad alternativo a la movilidad privada motorizada 
y con beneficios directos en la calidad del aire. Integración del hidrógeno en la 
movilidad urbana  

 
- Madrid Nuevo Norte: actuación urbanística a gran escala bajo criterios de 

neutralidad climática desde sus fases de planeamiento, ejecución y operación. 
Colaboración público-privada en la implementación de soluciones innovadoras 
en materia de edificación, movilidad, consumo de energía y recursos y gestión 
de residuos que permita mejorar la calidad de vida de las personas en un 
entorno bajo en carbono. 

 
En Sevilla el “Plan Estratégico Sevilla 2030” marca como el objetivo de crear una 
ciudad sostenible, que mitiga y se adapta al cambio climático, reduciendo la 
vulnerabilidad de sus sistemas económico, social y natural, incidiendo en la creación 
de una ciudad verde, sostenible y adaptada al nuevo clima y buscando una mejora de 
la calidad de vida. Dichos objetivos se articulan en el marco de esta declaración a 
través del desarrollo de los siguientes proyectos transformadores:  
 

- Cartuja QANAT: proyecto de transformación urbana bioclimática a través del 
cual se fomentará el uso de la calle como dinamizador social, mejorando e 
involucrando en esa transformación a todo el ecosistema de la ciudad. 
Pretende ser un referente en la recuperación del espacio público y adaptación 
al cambio climático. 
 

- eCity Sevilla: iniciativa de colaboración público-privada pionera en España y  
en el que se plantea el desarrollo en la isla de la Cartuja de un modelo de ciudad 
en ecosistema abierto, digital, descarbonizado y sostenible en 2025. De esta 
forma se alinea con las misiones europeas de conseguir un distrito o barrio 
climáticamente neutro. 

 
- Rehabilitación residencial: plataforma de colaboración público-privada para 

la rehabilitación integral de barrios y viviendas. Es un modelo de cambio 
exponencial que permitirá transformar un mayor número de viviendas siguiendo 
las actuaciones tradicionales y de forma paralela es un motor de empleo e 
innovación local. 
 

València ha apostado por descarbonizar la ciudad y democratizar el acceso a la 
energía mediante la “Estrategia Urbana València 2030” a la vez que ha lanzado 
“Missions València 2030”, un modelo de gobernanza de la innovación basado en 
misiones que mejoren la vida de las personas. Los objetivos de ambos programas se 
cumplen a través del desarrollo de proyectos transformadores, dentro de los cuales se 
ponen al servicio de este compromiso los siguientes: 
 

- Comunidades energéticas en ciudades: proyecto que pretende transformar 
la ciudad desde los distritos y pedanías, a través del despliegue de una red de 
trabajo única que activará el cambio de los modelos energéticos y será un punto 
de referencia en cada barrio. 
 

- Tres distritos climáticamente neutros: proyecto que aspira alcanzar la 
neutralidad climática en tres distritos para el año 2030. Dicha neutralidad se 
alcanzará a través de la puesta en marcha de iniciativas que potencien la 
transformación energética y medioambiental.  
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- Ciudad de plazas y de peatones: Recuperación de espacios públicos para 
las personas acondicionando todo el desarrollo lineal de diversas calles de 
València para establecer áreas de prioridad peatonal (plazas, calles, aceras y 
cruces). La idea es dar continuidad al itinerario peatonal evitando su 
interrupción y eliminando las barreras en las conexiones al tiempo que se 
fomenta la renaturalización y la conectividad de la infraestructura verde. 

 
- Renaturalización de la ciudad e infraestructura verde en todos los barrios 

de la ciudad: Despliegue de los servicios ecosistémicos (biodiversidad y 
conectividad, regulación térmica, bienestar y salud, recreo, etc.) que ofrece una 
infraestructura verde diseñada con los criterios y principios propios de las 
soluciones basadas en la naturaleza para hacer frente a los retos del cambio 
climático. 

 
- Modelo de turismo nulo en emisiones: monitorear y certificar las emisiones 

producidas por el turismo de la ciudad en todo el ciclo de la actividad y 
conseguir una huella de carbono del turismo neutral en 2025. 

 
 
El referido programa europeo de Misiones, incluido en el programa marco Horizonte 
Europa, está alineado con el propio programa español “Misiones País para la 
innovación” presentado el pasado mes de diciembre de 2020 por el Presidente del 
Gobierno, que entiende estas misiones como un tipo de innovación sistémica que 
incluye la innovación tecnológica, social, financiera, regulatoria y fiscal, y aglutina el 
esfuerzo público y el privado.  
 
La Agenda Urbana Española, aprobada en febrero de 2019, pone de manifiesto la 
necesidad de lograr la sostenibilidad en las políticas de desarrollo urbano. Se 
constituye como un método de trabajo y un proceso para todos los actores que 
intervienen en las ciudades y que aspiran a un desarrollo equitativo, justo y sostenible 
desde los distintos campos de actuación. Esta estrategia se desarrolla en torno a 30 
objetivos específicos y 291 líneas de actuación, que incluye a todos los pueblos y 
ciudades con independencia de tamaño y población, y aborda la sostenibilidad 
económica, social y medio ambiental.   
 
La recién aprobada Ley 7/2021, de 20 de mayo, de cambio climático y transición 
energética pone en el centro de la acción política la lucha contra el cambio climático y 
la transición energética, como vector clave de la economía y la sociedad para construir 
el futuro y generar nuevas oportunidades socioeconómicas. Es el marco institucional 
para facilitar de manera predecible la progresiva adecuación de la realidad del país a 
las exigencias que regulan la acción climática y garantizar la coordinación de las 
políticas sectoriales, asegurando coherencia entre ellas y sinergias para alcanzar el 
objetivo de la neutralidad climática y aumentar nuestra capacidad de adaptación ante 
el cambio climático. 
 
En este impulso de cambio para que las ciudades sean más inteligentes,  
climáticamente neutrales y más seguras antes el cambio climático, España también 
cuenta con el Plan de Recuperación, Transformación y Resiliencia que reconoce el rol 
fundamental de las ciudades en la transformación económica y social, por su 
capacidad de generar actividad a corto plazo con efecto tractor sobre la industria y 
sectores clave. El despliegue del plan a través de la movilización de un volumen de 
inversión sin precedentes (gracias a los nuevos instrumentos comunitarios de 
financiación Next Generation EU) permitirá no sólo paliar los efectos de la crisis, sino 
también transformar hacia una economía sostenible e inclusiva.  
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El Gobierno apoya la transformación de las ciudades para que logren la neutralidad 
climática en 2030 y mejoren su resiliencia climática y tiene la intención de contribuir a 
la transición energética y ecológica de las ciudades en los siguientes aspectos:  
 

● Reconocimiento de citiES 2030 como iniciativa para la interlocución y 
referencia para la Misión Europea de Ciudades: citiES 2030 se ha constituido 
como un espacio de colaboración multiactor que aspira a ser una referencia 
que demuestre cómo la innovación sistémica y el conocimiento abierto pueden 
liderar la transformación social, económica y medioambiental que persigue la 
Misión Europea de Ciudades. 
 

● Co-gobernanza en los Fondos Europeos orientados a la neutralidad climática 
de las ciudades con una visión integrada: promover una mayor participación de 
las ciudades en la definición y gestión de los fondos, como herramienta 
imprescindible para la transformación urbana hacia la neutralidad climática y 
una mayor resiliencia.  
  

● Reforzar la financiación para la puesta en marcha de acciones integrales que 
aborden transversalmente la acción climática: desarrollo de mecanismos de 
contratación pública, regulación y financiación, desde la perspectiva de los 
beneficios y co-beneficios en la lucha contra el cambio climático. 
 

● Reforzar la colaboración investigación-innovación-ciudad hacia la 
transformación de las ciudades: adquirir un compromiso estatal con el 
ecosistema innovador para trabajar conjuntamente con los Ayuntamientos en 
la transformación de las ciudades. En particular, referido a las universidades en 
su rol facilitador para la transformación urbana. 
  

● Desarrollar un marco regulatorio que facilite la compartición/transparencia de 
datos e indicadores que sean relevantes para la consecución de los objetivos 
de la Misión Europea de Ciudades: acceso a la información y datos técnicos 
relevantes para el cumplimiento de los objetivos climáticos de las ciudades.  
  

● Impulso a la creación de incentivos fiscales: desarrollo de medidas necesarias 
para superar la crisis y conseguir una reforma fiscal verde que constituya un 
incentivo para un nuevo ciclo de inversión e innovación en línea con las 
políticas de mitigación y adaptación al cambio climático, y como un acelerador 
hacia una transición ecológica que refleje adecuadamente el valor de los 
ecosistemas.  
 

● Promoción de modificaciones legislativas que simplifiquen la burocracia y 
mejoren las capacidades y los procesos aumentando la eficacia y la eficiencia 
de las inversiones derivadas de los fondos europeos en las ciudades. 
 

● Definición de instrumentos que impulsen el suministro de energías 100% 
renovables a los municipios en 2030. 
 

● Establecer instrumentos regulatorios que faciliten la innovación sistémica 
urbana como los “sandboxes”.  
 

● Declaración de “Acontecimiento de Excepcional Interés Público” para la Misión 
Europea de Ciudades en España. 
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En definitiva, reconocemos el rol fundamental de las ciudades en la respuesta a la 
emergencia climática y en la oportunidad de acelerar los cambios necesarios y 
transversales para que las ciudades sean climáticamente neutrales en 2030 y más 
seguras ante el cambio climático, en línea con la Misión Europea de Ciudades. 
 
Los firmantes actuales y futuros se comprometen a hacer un seguimiento anual del 
progreso de los compromisos asumidos en esta declaración. El proceso de 
seguimiento se establecerá dentro de la iniciativa citiES 2030. También seguiremos 
trabajando conjuntamente para identificar prioridades concretas de acción y avanzar 
hacia la consecución de la neutralidad climática en las ciudades españolas.  

 
 
 
 

 
Madrid, 8 de septiembre de 2021 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asisten como partes interesadas en contribuir a la consecución de los objetivos 
compartidos en esta Declaración los siguientes actores:  
 
 

1. Red de Ciudades por el Clima (FEMP) 
2. Red innpulso (MICIIN) 
3. Comisión Europea 
4. citiES 2030  
5. Climate KIC  
6. Grupo Español de Crecimiento Verde (GECV) 
7. Confederación Española de Organizaciones Empresariales (CEOE) 
8. Grupo Espejo de la Misión Europea de Ciudades 
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10 08 de septiembre de 2021 

 

 

 

 

Ministerio para la  Transición Ecológica  

y el Reto Demográfico 

 

 

 

Teresa Ribera Rodríguez 

Vicepresidenta tercera del Gobierno y   
Ministra para la Transición Ecológica y el Reto Demográfico 

 

 

 

 

 

Ayuntamiento de Barcelona 

 

 

 

 

 

 

Ada Colau Ballano 

Alcaldesa 

 

 

 

 

Ayuntamiento de Madrid  

 

 

 

 

 

 

 José Luis Martínez Almeida 

Alcalde 

 

 

 

Ayuntamiento de Sevilla  

 

 

 

 

 

 

Juan Espadas Cejas 

Alcalde 

 

 

 

 

Ayuntamiento de València  

 

 

 

 

 

 

Joan Ribó i Canut 

Alcalde 

 



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 O

X
aq

 Q
kM

L 
o
6
C
9
 1

Z
Q

z 
yr

8
t 

1
fn

k 
u
u
o
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
EL SECRETARI JOSE VICENTE RUANO VILA 22/10/2021 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867
PRESIDENT/A COMISSIÓ DE ECOLOGÍA URBANA, EMERGENCIA
CLIMÁTICA

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ 22/10/2021 ACCVCA-120 19415912531803743407
777074987597891044

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23 DE SETEMBRE DE 2021 133

2. Quines iniciatives concretes té previst adoptar l'Ajuntament per a aconseguir la
neutralitat climàtica l'any 2030?

Les referides en el PACES, pacte dels alcaldes, Mission, el propi precontracte i altres
acords adoptats per l’ Ajuntament.

3. Existeix alguna partida pressupostària expressament destinada a aquestes iniciatives?

Per ser una activitat transversal a la ciutat i el seu Ajuntament, les partides pressupostàries
es troben englobades dins dels pressupostos de cada Servici o entitat dependent.

S'ha contemplat que les actuacions a adoptar per al compliment del “precontracte climàtic”
impacten en els diferents districtes que conformen la ciutat? En aquest cas, es prega detall de les
actuacions que es prega detall de les actuacions que té previst escometre l'Ajuntament
desglossades per districtes.

S'emporten anys executant accions que impacten de manera directa sobre el projecte en
tots els districtes de la ciutat. Actualment, s'està desenvolupant per la UPV un estudi tècnic per a
identificar els espais adequats per a implantar el projecte."

45 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2021-000069-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Vicente Montáñez Valenzuela, del Grup Municipal VOX,
relatives a la "Neteja i higienització de vies públiques i mobiliari urbà".

PREGUNTA

"Fundamento:

Actualmente, y desde hace más de un año, nuestra ciudad se encuentra inmersa en una
situación de pandemia sanitaria de gran complejidad.

Entre las medidas adoptadas al comienzo de la pandemia, y tomando en consideración su
impacto sanitario, se contemplaron, entre otras acciones, la puesta en marcha de tareas de
higienización y desinfección en las vías públicas y del mobiliario urbano, con una finalidad
preventiva de los contagios.

En Vox consideramos que toda situación excepcional requiere de medidas excepcionales;
sin embargo, aquellas medidas que se adoptaron ya no son tan excepcionales en nuestros días. No
obstante no debemos bajar la guardia en previsión de nuevas “olas” y se hace necesaria la puesta
a disposición de la totalidad de los medios y recursos posibles con la finalidad de la
minimización de los mismos.

Por todo ello, se plantean las siguientes                                                  

PREGUNTA
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1) ¿Existen quejas de vecinos por falta de baldeo?

2) ¿Cuál va a ser la programación actual de baldeo tras la pandemia?

3) ¿Con el nuevo contrato se van a incorporar nuevos métodos de baldeo?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1) ¿Existen quejas de vecinos por falta de baldeo?

Respecte a les dades de queixes sobre neteja i recollida de residus a la ciutat, té vostè les
dades publicades mensualment a la Comissió de Suggeriments i Reclamacions, en la qual el seu
grup té representació.

En tot cas, i valorant la relació que fa vosté entre aigualeig i contenció de la COVID-19,
respecte a la desinfecció amb lleixiu de via pública i mobiliari urbà, des del dia 1 d’abril de 2021
no s’està realitzant, donat que este vicealcalde i regidor d’Ecologia Urbana i este equip de govern
es fonamenten en els postulats de l’evidència científica a l’hora de programar les seues polítiques
públiques. Així doncs, en este cas, la ciència ha demostrat que l’aigualeig i la desinfecció de
superfícies presumiblement no té cap efecte en la contenció de la COVID-19 i, per tant, no
dedicarà fons públics en estes actuacions que seria malbaratar els diners dels valencians i
valencianes, i que ni tan sols estan recomanades per les autoritats sanitàries.

Els recomanem este interessant article de la prestigiosa revista Nature: COVID-19 rarely
spreads through surfaces. So why are we still deep cleaning? 
https://www.nature.com/articles/d41586-021-00251-4

Respecto a los datos de quejas sobre limpieza y recogida de residuos en la ciudad, tiene
usted los datos publicados mensualmente en la Comisión de Sugerencias y Reclamaciones, en la
que su grupo tiene representación.

En todo caso, y valorando la relación que hace usted entre baldeo y contención de la
COVID-19, respecto a la desinfección con lejía de vía pública y mobiliario urbano, desde el día 1
de abril de 2021 no se está realizando, dado que este Vicealcalde y Concejal de Ecología Urbana
y este equipo de gobierno, se fundamentan en los postulados de la evidencia científica a la hora
de programar sus políticas públicas. Así pues, en este caso, la ciencia ha demostrado que el
baldeo y la desinfección de superficies presumiblemente no tiene ningún efecto en la contención
de la COVID-19 y, por lo tanto, no dedicará fondos públicos en estas actuaciones que sería
derrochar el dinero de los valencianos y valencianas, y que ni siquiera están recomendadas por
las autoridades sanitarias.

Les recomendamos este interesante artículo de la prestigiosa revista Nature: COVID-19
rarely spreads through surfaces. So why are we still deep cleaning? 
https://www.nature.com/articles/d41586-021-00251-4
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2) ¿Cuál va a ser la programación actual de baldeo tras la pandemia?

La programació actual mitjana de neteja amb aigua a pressió té una freqüència de cada tres
setmanes.

Cal indicar que esta programació pot vore’s alterada, de forma que s’adapte a necessitats
territorials i temporals baixant el període a una setmana i fins i tot a repetir-se la neteja dues
vegades a la setmana, degut a plagues de cotonet en zones amb arbres com les mèlies amb
melassa en terra, zones de botelló i altres.

La programación actual media de limpieza con agua a presión tiene una frecuencia de cada
tres semanas.

Hay que indicar que esta programación puede verse alterada, de forma que se adapte a
necesidades territoriales y temporales bajando el periodo en una semana e incluso a repetirse la
limpieza dos veces a la semana, debido a plagas de cotonet en zonas con árboles como las mèlies
con melaza en tierra, zonas de botellón y otros. 

3) ¿Con el nuevo contrato se van a incorporar nuevos métodos de baldeo?

Caldrà esperar a la formalització del nou contracte per poder respondre amb exactitud esta
resposta.

Habrá que esperar a la formalización del nuevo contrato para poder responder con
exactitud esta respuesta."

46 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2021-000069-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Vicente Montáñez Valenzuela, del Grup Municipal VOX,
relatives a "L'estat de l'estació de bombament".

PREGUNTA

"Fundamento:

Desde hace años los vecinos del barrio del Camino Real sufren un problema de olores
nauseabundos procedentes del alcantarillado y de una estación de bombeo ubicada en la calle
Manuel Marco Colomer (lindando con un parque de juegos infantiles).

Tras la entrega de 500 firmas (un 20% de la población del barrio) nuestro concejal Pepe
Gosálbez presentó una moción en el Pleno del Ayuntamiento celebrado el 29 de octubre de 2020,
ante la que el equipo de gobierno presentó una alternativa que textualmente consistía en “Seguir
con las actuaciones que tiene planificadas el Ciclo Integral del Agua”.

La Sra. Valía (PSPV) afirmó que antes de final del año 2020 se invertiría, mediante el
presupuesto del Ciclo Integral del Agua, en una solución que ya se había probado y que sabían
que funcionaba para evitar esos olores.
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Sin embargo los malos olores continúan produciéndose, especialmente de nueve de la
noche a siete de la mañana.

Ante estos hechos se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1º) ¿Qué acciones concretas se han realizado desde el pleno del 29-10-2020 hasta ahora
para cumplir con la moción alternativa de “Seguir con las actuaciones que tiene planificadas el
Ciclo Integral del Agua”?

2º) ¿Se ha aplicado y cuando la solución que se había probado y que al parecer tenía
resultados satisfactorios?

3º) En caso de haberse instalado la solución y dado que siguen estando los molestos olores.
¿Qué otras posibles soluciones se tienen en estudio para, de una vez, solucionar el problema?"

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.-, 2.- y 3.-

Por parte del Ayuntamiento se ha redactado el proyecto “MEDIDAS CORRECTORAS
PARA LA MINIMIZACIÓN DE OLORES PROCEDENTES DE LA E.B. LA TORRE II” y se
ha propuesto a EPSAR para la financiación a través del convenio de inversiones.

Una vez ejecutado el proyecto, existen otras medidas complementarias como son adición
de químicos, biorremediación, inyección de aire mediante manguera microperforada cuya
procedencia se valorará después de la ejecución del proyecto redactado."

47 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Prec formulat "in voce" per la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, sobre la
"Neteja dels carrers per la plaga del cotonet".

La Sra. Climent comenta que han rebut queixes en el barri antic perquè les melias
plantades produeixen una melassa enganxosa en les voreres.

El Sr. President contesta que coneix el problema i ha començat un operatiu de neteja en
aqueixes zones amb aigua a pressió. Prové de la plaga del cotonet. Estan tractant també els arbres
afectats per a tractar d'erradicar la melassa.

El Sr. Estellés señala que hay otros árboles que no están afectados por el cotonet y
producen este fenómeno.

El Sr. President contesta que efectivament, hi ha espècies arbòries que produeixen la
melassa malgrat no tindre cotonet. En alguns casos s'aprofiten els replantats per a canviar
d'espècie.
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48 RESULTAT: CONTESTADA
ASSUMPTE:
Pregunta formulada "in voce" pel Sr. Carlos Luis *Mundina Gómez, del Grup Municipal
Popular, sobre la "Contracta de Parcs i Jardins".

El Sr. Mundina pregunta per la tramitació de l'expedient relatiu a la contracta de parcs i
jardins.

El Sr. President contesta que està a punt de formalitzar-se, es troba en el Servici de
Contractació i en breu començarà la licitació.

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, s'alça la sessió a les dotze hores i cinc minuts,
de la qual s'estén la present acta que signa amb mi el president i que certifique com a secretari.


